
 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ: 
 
 Otvaram sjednicu Drugog vanrednog zasijedanja Skupštine Crne Gore 26. saziva. 
 Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na sjednicu vanrednog zasijedanja saglasno 
Poslovniku Skupštine, a na zahtjev 32 poslanika. Zahtjevom za sazivanje Skupštine određen je 
dnevni red sjednice. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o dnevnom redu.  
 Stavljam na glasanje dnevni red. Izvolite. 
 Zahvaljujem. 
 Glasala su 52 poslanika, 41 za, 11 protiv, pa konstatujem da je dnevni red usvojen i glasi:  
 1.Predlog zakona o dopuni Zakona o zaradama zaposlenih u javnom sektoru; 
 2. Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o turizmu i ugostiteljstvu; 
 3. Predlog zakona o dopuni Zakona o mladima; 
 4. Predlog zakona o dopuni Zakona o Državnom tužilaštvu i 
 5. Predlog liste za imenovanje jednog člana Savjeta Radio Televizije Crne Gore, po 
ovlašćenom predlagaču. 
 Poštovane kolege prelazimo  na rad po prvoj tački dnevnog reda - Predlog zakona o dopuni 
Zakona o zaradama zaposlenih u javnom sektoru. 
 Podsjećam da su Predlog zakona podnijeli poslanici: Marta Šćepanović, Miodrag Vuković, 
Predrag Sekulić i Genci Nimanbegu, Mićo Orlandić, Miloš Nikolić, Danijel Živković, Jovanka Laličić 
i Željko Aprcović. 
 Izvjestioci Odbora su: Filip Vuković, Zakonodavnog odbora i Predrag Sekulić, Odbora za 
ekonomiju, finansije i budžet. 
 Otvaram pretres. 
 Da li jedan od poslanika želi dati dopunsko obrazloženje? Želi. 
 Ima riječ poslanica Marta Šćepanović. Izvolite 
 
 
MARTA ŠĆEPANOVIĆ (14.02.18 18:13:19) 
 
 Hvala predsjedniče. 
 Uvaženi građani, razlog za podnošenje ovog Predloga zakona jeste upravo implementacija 
jedne od preporuka iz konačnog izvještaja Posmatračke misije OEBS-a. Naime, značajan broj 
preporuka upravo se odnosio na Državnu izbornu komisiju, posebno na onaj dio gdje treba 
osnažiti i poziciju službe Državne izborne komisije, odnosno materijalnog položaja zaposlenih u 
ovoj službi.  
 Kako smo prilikom izrade Predloga zakona o izboru odbornika i poslanika na predlog 
OEBS-a u svom izvještaju, ali i na predlog same Državne izborne komisije koji su svojim 
sugestijama dali da treba uvažiti i ovaj dio kako smo to bili predložili u Predlogu zakona o izboru 
odbornika i poslanika koji nije usvojen ovdje u parlamentu radi implementacije ove preporuke, 
neophodno je bilo predložiti Zakon o izmjenama Zakona o zaradama zaposlenih u javnom sektoru.  
 Dakle, suština ovog Predloga zakona jeste da se predlaže dopuna u članu 17 za zaposlene 
u službi Državne izborne komisije, da za te zaposlene način utvrđivanja radnih mjesta iznosi način 
ostvarivanja dodatka na osnovnu zaradu na predlog predsjednika utvrđuje Državna izborna 
komisija. Morali smo stvoriti pravni osnov upravo u ovom zakonu jer se na službenike službe 
Državne izborne komisije primjenjuje Zakon o državnim službenicima i namještenicima.  
 Na ovaj način ćemo doprinijeti da se ide u pravcu pune implementacije preporuka OEBS-a i 
predlažem poslanicima da usvoje ovaj Predlog zakona. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 18:15:26) 
 



 Hvala poslanice Šćepanović.  
 Da li neko od izvjestilaca Odbora  želi riječ? Ne želi. 
 Rijeć ima Milutin Đukanović, a neka se pripremi poslanik Branko Radulović. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (14.02.18 18:15:52) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, evo pred nama se nalazi još jedna velika manipulacija 
vladajuće koalicije. 
 Gospodine Brajoviću, da li ste Vi pogledali šta je predložila ova grupa poslanika? Ako je bilo 
ko pogledao odmah će da se složi da je ovo u potpunoj koliziji sa Zakonom o izboru odbornika i 
poslanika. 
 Podsjećam vas taj zakon se usvaja sa dvije trećine. Vi ovim zakonom dajete ovlašćenja 
predsjedniku Državne izborne komisije da on predlaže kolike će zarade da imaju službenici u 
službi Državne izborne komisije. U Zakonu o izboru odbornika i poslanika jasno piše - službom 
rukovodi sekretar Državne izborne komisije. Kako mislite da rukovodi kad oko tih elementarnih 
stvari ne može da se pita? Kada je radila radna grupa 2014.godine, suština je bila da se postigne 
neki kompromis u radu Državne izborne komisije. Znalo se da će vladajuća koalicija imati većinu u 
Državnoj izbornoj komisiji, ali kroz rukovođenje službom sekretara koji dolazi iz redova opozicije 
pokušao je da se napravi neki balans odnosno kao što smo tada pričali da barem imamo oči. I u 
ovom članu 34 Zakona o izboru odbornika i poslanika u sljedećem stavu piše sljedeće - Akt o 
unutrašnjoj organizaciji i sistematizaciji službe komisije donosi komisija, pratite, na predlog 
sekretara komisije. Može da predlaže to, a ne može da se pita koga će da zaposli i koliku će ko 
platu da ima. Ali da se radi o jednom planskom napadu na razgrađivanje i onako lošega DIK-a, 
samo da radi javnosti kada je usvajan Pravilnik odnosno Poslovnik o radu Državne izborne 
komisije kad Državna izborna komisija nije imala neka velika ovlašćenja tada su tim Poslovnikom 
o radu Državne izborne komisije sva ovlašćenja  data sekretaru, da odluči o finansijama, o svemu. 
Ali, kad je usvojen ovaj novi zakon krajem 2014.godine o izboru odbornika i poslanika i kad je 
služba Državne izborne komisije dobila značajno veća ovlašćenja tada su se gospoda sjetila da 
promijene Poslovnik iako se po zakonu daju još veća ovlašćenja sekretaru aktom. Promjenom 
Poslovnika potpuno se obesmišljava rad službe Državne izborne komisije.  
 Da li postoji i jedan rukovodilac u bilo kom državnom organu, a da ne može da potpisuje ni 
jedan dokument, ne može da potpisuje čak ni putni nalog? Državna izborna komisija  zamišlja da 
predstavlja ustvari neki upravni odbor u odnosu na službu, a službom rukovodi sekretar i zaista još 
jednom se pokazuje da je sa Demokratskom partijom socijalista nemoguće pregovarati i 
razgovarati i postizati kompromise. Jer i kad se nešto usvoji u zakonu i prihvati nešto što je 
opozicija tražila onda traže razne mehanizme da to obesmisle. Jedan od mehanizama je i 
promjena ovog zakona gdje se predsjedniku daju ta ovlašćenja. A šta onda da radi rukovodilac 
službe Državne izborne komisije?  
 Gospođa Šćepanović sad odavde kaže ništa, potpuno ste u pravu. Vi idete zemlju ne 
dodirujete. Mislite da je sve vaše, treba da se crvenite i to je dobro. Treba da se crvenite i da vas 
je stid i sramota.  
 Jer, zaista gospodine Brajoviću neće Demokratska partija socijalista biti krivac,  ako se 
nastavi da se ide ovim putem. Bit ćete krivac vi, bit će  krivac Bošnjačka stranka, biće krivac  
Hrvatska građanska inicijativa, biće krivac Liberalna partija i biće krivac Forca.  
 Jer, ovo je nepodnošljivo, a ta lakoća kojom Demokratska partija socijalista se trudi da 
razgradi sve u izbornom procesu zaista je zabrinjavajuće. Evo posljednje izmjene koje ste usvojili 
molim vas, posljednje izmjene koje ste usvojili opoziciju su onemogućile da više imaju birački 
spisak. Jedino kako možemo da kontrolišemo birački spisak je da imamo jaku službu Državne 
izborne komisije. Naš sekretar je prije mjesec i više dana predložio akt o sistematizaciji 
organizacije i te službe. Ali, suština je tu. Vi ne date u jednoj pori, ne date nam da imamo otvorene 
oči, hoćete da nam stavite maramu oko oči i onda kažete demokratska utakmica. Na vama je 
velika odgovornost, ali mi znamo da ćete vi i kao hiljadu puta do sad podleći interesima 
Demokratske partije socijalista, ali očigledno i vašim da obesmislite i onako obesmišljen izborni 
proces. 



 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 18:21:27) 
 
 Hvala  vam poslaniče Đukanoviću, samo da znate ovu primjedbu za koju ste rekli kako smo 
promijenili oko biračkih spiskova da je to  preporuka ODIR-a koja je implementirana u zakonu.  
 Vi ste željeli komentar? Ne nijeste, dobro.  
 Riječ ima Branko Radulović, a neka se pripremi poslanik  Budimir Aleksić. Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (14.02.18 18:22:12) 
 
 Prvo građani Crne Gore, očito da je kod medija pobudio interesovanje moj prethodni 
nastup, bio je emotivan  a ja sam dosta emotivan. Ja kad kažem da je bio emotivan, a ja emotivan 
onda je to na kub. Bavljenje politikom i u tome je ne samo javni interes u širem kontekstu nego da 
politike nema onamo gdje ima struke i da ima institucije.U zdravstvu ne smije da bude politike, na 
Univerzitetu ne smije da bude politike, u pravosudnom sistemu ne smije da bude politike, u 
medijima ne smije da bude politike i onda će Crna Gora da ima neke temelje demokratske 
nadgradnje. Struka, kriterijumi i sve ostalo. Tako ako sam bio emotivan, ako ja kažem da sam 
emotivan doživite to kao moju neku iskrenost i moj neki vapaj za nekom državom za koju sam se 
ja borio od počekta do kraja . Tačno je da ima već 120.000 pregleda i svi su pozitivni. Tako, 
oboriću samoga sebe kada sam isto emotivno reagovao kada  je tu bio predsjednik DPS-a - 
652.000 sam tada oborio sad će put milion da ide. Tako da znate, ko nosi, ajde sad da se samo 
ne hvalim.  
 Očekivao sam ako poslanici pokrenu i otvore Pandorinu kutiju, da Pandorinu kutiju do kraja 
otvore i naprave uistinu nečim što će biti u javnom interesu.  Pandorina kutija je danas u Crnoj 
Gori među mnogima je i plate nadoknade za rad, za učešće u radu, za vrednovanje toga rada 
takozvanog javnog sektora bilo ono da je na državnom nivou ili lokalnom nivou. Znaćemo na čemu 
je pao kapitalizam, to je da on neoliberalni kapitalizam nije imao ni trunku socijalne pravde, 
solidarnosti, na čemu preispituje svoje postojanje Evropska unija je ta politika osim one politike 
koja znači bezbjednost i mnogo čega drugoga. Nečemu, što su neke jednopartijske komunističke 
države pokazale su da su bolje od drugih je ta solidarnost. Ako nema solidarnosti, ako nema 
socijalne pravde, ako nema minimuma za sve, a onda kroz nadgradnju onoga koji daje više u 
javnom interesu, koji je pametniji, vispreniji, koji više radi čiji se rad više vrednuje onda je to prava 
utakmica.  
 Vjerujte mi građani Crne Gore, vjerujte mi kolege preteča nečega što znači nadgrađivanje u 
samoupravnom sistemu sam bio ja. Bio sam generalni direktor najuspješnije firme u SFRJ. Prvi 
sam uveo 30, 40, 50% nagradu onome koji više radi u odnosu na onog koji manje radi. To je bila 
revolucija u našoj firmi prije. I onda poslije dva, tri mjeseca sve je leglo na svoju vodenicu ali i oni 
koji ne rade poslije tri mjeseca morali su da idu na niže radno mjesto. Nijesam ih mogao staviti 
onamo đe je adekvatna školska sprema bila. Ali, ja sam im rekao inžinjeru,  druže, ovođe tada nije 
bilo gospode, ovođe nemoj tražit budućnost idi pa traži budućnost negđe drugo. Ako ste kolege 
otvorili Pandorinu kutiju, trebali ste je otvoriti do kraja. Statistika pokazuje stravično u Crnu Goru. 
Pogledajte samo ovo. Danas u Crnoj Gori radi neđeljno oko 180.000 zaposlenih, od toga 
minimalna plata  je 193 eura. Pričat ću ono što je Milutin pričao , jer je Milutin doktor što se tiče 
izbornog zakonodavstva i svega toga, mada i ja znam dosta toga. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ(14.02.18 18:27:13) 
 
 Molim vas poslaniče Raduloviću samo privodite kraju. 
 
 
  
 



BRANKO RADULOVIĆ (14.02.18 18:27:21) 
 
 Znači, ljudi ovo nije solidarno, ovo nije crnogorski, ovo nije pošteno, ovo nije ljudski da 
nekima dajete privilegije. Ako ste otvarali trebali ste moratorijum da stavite na svaku nadoknadu, 
svakoga koji radi u javnom sektoru bilo od države bilo do lokalne. Ne može niko da uzima platu 
višu jer ne zaslužuju jer su veliki paraziti, jer ne obavljaju svoju funkciju, jer imaju najveći fond 
danas u Crnoj Gori, jer žive van crnogorske realnosti. Jer, mnogo čega drugoga, jer ovo nije 
pošteno, ovo nije ljudski, što ste vi predložili. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 18:28:07) 
 
 Hvala poslaniče Raduloviću. 
 Riječ ima Budimir Aleksić, poslanik. Neka se pripremi poslanik Goran Danilović.  
 Izvolite poslaniče Aleksiću. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (14.02.18 18:28:29) 
 
 Poštovani građani, evo još jedan diskriminatorski zakon je danas na dnevnom redu. Juče je 
bio Zakon o strancima za koji smo ustanovili da je diskriminatorski prema najbrojnijoj vjerskoj 
zajednici u Crnoj Gori odnosno prema njenim pripadnicima kojih je 75% u ovoj zemlji. I često kad 
pomislimo da se nešto slučajno dešava ili iz neznanja uglavnom se pokaže da to nije niti slučajno 
niti je to iz neznanja. Dakle, nije slučajno što je juče bio Zakon o strancima koji je diskriminatorski 
prema najvećem broju građana. Nije slučajno danas predstavnik vlasti apelovao da se crkvena 
zastava skida sa crkve. Možete misliti preduzeća imaju pravo da ističu svoje zastave na svojim 
sjedištima. Tako imaju i vjerske zajednice. Nikome ne pada na pamet da traži skidanje vjerske 
zastave recimo sa džamije, zelena zastava sa bijelim polumjesecom. Da to neko kaže iz naših 
redova, pa vi bi to proglasili za fašizam za potpuno s uma  sišavši jednu ideju. Katolička crkva 
poštovani građani u Kotoru na crkvi Svetog Trifuna koju oni zovu Svetog Trifuna ističe hrvatsku 
nacionalnu zastavu. Dakle ne vjersku zastavu Vatikana, nego hrvatsku nacionalnu zastavu, a na 
crkvi  Svetoga Luke u Kotoru nije srpska nacionalna zastava koja je i zastava države Srbije nego 
zastava crkve koja je propisana i predviđena Ustavom crkve i evo danas  pomama da se to skida. 
Juče usvajate Zakon o strancima po kome neki stranac koji dođe ovdje da vrši vjersku službu 
treba da pribavi dozvolu da je ta crkva registrovana. Dakle, očigledno je da se ovdje usvajaju s 
jedne strane diskriminatorski zakoni, s druge strane ti se zakoni ne primjenjuju. Evo, konkretno 
imate, o tome je govorio kolega Đukanović o Zakonu, o izboru odbornika i poslanika koji se usvaja 
dvotrećinskom  većinom i u kome jasno piše šta su nadležnosti predsjednika Državne izborne 
komisije, a šta sekretara Državne izborne komisije. Vi to sad želite da anulirate, pa onda da ne 
govorimo  o kontradiktornostima. Kaže, zakon se usvaja da bi se poboljšao materijalni status 
zaposlenih, a onda se dalje kaže da zato nijesu potrebna dodatna finansijska sredstva. Kako se 
misle povećati plate i materijalni položaj zaposlenih bilo gdje, pa i u toj Državnoj izbornoj komisiji, 
a da to ne iziskuje određena materijalna sredstva. Kakav je to perpetum mobile, o čemu se tu radi. 
Ovo je zaista najobičnija sprdnja iza koje se krije jasna politička volja da se i ovako obesmišljen, 
urušen, nedemokratski izborni proces u potpunosti uruši, jer sve aktivnosti vlasti tokom izbornog 
procesa usmjerene su na to da se taj proces učini nereguralnim i zato  su svi izbori koji su ovdje 
održani od 1990. godine nereguralni. Svi znamo za korišćenje državnih resursa u predizborne 
svrhe, o učešću policije u izbornom procesu, kupovini ličnih karata i o svim čudima i čudesima što 
se ovdje dešava. Dakle, i ovaj Predlog zakona o zaradama zaposlenih u javnom sektoru još je 
jedan korak u tom pravcu. Poštenije bi bilo da se isključi i eliminiše sekretar Državne izborne 
komisije koji je iz opozicije, da se postavi tamo neki funkcioner vlasti DPS-a ili Bošnjačke stranke 
ili Hrvatske građanske inicijative, ili Hrvatske liberalne partije i tih konstituenata vlasti i da se zna 
da opozicija  nema učešća u tome. Isključite nas iz svih institucija. Ja ne znam  šta će ovdje 
višestranački izbori. Promijenite Ustav, jednopartijski sistem ponovo vratite, inače ste ga nevoljno 
uveli '90. godine. Kad su sve evropske zemlje to uradile onda se sjetila i Crna Gora i zato su i 



izbori ovdje bili 9.decembra. Tuđman je organizovao izbore u aprilu, a vi ste u decembru, jer ste se 
opirali i predlagali bespartijski pluralizam sjećam se formule genijalne koja je ovdje bila u opticaju 
tokom '90. godine. Sve se radilo na tome da se nikad ne uspostavi višestranački sistem 
komunističko višestranačje, dakle ovo što je Milutin govorio nema sa vama dogovora, nema sa 
vama kompromisa. Vi idete prema totalnoj jednoj  tiraniji, diktaturi i ne treba bolji dokaz od toga, od 
ovoga skaradnoga predloga da se uzmu sva ovlašćenja sekretaru Državne izborne komisije. Kako 
reče vaš poslanik malo prije da on ne radi ništa nego samo da prima platu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 18:33:35) 
 
 Hvala vam. 
 Komentar poslanika Adrijana Vuksanovića. Izvolite. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (14.02.18 18:33:45) 
 
 Izreći ću  napomenu - prilikom velikih blagdana na katedrali  Svetog Trifuna pored hrvatske 
državne zastave tu je crnogorska zastava i zastava Vatikana. Tako je bilo oduvijek, tako će biti i 
dalje i to je još jedan primjer gdje mi pokazujemo da njegujući svoje identitetske vrijednosti, 
ispoljavamo lojalnost i ljubav prema državi u kojoj živimo i na taj način predstavljamo Crnu Goru 
kao zemlju koja poštuje manjinska i sva druga prava. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 18:34:18) 
 
 Želite li odgovor na komentar, poslaniče Aleksić? 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (14.02.18 18:34:32) 
 
 Pošto je iz hrvatske stranke, a inače da je iz DPS-a ili iz ovih drugih satelitskih stranaka, 
pravo da vam kažem ne bih. Uvažavam ga, jer je pripadnik jednog ozbiljnog naroda, jedne ozbiljne 
vjerske zajednice. 
 Pravoslavna crkva  u svojim kanonima nema predviđeno izražavanje lojalnosti  državama. 
Ona je lojalna svojim vjernicima, svome učenju i Svetome pismu Staroga i Novoga zavjeta. Prema 
tome to što vi ističete hrvatsku nacionalnu zastavu prilikom blagdana potvrđuje ono o čemu sam ja 
govorio i niko se ne buni od ovih vaših koalicionih partnera koji su danas dizali ovdje veliku buku 
zbog toga što pravoslavna crkva ističe svoju vjersku zastavu. Ja nijesam primijetio da pravoslavna 
crkva u Kotoru ističe srpsku nacionalnu zastavu na svome hramu kao što vi ističete na vašoj crkvi. 
E, možete misliti šta bi onda pričali da to uradi parohija kotorska i da istakne tamo srpsku 
nacionalnu zastavu koja je istovremeno zastava države Srbije. Ja mislim da je sve jasno o kakvoj 
se ovdje diskriminaciji radi ... 
 
 
 PREDSJDENIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 18:35:45) 
 
 Sada riječ ima poslanik Goran Danilović, a neka se pripremi poslanik Predrag Bulatović. 
 Izvolite poslaniče Daniloviću. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (14.02.18 18:35:51) 
 
 Korisno je zaista da se preispitujemo koliko ima smisla govoriti ako rezultat bude ovako 
brzo glasanje kako ste sproveli malo prije. Imam nešto staža u ovom parlamentu. Čestitam. Tu 



vrstu ekspediktivnosti nijesam skorije vidio čak i tu nezainteresovanost kolega iz vladajuće većine 
da amandmanima nešto poprave uglavnom to što popravljaju to bude kao u onom filmu već sve 
unaprijed završeno. Još jedanput čestitka, jeste malo mučno, sto godina sam opozicionar, nadao 
sam se i mislio da do razumnih ljudi, kolega, inteligentnih svakako se može doći nekom 
argumentacijom ali tešto to ide. Zaista ostaje potom priča o alternativama, da li alternativa 
radikalizam, hoće li on ustvari utvrditi DPS ili će ga oslabiti? U pitanju su finese i ovaj Predlog 
zakona o dopuni Zakona o zaradama zbog toga što treba nagraditi članove Državne izborne 
komisije za poseban doprinos regularnosti izbornog sistema je zaista, zaista možda  i za bez 
komentara. Čuo sam da je ovo ustvari ispunjavanje ključnih preporuka OSCA.  
 Državna izborna komisija, uvaženi građani, uvaženi predsjedniče Parlamenta je ključni, 
nadzorni organ u kontroli izbora. Za sedam mjeseci 2016. godine, pred dan održavanja izbora, dva 
put su nešto tražili od organa koji je u tom smislu niže rangiran, ako tako mogu da kažem. Dva put 
su kontrolisali dopisom ili tražili neko objašnjenje od Ministarstva unutrašnjih poslova i vi danas 
tražite da povećamo plate, odnosno da za dodatan doprinos ljudima koji tamo rade i koji valjda 
treba da sprovedu sve ove izbore izdvojimo nova sredstva. Nijesam ironičan nego surovo realan.  
 U Crnoj Gori poštenih izbora neće biti, uvaženi građani. Možemo da se takmičimo i ja javno 
obećavam Ujedinjena Crna Gora će se takmičiti kad svi hoćete. Bolje u društvu onih koji ne vide 
biti onaj koji ne vidi nego ubjeđivati druge da vi vidite bolje. Čekaćemo sud javnosti.  
 Uvaženi prijatelji, 
 Neće biti poštenih izbora dok se ne raspusti ovaj sastav Državne izborne komisije. Kamo 
puste sreće da ovaka državna izborna komisija nikad nije postojala i dok ne bude rasformirana 
Agencija za sprečavanje korupcije. To je organizovano djelovanje da svi izbori budu nepošteni. 
Čast pojedincu ili dvojici, trojici, koji su u neobranom grožđu u Državnoj izbornoj komisiji. Ne treba 
mnogo ni da žalimo što su uzete nadležnosti i ako nije dio dogovora sekretaru Državne izborne 
komisije. Nekad sam se za to borio, jer i da su mu ostale nadležnosti bio bi nadglasan, kao što se 
biva nadglasano bilo pravde ili krivde za odlučivanje. Ne treba žaliti i to će tako biti. Ja nijesam 
skorije, kao neko ko je skoro cijelu deceniju proveo u ispisivanju stranica u pokušaju postizanja 
kompromisa za novo izborno zakonodavstvo, vidio nesposobnijeg kadra, čast jednom ili dvojici, 
nego u Državnoj izbornoj komisiji. Nijesam vidio ljude koji manje znaju o nečemu o čemu bi trebali 
da drže predavanja  svima u Crnoj Gori. Gotovo bi se moglo reći po onoj narodnoj da nas je Bog 
pogledao, da postoji kontrola i mimo te kontrole u nekom procesu u kojemu je ta kontrola bila 
nasušna potreba i obaveza. Neki drugi su i kontrolisali. Državna izborna komisija na čelu sa 
predsjednikom, u Boga se nadam da je čovjek dobro i nemam ništa lično protiv njega, sa 
predsjednikom koji sumnjam neka bude ovo i drsko da može nabrojati pet svojih ključnih 
nadležnosti kao predsjednik Državne izborne komisije. 
 Pokušavao je nekoliko puta preda mnom. Nije mu to uspjelo. Imam li pravo tako da govorim 
o pojedincima? Imam, jer se radi o organu od kojega zavisi u krajnjem i sloboda. Bio bih najsrećniji 
da svedemo na kraju svih iskustava koja imam iz izbornog zakonodavstva. Sve je ovo na 
opštinske izborne komisije da ukinemo ovakvu izbornu  Državnu komisiju, njene nadležnosti 
preselimo na neki sud jer imati ovaku Državnu izbornu komisiju je isto što imamo ovakvu Agenciju 
za sprečavanje korupcije. Biće već prilike da o takvoj agenciji, o onome što je uradila ovdje u 
ovom domu u sprezi sa Administrativnim odborom govori moj kolega, a ja se toga stidim. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 18:41:17) 
 
 ... o efikasnosti prilikom glasanja ne znam kako glasanje može biti sporije ili brže, nego 
glasanje je glasanje. 
 Riječ ima poslanik Predrag Bulatović, a za diskusiju neka se pripremi poslanik Milan 
Knežević.  
 Izvolite poslaniče Bulatoviću. 
 
 
  
 



PREDRAG BULATOVIĆ (14.02.18 18:41:33) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, 
 Ovaj zakon je još jedan dokaz kako Demokratska partija socijalista izmjene zakona, nove 
zakone koristi u interesu održavanja vlasti i percepcija onoga što će se dešavati u budućnosti. 
Vidjećemo u narednim tačkama dnevnog reda to je i Zakon o tužilaštvu, to je zakon, odnosno 
imenovanje u Savjetu   Radio-televizije. Suštinu stvari ovdje je rekao gospodin Milutin Đukanović i 
želim da je ponovim. 
 Zakon o izboru odbornika i poslanika je krovni zakon  kojim se uređuje izborni sistem. 
Izborni sistem je sistem u cjelini gdje  pripada i DIK, gdje pripadaju i birački spiskovi i sve stvari 
koje Demokratska partija socijalista sa svojim satelitima usvaja sa  41 glasom. Nije ovdje problem 
plate u DIK-u, nije ovdje problem pozicija sekretara DIK-a što je jedna u Zakonu o izboru 
odbornika i poslanika, a ovdje mu se suspenduje ovim zakonom ta pozicija, jer se predsjednik 
DIK-a koji je iz DPS-a koji predlaže DIK-u gdje DPS ima većinu ustvari derogira Zakon o izboru 
odbornika i poslanika. 
 Gospodo poslanici,  predsjedniče Skupštine, gospodine Brajoviću, ne radite to. Korak po 
korak uzurpacije onoga što ne smijete da radite, možete nastaviti dalje. Mi ćemo biti sve dalje od 
dijaloga, sve dalje od pokušaja da razriješimo političku krizu koja je duboka. Vi ste malo prije 
gospodine Brajoviću dobacili sa mjesta da je birački spisak u skladu sa preporukama OEBS-a. 
Tačno je da je OEBS govorio o biračkom spisku, o prebivalištu i tako dalje, ali je tačno i to da je 
OEBS govorio o integritetu  DIK-a i suština DIK-a je - izmjena je sledeća. Ne da partije imaju 
prevagu, ne da vladajuća partija trenutna ima prevagu, nego da se uključe i profesionalci, odnosno 
ono što je neko ovdje govorio jednog dana DIK bude profesionalizovan na način da je 
nepristrasan. Vi ste sa ovim potpuno zgrabili DIK u svoje ruke i mislim da to apsolutno nije dobro, 
ali šta da radimo. Ova parlamentarna većina je nastala na osnovu lažnog državnog udara koji se 
nije desio, ali se dešava u sudnici svaki dan 16.oktobra 2016.godine.To je uticalo direktno na 
stepen izlaznosti odnosno na to da ne bi ova 42 poslanika mogla da budu, no bi to bilo 39. 
Bjelodano se pred licem crnogorske javnosti danas upravo desilo potpuno razbijanje te režije, jer 
je okrivljeni koji je u tom slučaju, koji je priznao krivicu, izvjesni vojvoda Paja Velimirović, danas 
ušao u kontradikciju u odnosu na prije neku nedelju i svako, čak i onaj koji ništa ne vidi mora da 
vidi kolika je ta režija, ali neću o tome da govorim. Hoću da govorim o drugoj stvari. Izmjenama  
Ustava na osnovu mišljenja Venecijanske komisije ova vlast je zgrabila, odnosno Demokratska 
partija socijalista, Tužilački savjet, Sudski savjet, Ustavni sud i sada čujemo vapaj predsjednice 
Vrhovnog suda da će biti haos u državi i poziva Venecijansku komisiju šta hoće još, šta hoćete još 
da vam dopuni Venecijanska komisija da se sa njima dogovorimo. 
 Naravno, desiće se problemi, desiće se blokada sistema u jednom trenutku. Ta blokada 
sistema ne može da uđe u fazu deblokade bez drugog dijela Crne Gore, odnosno opozicije, a prije 
svega Demokratskog fronta. Na ovaj način kada se forsira nešto što znači apsolutna vlast svuda i 
na svakom mjestu Demokratske partije socijalista nije dobro. Ako Zakon o izboru odbornika i 
poslanika sekretaru DIK-a pripadaju određene nadležnosti ova nadležnost  takođe  pripada toj 
vrsti nadležnosti. 
 Ono što Demokratski frond želi vama da kaže i povodom ovog zakona jeste, možemo da 
nastavimo sukobljavanje. Mi smo došli ovdje, prije svega, jer smo u medijskoj blokadi, mi smo 
došli ovdje da nas  disciplinuje ni jedan predsjedavajući šta ćemo da govorimo, mi želimo da 
govorimo   naše političke stavove rekspektabilno o biračkom tijelu koje i dalje veliko. Čak prema 
našim podacima i veće nego što je bilo 16.oktobra kada su nas glasali sa više od 20%.  
 Ono što građane opozicione treba da raduje jeste činjenica da smo mi danas kao 
Demokratski front uputili inicijativu predsjednicima svih parlamentarnih političkih partija i kako 
dobijamo neke vibracije da će sastanak imati potpuni odziv, da će svi predsjednici doći. Mi to 
očekujemo. Sama činjenica da na sastanak dođu svi predsjednici parlamentarnih stranaka znači 
otpočinjanje promjena u Crnoj Gori, to znači pobjedu bilo kog opozicionog kandidata oko koga 
ćemo se mi okupiti. Mi nijesmo sujetni, mi nijesmo sebični, mi smo spremni na dogovor, jer to od 
nas traži opoziciona i većinska Crna Gora. Hvala. 
 
 



 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 18:47:18) 
 
 Hvala vam.  
 Sada riječ ima poslanik Milan Knežević, a neka se pripremi poslanica Branka Bošnjak. 
Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (14.02.18 18:47:28) 
 
 Slobodna Crna Goro, 
 Ja bih ovu tačku dnevnog reda naznao "obsjednutnost DIK-om", jer sve što se ovdje 
dešava   i svi ovi pokušaji od 16.oktobra do današnjeg dana Demokratske partije socijalista i  
Soroševog NVO sektora, predstavljaju jednu vrstu izopačene opsjednutosti DIK-om i potrebom da 
oni taj DIK drže u rukama, kako bi mogli da implementiraju zloupotrebe, kao što je to slučaj u 
Beranama.  
 Slobodna Crna Goro opozicija, a dominantno Koalicija Zdravo Berane je uspjela da se 
odupre svim pritiscima na izborima koji su se održali 4.februara i sada imamo pokušaj da se u tom 
i takvom DIK-u zloupotrijebi i iskrivi izborna volja građana Berana, na način što se žele ponoviti 
izbori na nekoliko biračkih mjesta i od strane DPS-a oduzeti mandat Demokratskoj Crnoj Gori. 
Mislim da javnost odlično zna da Demokratski front ima potpuno suprotne stavove u odnosu na 
stavove Demokratske Crne Gore i oko crkve, i oko jezika, i oko ljudskih prava i sloboda, i oko 
LGBT  populacije  buhvalno da nemamo dodirnih tačaka, ali mi smo dužni da zajedno odbranimo 
izbornu volju građana Crne Gore.  
 I kao što je rekao kolega Predrag Bulatović, u petak očekujemo odziv svih lidera, odnosno 
predsjednika parlamentarnih stranaka da se dogovorimo oko zajedničkog kandidata kao 
vanstranačke ličnosti, ali i da se dogovorimo da po cijenu građanskog otpora ne dozvolimo 
prekrajanje izborne volje u Beranama zahvaljujući tom i takvom DIK-u. Taj Dik je, podsjetiću vas, 
proglasio rezultate izbora 16.oktobra, zloupotrebljavajući određene predstavnike političkih 
stranaka, prisiljavajući ih da glasaju suprotnom svom ubjeđenju, pa se dešavalo da prije podne 
glasaju na jedan način, poslije podne na drugi način, a onda u ponoć na treći način kada je mafija 
bila okružila sjedište Državne izborne komisije, lično sam bio prisutan sa kolegama poslanicima, 
pokušavjaući da uđem u zgradu Državne izborne komisije i štitim rezultate izbora. I sad dođemo 
do jednog paradoksa. U obrazloženju ovog dokumenta i ove opsjednutosti DIK-om piše da su ovo 
preporuke OEBS-a i ODIR- a koje su oni vidjeli 16. oktobra. Pa taj OEBS i ODIR su rekli da su 
izbori bili fer i demokratski ali da se istovremeno i odigrao državni udar. E kako je moguće da 
izbori budu fer i demokratski, da nije bilo nikakvih nepravilnosti a onda imamo državni udar, imamo 
ovog Paju iz čamca dunavca, imamo nevidljivog Sinđu koji dronom prelazi razdaljinu od Beograda 
do Moskve za nekoliko sekundi onda se vraća u Crnu Goru gdje ga čeka deli Milivoje i imamo 
Suzanu Mugošu koja sa razloga već najavljuje presudu liderima Demokratskog fronta za koju sam 
rekao moći će da je okači mačku o rep, što se tiče nas ili mjesto one zastave NATO ispred 
General štaba.  
 Ali, dolazimo i do još jednog paradoksa, dolazimo do Predraga Boljevića, ovog vještaka za 
telekomunikacije. A sada ću vas podsjetiti zašto jer me, gospodine Brajoviću, gledate mistično tim 
vašim nostalgičnim pogledom. Vi se sjećate pred izbore u Tivtu kada smo uvodili elektronsku 
identifikaciju birača i kada smo mi govorili da će to biti najstrašnija zloupotreba. Nama je 
saopštavano da to nema šanse da može biti bilo kakvih zloupotreba i onda smo mi iz 
Demokratskog fronta to demonstrirali. Kupili smo konzervu tunjevine, da mi ne zamjere ovi 
primorci mi isto iz Zete možemo te morske plodove da jedemo, pošto vidim taj lokal patriotizam 
nismo mi  samo  za paradajze i za pipune, i sa otvaračem konzerve od tunjevine na kojoj je bio bar 
kod - glasali u Tivtu. I onda se pojavi ovaj Predrag Boljević i saopštava da je uređaj u redu i da je 
to brutalna manipulacija Demokratskog fronta. A onda se pojavljuje, daćete mi tridesetak sekundi 
jer je vrlo važno, makar zbog tog pogleda ispod obrva što bi rekla Severina. 
 
 
  



PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 18:52:26) 
 
 Procijenićemo koliko, samo vas gledam, samo vi požurite malo. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (14.02.18 18:52:35) 
 
 Završavam. I onda se pojavljuje taj vještak Boljević koji nam tvrdi kriptovani telefon na 
dirke, kako ga on zove, drži bateriju dvije godine. I vi iz ovog bloka za nezavisnu Crnu Goru imali 
ste jednu poštapalicu - nikad više 918. da je vječna Crna Gora. E sad se ta poštapalica, 
zahvaljujući ovom Boljeviću, pretvorila - Nikad više 94, 76% popunjenost baterije, da je vječno 
lenovo. E ovakav vam je i ovaj DIK i pokušaj da od Državne izborne komisije napravite ovaj lenovo 
sa dirkama. To vam neće uspjeti gospodo, a testirajte nas u Beranama. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 18:53:19) 
 
 Hvala. Pri tom je Državna izborna komisija imala rezultate i ponavljanje izbora i u Ulcinju 
gdje je donijela odluku i u Petnjici, i u Tuzima, nisam čuo tu vašu ogorčenost zbog tih ponavljanja 
izbora na tim mjestima. 
 E sad, ima replika, dajte samo razloge. Pa komentar je. 
 Izvolite, komentar poslanik Radunović, izvolite. 
 
 
 MIODRAG RADUNOVIĆ (14.02.18 18:53:54) 
 
 Hvala vam. 
 Poštovani predsjedniče, koleginice poslanice i poslanici, uvaženi građani, 
 Ne znam kako će DIK donijeti odluku oko Berana, ali ne mogu da razumijem da nije 
prekrajanje izborne volje u Petnjici, u Tuzima, Ulcinju, na Cetinju gdje je opozicija po istim 
uslovima ili razlozima tražila poništavanje glasanja na pojedinim izbornim mjestima i to je završeno 
kako je završeno.  
 Ja više zbog javnosti želim da pročitam sljedeće: Analizom koju je napravila Demokratska 
partija socijalista u Beranama utvrđeno je sljedeće:  
 Biračko mjesto 21 - Zagorje. U biračkom materijalu nije postojala koverta sa glasačkim 
listićima Demokrata. Uvidom u zapisnik konstatovano je da je predstavnik Demokrata potpisao 
zapisnik bez primjedbi ali listića nigdje nema.  
 Biračko mjesto 13 - Mašte. Glasač, neću pročitati ime i prezime n.n. glasao je iako nije bio u 
biračkom spisku. 
 Biračko mjesto 51 - Pešca 1 - u knjizi u biračkom spisku putem pisma pod rednim brojevima 
249, 466, 515, 531 i 600 umjesto lica koja su glasala potpisana su druga lica.  
 Biračko mjesto 27 Mezgale - komisija biračkog odbora prilikom glasanja putem pisma nije 
ista evidentirala u knjizi ni konstatovala u zapisniku da knjigu birača nijesu nosili prilikom obilaska 
birača za glasanje putem pisma i takvih birača je bilo 15. 
 Biračko mjesto 48 - Novo Naselje. Uvidom u knjigu birača koji su glasali Odbor je 
konstatovao da je putem pisma utvrđeno 13 potpisa birača, u zapisnik Odbor konstatovao da je 
bilo 14 koji su glasali iza biračkog mjesta.  
 Ustanovili smo da postoji određeni broj nevažećih listića koji bi trebali da budu važeći. 
Biračko mjesto - jedan glas, biračko mjesto 11 - dva, .... biračko mjesto 1- jedan, biračko mjesto 43 
- pet, biračko mjesto 53 - jedan, biračko mjesto 52 - četiri, biračko mjesto 56 -  sedam, biračko 
mjesto 49 - dva, biračko mjesto 4 - dva i biračko mjesto 45 - dva.Dakle, ukupno 28 glasova.  
 U slučaju da ovo nije tačno napišite da bude pravilo za sve izbore koji će se dešavati 
ubuduće, ako ovo nije tačno što sam rekao, da se ne nosi knjiga nigdje gdje se glasa putem 
pisma, da glasaju ljudi koji nijesu  upisani u biračku knjigu, da svak nosi svoje koverte s listićima 
kući i da ih poslije nekoliko dana vrati. 



 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 18:56:39) 
 
 Samo privodite kraju molim vas. 
 
 
 MIODRAG RADUNOVIĆ (14.02.18 18:56:40) 
 
 Izvinjavam se. 
 Ajmo da izmijenimo Zakon o izboru odbornika i poslanika i ovo da bude pravilo. Ja mislim 
da ne treba, ali ako vi mislite da treba možemo da otvorimo priču. 
 DPS-u u Beranama ne treba ni jedan glas koji nije regularan i upravo nijesmo se žalili da 
mijenjamo izbornu volju građana Berana, ovo je dokaz da izborna volja Berana nije ispoštovana. 
 Evo, oprostite to je komentar. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 18:57:03) 
 
 Hvala vam. 
 Odgovor na komentar ima poslanik Knežević. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (14.02.18 18:57:07) 
 
 Evo da pođem od ovog posljednjeg, gospodine Radunoviću, 
 Mi smo u ime Demokratskog fronta saopštili naše uslove za promjenu izbornog zakona. 
Moraćete da podržite smjenu Ivice Stankovića, Milivoja Katnića, opšti reizbor sudija i smjenu 
direktora Agencije za sprečavanje korupcije Sretena Radonjića. 
 Vi odlično znate koja je naša ponuda, ja vam je u ime Demokratskog fronta još jednom 
saopštavam. 
 Što se tiče ponavljanja izbora u Malesiji. Radilo se o vašoj političkoj potrebi da eliminišete 
Vladana Vučelića sa mjesta predsjednika opštinskog odbora zbog njegove izjave da bi radije sa 
bjelašima i potomcima onih koji su bili za zajedničku državu 918. i 2006. godine, nego sa 
predstavnicima manjinskih stranaka, jer ga, po njegovim riječima, žive izjedoše. Dakle, to je bila 
potreba obračuna sa Vladanom Vučelićem i pokušaj da ga eliminišete sa mjesta gradonačelnika, 
očigledno ste uspjeli. Dakle, vi ste Malesiju, jedan odbornik tamo, žrtvovali zbog eliminisanja 
Vladana Vučelića. 
 Ove zloupotrebe o kojima ste vi govorili shvatio sam tu je nekim 15 - 20 zloupotreba. Ja ću 
vam sljedeći put donijeti bijelu knjigu koju je ovaj čovjek sastavio na tri hiljade stranica sa 15 
hiljada zloupotreba na referendumu koje je počinila Demokratska partija socijalista i blok za 
nezavisnu Crnu Goru. I da niste kupili, ne mislim vi, nego Demokratska partija socijalista i blok za 
nezavisnu Crnu Goru, onoga pjanoga Lipku koji je bio predsjednik ..... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 18:58:37) 
 
 Ovo, oprostite, sad imate opomenu. Izričem vam opomenu zbog izraza, uvrede jednog 
čovjeka koji je ovdje, na ovom mjestu podnosio Izvještaj Državne izborne komisije i molim vas 
oduzeću vam riječ ako to još jednom pomenete. 
 
 
  
 
 



MILAN KNEŽEVIĆ (14.02.18 18:58:55) 
 
 Pa ja nisam, hoćete mi samo dozvoliti? Šta sam ja rekao? 
 Ok. Da niste potkupili onoga čovjeka koji miriše na martel i Rubinov vinjak, ja ..... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 18:59:09) 
 
 E sad, molim vas, završite u redu. 
 Ne, ne, završili ste. 
 Molim vas, ovo je ipak Parlament Crne Gore i mora se sačuvati. 
 Razgovarajte s vašim kolegama, prevršili ste svaku mjeru. Ne, završili ste. 
 Odmah ću vam oduzeti riječ ako to nastavite. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (14.02.18 18:59:42) 
 
 Znači, i da nije bilo te manipulacije bilo bi, veliko bi bilo pitanje da li vi danas bi imali ovako 
zaokruženu privatnu državu. 
 A podsjetiću vas, mislim da je bio prisutan gospodin Milošević, vaš kandidat za 
gradonačelnika je u nedjelju veče priznao poraz i rekao da je pobijedila Koalicija Zdravo Berane, 
zajedno sa Demokratskom Crnom Gorom. Nije ni to problem. Vi želite gospodine Radunoviću da 
oduzmete 70 glasova .... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 19:00:12) 
 
 Hvala. 
 Ne, ne možete. Ovako, da vam kažem ... Pola rečenice završavate već dva minuta. 
Konstatovali smo  po članu 107 opomene koje sam izrekao. 
 Hvala vam. 
 Riječ ima  poslanica Branka Bošnjak. 
 Izvolite. 
 Moraćemo i na sledeći mjesec da prođemo, jer ste već  ovaj maksimum iskoristi za ovaj  
mjesec.Vi odlično znate koliko. 
 Izvolite, poslanice. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (14.02.18 19:00:39) 
 
 Evo da  kažem na početku da je bilo stvarno dobre volje da se  mijenja  i status i  da 
Državna izborna komisija  radi onako kako treba, imali bi onaj  u Predlogu  Zakona o izmjenama 
odbornika i poslanika  i taj dio uređen, jer se Državna izborna komisija   u zadnjih nekoliko izbora  
pokazala kao najgori  dio  izbornog sistema.  
 Međutim, šta je ovdje u pitanju  predstavnici  Demokratske partije socijalista  ne mogu da 
oproste  to što su ojačana  uloga sekretara  Državne izborne komisije i što ta osoba dolazi  iz 
opozicije  ili da budem konkretnija zbog toga  što ta osoba  dolazi iz Demokratskog fronta, jer kad 
su bili iz SNP-a pokojnog  ta osoba im je odgovarala jer su oni bili vjerovatno  kooperativni i 
mnogo bolji nego ..... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 19:01:56) 
 
 Izvinjavam se, stalo Vam je vrijeme. 
 "Da je bio korektan pokojni SNP", to je uvreda  za jednu  partiju koja  ima poslanike, istina 



ne participiraju. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (14.02.18 19:06:11) 
 
 Pokojnog velikog SNP-a evo tako pošto se razdijelio više ne zna ni na šta. Ovo će mi Peđa 
replicirati, ali u tom smislu sam mislila ne vezano sad za ovaj.  
 Tada nikome nije smetalo ko je  tamo sekretar zato što je bio vrlo, da kažem, iz one 
podobne opozicije, a ne iz ove istinske opozicije. Koliko  je ovo ustvari  pokušaj DPS-a da uzme i 
male ingerencije koje se daju nekome ko je istinski opozicionar govori  izmjena ovog  Poslovnika. 
U Poslovniku  iz 2013.godine, imamo  vrlo  precizno  dato šta su ovlašćenja  sekretara Državne 
izborne komisije, a onda u  Poslovniku 2015. godine nastupa  to da se oduzimaju ingerencije. 
Sada   konačno imamo ovo da se  mijenja zakon, da neko  ko je predsjednik  Izborne komisije  
odnosno  Izborna komisija  na predlog  predsjednika Izborne komisije se bavi pitanjima  plata i  
radnih mjesta. To bi bilo,  predsjedniče  Skupštine,  kao da Vi  sada  raspravljate i donosite odluku 
o svakom službeniku Skupštine koliko će da se nagradi  i koliku će  platu da prima  i šta će da 
radi. Priznajte da je  to nešto  i onda bi trebalo ukinuti mjesto  sekretara  Skupštine  ili u ovom 
slučaju sekretara Izborne komisije i ovdje je   predlagač  zakona i  koleginica  Šćepanović dobacila 
da ne treba  da radi ništa. Najbolje da sekretar onda ide  kući, prima platu i ne radi ništa, ali to  je 
isto vrsta  mobinga.  Možemo i tu da Vas tužimo za mobing, jer mobing je  i kad oduzimate  
nekome  posao za ono što  bi trebao da radi i što je po zakonu. Jer ovdje naglašavam to je po 
zakonu zbog toga što  Zakon o izboru odbornika i poslanika propisuje da je u nadležnosti  
sekretara  služba  Državne izborne komisije. 
 Ali zbog čega je Vama to  sve  bitno da promijenite  i da se neko iz DPS-a  pita nije samo   
problem u zapošljavanju i dijeljenju para  i davanju, nego i ko će tu da  bude. Ja sam  iks puta do 
sada  ukazivala  na to  da  ne smije da bude u Državnoj izbornoj komisiji neko zadužen za 
informatiku ko je odbornik Demokratske partije socijalista, jer  ta  osoba je  provjeravala  potpise 
birača  koji su davali  podršku  predsjedničkim kandidatima  ili listama, a ta osoba kao odbornik je  
mogla da ima  uvid u sve one koji podržavaju  druge partije opozicione  partije. Ali to nije prošlo, a 
plus da ne kažem što je ta osoba  zaposlena bila u  Skupštini i što  imate  opet konflikt interesa, ali 
jednostavno ne postoji  želja  ni volja da  bude ova Državna komisija  nezavisna i da se ona zaista 
bavi  svojim poslom.  
 Meni je žao kad se radilo  o Izmjeni izbornog  zakonodavstva bilo je tu da li  da 
profesionalizujemo. Ali u kom smislu? Evo pokazalo se. Profesionalizovali smo navodno  i 
predsjednika Državne komisije,  čujem da je bolestan,  žao mi je sa ljudskog aspekta, ali sa ovog 
aspekta   kao  predsjednika  komisije  se  pokazao potpuno  nesposoban i  pokazao se kao veći 
vojnik  DPS-a  od bilo kog drugoga, jer je vjerovatno par dana  prije podnio ostavku na članstvo u 
DPS-u  i  došao za predsjednika Državne  izborne komisije. Tu imamo  samo problem što  kad se 
raspiše  konkurs na kraju se opet bira  neko ko je iz DPS-a, i taj će rukovoditi  tom službom. Što 
ne možemo da ostvarimo  nezavisnost  jer se ne poštuje znanje, stučnost i zaista to  ne možemo 
da se... (Prekid).. toga da tamo i gdje  hoćemo  profesionalca opet ne dodje neko što nije  
profesionalac  nego što je tu  po partijskoj dužnosti. Već je prošlo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 19:06:19) 
 
 Hvala i vama. 
 Ovim smo iscrpili listu. Naknadno se javio poslanik Milun Zogović. To je poslednji govornik 
za danas. 
 Izvolite. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (14.02.18 19:06:37) 
 
 Predlog zakona  koji je danas pred nama  o dopuni Zakona o  zaradama i zaposlenih  u 



javnom sektoru jeste samo  pokušaj da se  devaldira i degradira funkcija  sekretara Državne 
izborne komisije  i ograniče  njegove nadležnosti. To je  isto adekvatna  nagrada  Državnoj 
izbornoj komisiji  koja svih ovih godina  pokušava  da legalizuje  izborne krađe u mnogobrojnim 
izbornim procesima koje karakterišu mnogobrojne  manipulacije  i da stavlja pečat  na pobjede  
DPS-a, koji su  proizvod  tih izbornih manipulacija. 
 Što se tiče lokalnih izbora   u Beranama, građani Berana  su jednim viteškim otporom 
uspjeli da sačuvaju  opozicionu  vlast u tom gradu. Pored svih zloupotreba  i prinude koje je vršila  
Demokratska partija socijalista  izborni proces  i u izbornom danu na samim biračkim  mjestima je  
protekao u jednoj fer  i demokratskoj  atmosferi što se tiče  samog procesa  glasanja, a najbolja  
potvrda za sve to jeste da su svi članovi  biračkih  odbora  uredno  potpisali  zapisnike sa svih 
biračkih mjesta.  
 Demokratska partija socijalista je u obraćanju javnosti  na konferenciji za novinare  posle  
proglašavanja  rezultata izbora odnosno  u samoj izbornoj  noći priznala  rezultate  izbora. 
Međutim,  posle ribanja  od šefa režima  bili su prinuđeni  da  suprotno svojoj  volji podnose neke  
prigovore.Tako da bilo koja  odluka Državne izborne komsije  koja bi dovela u pitanje  izborni 
rezultat  u Beranama  jeste politička, a ne pravna  odluka koja ni u čemu ne može  biti utemeljena  
sem na brutalnom pokušaju da se dovede  u pitanje opoziciona pobjeda u Beranama.Time 
dovodite  i otvarate jedan veliki problem, jer građani  Berana neće  prihvatiti takvo nasilje.  
 Zato Vas molim, da dobro vodite računa kako se ponašate  i da ne pokušavate  da 
prekrajate  izbornu volju jer nema nikakvog pravnog utemeljenja  za ponavljanjem izbora u 
Beranama. To je jedna čista opoziciona  pobjeda, koja je uprkos  svim malverzacijama i  
manipulacijama  Demokratske partije socijalista  uspjela da  sačuva opozicionu vlast  u Beranama. 
Takođe,  apsolutno  ne treba dovoditi u pitanje, još jednom da ponovim, sami izborni proces jer su 
svi predstavnici i članovi biračkih  odbora  uredno potpisali zapisnike.  Ova naknadna pamet  ne 
stiže  iz Berana, nego je čista direktiva i naređenje iz Podgorice. Jer izgleda da Demokratska 
partija socijalista  u susret  predsjedničkim izborima  ne može da se  pomiri sa ovakvim fijaskom u 
Beranama, a i ne može da opravda tolike  resurse malverzacije   i razne manipulacije koje ste 
uložili  kako bi pokušali da na silu dođete do  vlasti i smijenite opozicionu  vlast u Beranama. Tako 
još jednom apelujem na Državnu izbornu komisiju  da dobro vodi računa šta radi. Nama apsolutno 
nije problem, da Vas još jednom politički pregazimo u Beranama,  ali ne želimo da  pristanemo  na 
pravno nasilje  i da nas uvlačite  u zonu koja je ........ nelegalnih i sumnjivih rabota. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 19:10:21) 
 
 Hvala vama poslaniče Zogoviću. 
 Samo da konstatujem da ste dva puta pomenuli da su sva biračka mjesta i svi zapisnici 
potpisani od svih, isto kao 16. oktobra 2016.godine. Eto, građani su čuli to i neka imaju i tu 
činjenicu na umu. 
 Zahvaljujem i sad pitam.... 
 Izvolite, izvolite, pošto sam ja prokomentarisao .... 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (14.02.18 19:10:49) 
 
 ... za izbore u Beranama bio pokušaj na isti način malverzacije kroz emitovanje emisije sa 
Sinđelićem kako bi podsjetio na montirani državni udar. Ali, 16. oktobra je bio montirani državni 
udar, a u Beranama se nije sprovodio državni udar na taj dan ili bar nisam obaviješten. Vi imate 
neke informacije da ćete nas optužiti da smo i za vrijeme izbora u Beranama planirali neki novi 
državni udar. 
 
 
 PREDSJ EDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 19:11:13) 
 
 Ja vas ne optužujem ni za šta samo konstatujem da ste 16. oktobra 2016. godine potpisali 



sve zapisnike sa biračkih mjesta širom Crne Gore. 
 Završili smo diskusije i pitam da li predlagač želi završnu riječ. 
 Izvolite, poslanica Marta Šćepanović. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (14.02.18 19:11:34) 
 
 Hvala vam predsjedniče. 
 Jeste da se ova diskusija danas u većini svela na priču o sekretaru i njegovim 
nadležnostima, ja ću ostaviti Demokratskom frontu da tumači zakon na svoj način. 
 Ono što želim da ponovim jeste da ovim zakonom omogućavamo punu implementaciju 
preporuka OEBS-a koja se odnosi na jačanje profesionalnih kapaciteta Državne izborne komisije, 
odnosno Službe Državne izborne komisije. 
 Dakle, usvajanjem ovog zakona će se omogućiti službenicima Državne izborne komisije, ne 
članovima kao što smo čuli ovdje danas od nekih, dakle službenicima službe Državne izborne 
komisije kojih ima samo 10 sa tolikim obimom posla, da i oni kao i svi ostali službenici u sistemu 
mogu da ostvare dodatak na zaradu. 
 Na kraju želim da naglasim da osim što je ovo bila preporuka OEBS-a takođe je bila i 
sugestija Državne izborne komisije. Ovdje upravo imam i taj akt, gdje i oni preporučuju da njihovi 
zaposleni iz službe imaju dodatak na zaradu, a član Državne izborne komisije,  sigurno je da i 
Demokratski front ima predstavnike Državne izborne komisije, tako da je to na neki način i njihov 
predlog. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.02.18 19:13:08) 
 
 Hvala vama poslanice  Šćepanović. 
 Ovim smo završili raspravu po ovoj prvoj tački dnevnog reda. 
 Prekidamo i nastavljamo sjutra, najvjerovatnije u 11 sati. Zakazujem kolegijum u 10 sati. 
Hvala vam. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 11:19:06) 
 
 Kolege poslanici, nastavljamo sjednicu Drugog vanrednog zasijedanja u 2018. godini. 
 Prelazimo na pretres Predloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o turizmu i 
ugostiteljstvu. 
 Podsjećam vas da su Predlog zakona podnijeli poslanici Petar Ivanović i Marta Šćepanović. 
 Izvjestioci odbora su Jovanka Laličić, Zakonodavnog odbora i Petar Ivanović Odbora za 
turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje. 
 Otvaram pretres. 
 Da li jedan od poslanika želi dati dopunsko obrazloženje? Želi. 
 Riječ ima poslanik Petar Ivanović, izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (15.02.18 11:19:39) 
 
 Poštovani predsjedavajući, poštovane kolege poslanici, 
 Osnovni razlog zbog čega smo koleginica Šćepanović i ja uputili ovom uvaženom domu 
sugestije za dopunu Zakona koji je nedavno  usvojen su isključivo tehničke prirode. Radi se o 
usaglašavanjima amandmana koji su usvojeni pri samom kraju. Ja ću vas podsjetiti da smo imali 
četiri sjednice Odbora, da je tokom tih sjednica Odbora vršeno usaglašavanje pojedinih normi koje 
su prilično novog datuma, po prvi put se susrećemo u zakonodavstvu da je došlo do pomjeranja 
pojedinih zakonskih odredbi zbog čega se ukazala potreba da se kaznene odredbe usaglase sa 
ponuđenim tekstom, tako da je u suštini su ovaj zakon, zapravo sveden samo na tehničke 
izmjene, radi kaznenih odredbi. Nikakvih drugih suštinskih izmjena nema, ali ukoliko cijenite da 
treba otvoriti neku veću raspravu po ovom pitanju, koleginica Šćepanović i ja bićemo tu da 



odgovorimo na postavljena pitanja. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 11:20:32) 
 
 Hvala Vama, poslaniče Ivanoviću. 
 Da li neko od izvjestilaca želi riječ? Ne želi. U redu. 
 Kolege, dajem riječ poslaniku Aleksandru Damjanoviću. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (15.02.18 11:20:51) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, gospodo predlagači,  
 Evo, nakon  15, 20 dana od kada smo donijeli ovdje Zakon imamo priliku da ga mijenjamo, 
jer je isti donesen u žurbi. I meni je drago što je sada i gospodin Ivanović, u ime predlagača, rekao 
da se eto radi o nekim korekcijama ili greškama koje su se potkrale prilikom donošenja Zakona. 
Imali smo prilike ovdje da u prisustvu ministra diskutujemo i da upozorimo na jedan broj 
amandmana koji je značajno izmijenio i koncept Predloga zakona koji takav kakav  predložen 
imao je dosta manjkavosti  i problematičnoh  odredbi i sada smo dobili, naravno u žurbi, 
ispravljanje nekih stvari koje su tada urađene.  
 Dobili smo i dva izvještaja Odbora,  i tu je Odbor krnji, koji radi u krnjem sazivu i sastavu, 
dao dva svoja izvještaja.Interesantno je ovdje da građani znaju da je ovaj predlog neveliki zakona 
koji ima svega osam članova, možda po prvi put u istoriji parlamentarizma amandmanski od 
strane matičnog odbora koji čine predstavnici ove većine koja je i predložila ovaj zakon, izmijenjen 
sa čak devet članova, tako da mi u stvari ne raspravljamo o Predlogu zakona predlagača nego 
sad raspravljamo o Predlogu zakona koji je Odbor naknadno ponovo dorađivao i dobijamo ono što 
ćemo dobiti u odnosu na stav ovog parlamenta kada se izjasnimo o zakonu. 
 Naravno, javio sam se iz nekoliko razloga, to je da ponovo potenciram priču koju sam tada 
govorio, a to je ona priča o podsticajima za hotetle, podsticajima za hotele visoke kategorije koji su 
dobili mogućnost kroz nova zakonska rješenja da se u jednom dijelu pretvaraju u nekretnine i 
prodaju na tržištu, jer je valjda i ovo do sada što je bilo bilo malo tim nekim vlasnicima ili 
gospodarima visokog turizma, a vezano za brzinu ostvarivanja profita koja nije tako brza u 
hotelskoj industriji koliko je brza kada se shodno zakonskim rješenjima koja je ovdje Vlada 
predložila, većina usvojila, jedan dio hotela može pretvoriti u nekretnine i prodavati na tržištu. I to 
nam je ovdje servirano kao novost, isto kao što nam je servirana priča oko rizorta i oko svega 
ovoga što su ovdje predložili. 
 S druge strane se i dalje očuvavaju neki monopoli u koje Zakon o turizmu ne dira, dakle 
mislim na one monopole koji se tiču i vlasništva nad plažama, odnosno upravljanja plažama, 
upravljanja u zoni morskoga dobra. Monopoli koji se tiču i tih istih hotelijera, koji konkretno u dijelu 
turističkih agencija ili određuju cijene koje nisu ni malo male i koji onemogućavaju male vlasnike 
turističkih agencija  da pokušaju da nađu svoj udio na tržištu. Ja sam dobio negdje ovdje dopis i od 
NVO Crnogorske turističke agencije gdje su se obratili Ministarstvu vezano za status tih agencija, 
vezano za neke zakonske norme koje traže i određeni novac kao garanciju po jednoj ekspozituri 
koji traže i određene uslove u smislu registracije čak dva društva, jedno za prevoz u drumskom 
saobraćaju, ako imaju svoje autobuse da pružaju usluge, jedno koje se bavi uslugama, a sve u 
cilju otežavanja i stvaranja nepotrebnih poslovnih barijera kako bi se omogućio monopol ovima na 
koje je kompletan zakon usmjeren, a to su vlasnici hotela sa četiri i pet zvjezdica, odnosno jednog 
pokušaja da Crna Gora  ima i takozvane elitne zone za elitni turizam, a da sve ovo ostalo što se 
tiče tog masovnog turizma, onih plaža it. bude strogo kontrolisano i u političke svrhe upotrijebljeno 
kad to bude trebalo.   
 Dakle, nema odgovora ni o NVO, od strane Vlade, od strane ministarstva, nema naravno 
od strane predlagača, a ostaju svi oni problemi koje smo i uzrokovali, zbog čega mijenjamo danas 
poslije mjesec dana od kad je ovaj zakon stupio na snagu ili nešto manje, mijenjamo Zakon o 
turizmu i ugostiteljstvu. 



 Ostaju svi oni problemi, gospodo predlagači, koje nećemo rješavati, a vezani su za 
prijavljivanje turista, odnosno nedovoljnih prihoda od boravišne takse koji idu i lokalnim 
samoupravama, odnosno državi, ostaju svi oni problemi haosa koji imamo urbanističkoga u dijelu 
pružanja turističkih usluga, ostaju svi oni problemi koje imamo sa neotvaranjem hotela koji su 
davno privatizovani po nekim ugovorima koje sada država ne može da promijeni jer je sama 
prihvatila da plaća penale, čak i onda kada ona nije kriva, dakle neće datai mnogo odgovora, 
završavam sa time, ovaj predlog izmjena i dopuna, ali je stvorio jednu sliku načina na koji se 
nažalost radilo u ovom parlamentu, gdje smo naučili da radimo veoma brzo, a onda da nakon toga 
još brže ispravljamo greške na način na koji ih ispravljamo. 
 Ponavljam, paradigma je da danas ne pričamo o predlogu predlagača od osam članova, 
nego o predlogu Odbora koji čine ti isti predlagači sa devet članova, koji je mijenjao valjda u žurbi 
ovakve izmjene i dopune. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 11:26:14) 
 
 Hvala Vama, poslaniče Damjanoviću. 
 Komentar, poslanik Ivanović, izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (15.02.18 11:26:22) 
 
 Hvala vam. 
 Ja volim zaista ovako živu raspravu i zahvaljujem vam  na datim komentarima, ali očekivao 
sam da će, kakva je god bila uvodna riječ, ovako nešto biti rečeno sa vaše strane. 
 Mislim da se ovdje postavljaju dva elementarna pitanja. 
 Prvo, mi danas ne raspravljamo o konceptu ovog zakona. O konceptu ovog zakona imali 
smo dovoljno vremena da raspravljamo na prošloj sjednici. I sve što je neko od nas htio da kaže 
imao je priliku tada da kaže. To nas dovodi do ovog drugog problema. A to je da smo imali dvije 
mogućnosti. Jedna da ne uradimo ništa i da onda ne damo vama priliku da kritikujete mene i 
koleginicu Šćepanović zbog toga što smo inicirali izmjene tehničke prirode. Druga, kada smo 
vidjeli da treba usaglasiti Zakon, onako kako treba u tehničkom smislu da to uradimo u uvaženom 
domu. Mi smo preuzeli odgovornost, prihvatili smo da ustanemo da kažemo ovdje šta se dogodilo. 
 Još jednom ponavljam, sjednica Odbora trajala je četiri sjednice. Ni na jednoj od tih 
sjednica nije bilo nijednog predstavnika iz opozicionih redova. Meni je žao zbog toga, ja bih više 
volio da je bilo ko od predstavnika opozicije učestvovao u radu Odbora, siguran sam da bi to bio 
prostor, mjesto, vrijeme kada smo mogli mnogo više diskutovati o samom konceptu Zakona, ali na 
ovaj način ja mislim da šaljemo potpuno pogrešne poruke građanima. 
 Izmjene koje su tehničke prirode nastale su upravo zbog jednog amandmana koji se 
odnosio na rizort. I vi ste tu u pravu. Ali, ponavljam, da li to sada znači da treba da pustimo takav 
zakon da se onda on ne može primijeniti i da onda opet otvaramo priču u ovom uvaženom domu ili 
treba povući potez i reći - u redu, dajmo da vršimo tehničko usaglašavanje, i to je suština ovog 
zakona.  Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 11:28:09) 
 
 Hvala Vama, poslaniče Ivanoviću. 
 Ima pravo na odgovor na komentar poslanik Damjanović. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (15.02.18 11:28:16) 
 
 U pravu ste, kolega Ivanoviću, razgovarali smo o konceptu zakona, i imaćemo prilike,  ove i 
narednih godina da vidimo kolike su nam koristi od koncepta ovakvog zakona. 



 Dakle, ono što ja mogu da kažem je da država ima nedovoljno koristi od ove industrije da 
procjene vezane za prihode koje ostvaruje državni budžet nisu dobre, da su prihodi mnogo veći da 
idu tamo gdje ne bi trebali da idu, dakle u privatne džepove. 
 Možemo da govorimo i o monopolima i vezano za hotelsku industriju, monopolima vezanim 
za plaže, monopolima vezanim za privilegovane agencije koje uglavnom dominiraju na tržištu, 
monopolima vezanim za čarter avio saobraćaj, itd. i to je ono što ovaj koncept neće riješiti, ide 
samo na ruku jednom malom uskom segmentu hotelijera sa svim tim novitetima, je li tako i onog 
famoznog špijuna koji će da špija u hotelu da li se ostvaruju te usluge na nivou pet zvjezdica, pa 
će on to da radi kao u nekoj komisiji, onda će to da radi u Vladi, pa će Vlada da se naljuti da toga 
hotelijera iskritikuje, ali neće riješiti ključne probleme koje imamo u turizmu, a prije svega jedno 
lutanje i dan danas, koje ja vidim, u Vladi da li personalno sa svojimi nekim projekcijama ili je to 
sistemsko neko lutanje između elitnog turizma koji pokušavamo da ostvarimo na način na koji ga 
ostvarujemo i ovog masovnog turizma od kojeg dominantno i dalje živi najveći dio ponuđača 
usluga u turizmu, dakle privatni smještaj i td. 
 Ono što me ponukalo i morao sam da se javim jeste žurba u kojoj su oni amandmani koji su 
uzrokovali ponovno mijenjanje zakona, napravljeni od strane vaših kolega. Nema problema to što 
ste vi i koleginica predložili izmjene i dopune, Vlada brzopotezno reagovala pa rekla da to prihvata 
a onda vjerovatno sa Vladom i to je posao, naravno poslanika, na Odboru donijeli novih devet 
amandmana koji su promijenili svih devet članova, dakle žurba je bila tolika da se i to moralo raditi, 
odbor služi za te stvari, ali sam time ukazao na jednu praksu koja je vjerovatno bila ovdje 
ustanovljena zbog odsustva kolega iz opozicije, a to je da se dosta brzo i kuso odrade neke stvari 
ili neke stvari koje je Vlada predložila, a poslanik ima autonomno pravo, onda na brzinu da se 
mijenjaju, možda u dogovoru sa tom istom vladom i možda, predsjedniče,  da ovdje lakše prođe 
nešto ako je amandman na Vladin predlog zakona nego na samoj Vladi u odnosu na 
usaglašavanje stavova ministara. Znamo kako se stavovi usaglašavaju. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 11:30:49) 
 
 Hvala i Vama. 
 Da li se još neko javio za riječ? Ne javlja. 
 Onda konstatujem, uz zaista pohvalu za ovakvu diskusiju oba poslanika, jer mislim da je 
dobro, nije dobro da budemo prinuđeni da mijenjamo zakone zbog neprimjenljivosti, o tome treba 
sve da dobro povedemo računa i kad ih predlažemo i kad koncipiramo rješenja. 
 Završavam pretres po ovoj tački dnevnog reda. 
 Izjasnićemo se naknadno i prelazimo na sljedeću tačku. 
 Sljedeća tačka je Predlog zakona o dopuni Zakona o mladim. 
 Podsjećam da su Predlog zakona podnijeli poslanici Bogdan Fatić, Ljuiđ Škrelja, Petar 
Ivanović, Genci Nimanbegu, Andrija Popović, Mićo Orlandić, Ervin Ibrahimović, Nikola Rakočević, 
Aleksandra Vuković, Mihailo Anđušić, Mikloš Nikolić, Danijel Živković i Marta Šćepanović. 
 Izvjestioci odbora su Andrija Popović,  Zakonodavnog odbora i Radule Novović, Odbora za 
prosvjetu, nauku, kulturu i sport. 
 Otvaram pretres.  
 Da li jedan od poslanika želi dati dopunsko obrazloženje? 
 Želi poslanik Petar Ivanović. Izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (15.02.18 11:31:54) 
 
 Hvala Vam, uvaženi predsjedavajući. 
 Drage kolege, 
 Razlog zbog čega smo razgovarali dugo kao poslanici Demokratske partije socijalista o 
problemu mladih jeste činjenica koja je vrlo jednostavna. Nezaposlenost mladih nije problem samo 
Crne Gore, to je problem i mnogih zemalja u Evropskoj uniji. I naravno, svako ko je odgovoran 
pokušava da da svoj doprinos rješavanju ovog problema, pa bih ja u ovom uvodnom dijelu ipak 



htio da ukažem na brojke da bismo razumjeli o kakvom problemu pričamo. 
 Nezaposlenost mladih u Grčkoj je 40,8%, ovo su podaci iz 2017. godine, u Španiji 36,8%, u 
Italiji 32,2%, u Hrvatskoj 24,5%, u Portugalu i Francuskoj približno 22,2%. I ove zemlje su 
predložile od 1974. godine do danas preko 50 mjera koje su imale za cilj da pokušaju da razriješe 
problem nezaposlenosti mladih. Znači, u periodu od gotovo 45 godina, bilo je preko 50 pokušaja 
od kojih 40 se potpuno smjestilo u istoriju, više se ne koristi, a ovih preostalih 10 se koristi u 
različitim varijantama i dan danas. 
 Evropska unija kao cjelina se prema ovom problemu odnosila tako što je izdvojila 6,8 
milijardi eura za rješavanje problema nezaposlenosti mladih u jedan poseban fond.  
 Svjesni da Crna Gora nema takvih sredstava i svjesni da moramo na drugačiji način 
promišljati kako da izađemo u susret rješavanju ovog problema, ne samo sada nego u godinama 
koje dolaze, odlučili smo se da ponudimo ovom uvaženom domu zakonsko rješenje koje ide na 
varijantu zajedničke odgovornosti, preuzimanja odgovornosti od  strane i poslodavaca i strane 
države. Kada kažem država pod tim podrazumijevam i opštinu i Vladu, dakle, institucije koje žele 
da podrže ovaj program. Znači, ovo nije preklapanje programa sa već postojećim programom. 
Postojeći program se kompletno finansira od strane Vlade. Ovo je drugačiji program poslodavac 
preuzima jedan dio obaveza i shodno tome morao bi imati daleko, daleko više interesovanja da 
dijeli sudbinu zaposlenih nego što je to možda u slučaju prvog programa. To je ono što je koncept 
ovog zakona. Mi se nijesmo bavili određivanjem niti visina nadoknada, niti smo se bavili vrstama 
nezaposlenih itd. nego smo htjeli da ga koncepcijski uredimo.  
Druga suština jeste da ono što je podsticaj u ovom programu jeste da za period od 12 mjeseci 
poslodavac ne plaća sve one poreze i doprinose koji idu na neto platu, nego plaća 50% neto plate, 
a država ili opština po programu  koji podržava plaća ostatak. Mi vjerujemo da na taj način 
možemo da probudimo i sve opštine po Crnoj Gori, da se mnogo više zainteresuju za rješavanje 
ovog problema i da se okanemo one prakse gdje sve treba delegirati Vladi. Ja mislim da jedan dio 
problema možemo rješavati i sami i makar pokušati da riješimo, i da u svemu tome treba praviti 
što je moguće više spona i zajednički raditi na rješavanju jednog ozbiljnog problema koji će se u 
Crnoj Gori manifestovati i kroz neke druge posljedice koje su demografske prirode, koje su 
socijalne prirode, a ne samo u sferi zapošljavanja.  
 Eto to je bio naš osnovni motiv i smatrao sam da je na nivou uvodnog izlaganja sasvim 
dovoljno da vam predstavim koncept koji stoji iza ovog predloga, a sva druga pitanja koja se 
otvore pokušaćemo kroz diskusiju da ih elaboriramo. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 11:35:36) 
 
 Hvala, poslaniče Ivanoviću. 
 Da li neko od izvjestilaca želi riječ? Ne želi. 
 Onda dajem riječ poslaniku Danijelu Živkoviću. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (15.02.18 11:35:51) 
 
 Uvaženi predsjedniče Skupštine, koleginice i kolege poslanici, poštovani građani, 
 Dakle, danas se pred nama nalazi jedna od  veoma bitnih dopuna Zakona o mladima koja 
će u krajnjem rezultirati bitnim smanjenjem nezaposlenosti među mladom populacijom. Ali, kao što 
je rekao kolega Ivanović, moramo se osvrnuti kakvi su trendovi što se tiče nezaposlenosti mladih 
ljudi u regionu i u zemljama Evropske unije.  
 Dobro bi bilo da je u Crnoj Gori upravo ovaj procenat nezaposlenih kao što je to u Češkoj, 
dobro bi bilo da je to kao što je u Malti, ali ipak mi smo zemlja koja se nalazi pred vratima 
Evropske unije, i ovo pitanje moramo rješavati na jedan sistemski način i cijenim da je ova upravo 
dopuna zakona jedan  od veoma važnih koraka ka smanjenju nezaposlenosti mladih ljudi. Ako 
pogledamo ukupno u strukturi kako je to i u drugim zemljama vidjećemo da struktura nezaposlenih 
mladih ljudi u ukupnoj nezaposlenosti čini najveći procenat. Po određenim istraživanjima koje sam 



pratio Eurostata i nekih drugih renomiranih agencija jasno je bilo da na primjer u Italiji imamo 
svake godine da preko 50 hiljada mladih ljudi se  odseli. Dakle, u najvećem procentu tih 50 hiljada 
ljudi su ljudi sa VII stepenom stručne spreme.  
 Cijenim da u Crnoj Gori imamo svi obavezu da pored ovih osnovnih zadataka koje ima 
Vlada ispred sebe, a to je ispunjavanje reformi na putu ka Evropskoj uniji, ne vidim prečeg i većeg  
zadatka za sve nosioce društveno-političke odgovornosti u Crnoj Gori od ove obaveze koju 
imamo, a to je smanjenje nezaposlenosti među mlađom populacijom. Dakle, izmjenom odnosno 
dopunom ovog zakona siguran sam da ćemo dovesti ne do drastičnog pada nezaposlenosti, ali 
ćemo učiniti da mladi ljudi steknu neka nova iskustva, i kroz ta iskustva budu konkurentni ne samo 
na internom tržištu rada, već i sjutra kada se otvore vrata Evropske unije budu konkurentni  na 
evropskom tržištu i spriječićemo ono što je najvažnije, dakle,  odliv kapitala koje jedno društvo 
ima, a to su ljudi, to su obrazovani mladi ljudi koji sjutra u krajnjem treba da svojim znanjem, 
svojim kompetencijama i naravno na osnovu onog iskustva kojeg steknu upravo budu ključni 
nosioci valorizacije potencijala Crne Gore, a to su raznoliki, raznovrsni potencijali koje Crna Gora 
ima. 
 Takođe, ako pogledamo da je ovim zakonom dovedeno do toga da se lokalne samouprave 
jedinice lokalnih samouprava direktno uključe u pitanje rešavanja nezaposlenosti, onda ćemo 
vidjeti da moramo svi raditi na tome da učinimo atraktivnijim mjesto u privatnom sektoru. 
Atratkivnije mjesto u privanom sektoru omogućiće mladim ljudima da steknu nova znanja i prije 
svega budu konkurentni na tržištu rada. Lideri zemalja članica Evropske unije prošle godine su se 
okupili u Rimu da bi proslavili 60 godina od potpisivanja Rimskog ugovora kojim su udareni temelji 
današnje Unije i tu su se složili da je neophodno raditi na smanjenju upravo ovog  socijalnog jaza i 
smanjenju nezaposlenosti posebno među mlađom populacijom. Zbog toga i cijenim da će upravo 
dopunom ovog zakona u Crnoj Gori doći do smanjenja broja nezaposlenih mladih ljudi posebno 
među onim da kažem zanimanjima kojih ima dosta na evidenciji Zavoda za zapošljavanje sa jedne 
strane i sa druge strane ti mladi ljudi će imati priliku i mogućnost da se dodatno obuče i naravno 
da ponude internom tržištu rada nova iskustva. Ako pogledamo određena istraživanja vidjećemo 
da je Crnoj Gori potrebno dodatno mladih ljudi sa III i IV stepenom kvalifikacije, obrazovanih i 
stručnih ljudi, to su određena istraživanja jasno pokazala i cijenim da ne treba nama neko sa 
strane da dolazi i naknadno nas obučava o tome šta bismo mi trebali da radimo zbog toga što će i 
ova dopuna  zakona učiniti, da se broj nezaposlenih mladih ljudi smanji. Zbog toga sam se javio 
da uputim poruku mladim ljudima, da je ovo program  koji će sigurno oni moći dodatno da 
iskoriste, a cijenim da će i kroz kvalitetne programske sadržaje između jedinica lokalnih 
samouprava i između privatnog sektora osnažiti se upravo ovaj privatni sektor koji je glavna 
industrijska baza za smanjenje nezaposlenosti.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 11:40:30) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče. 
 Dajem riječ poslanici Marini Jočić, neka se pripremi Janko Vučinić.  
 Izvinjavam se samo jedan detalj.  
 Dobro bi bilo ako može svako  individualno da smanji svoje  vrijeme za diskusiju kako bi 
uspjeli da sjednicu završimo u rokovima koji bi bili optimalno za sve članove Parlamenta. To bi bila 
sugestija ukoliko to može svako da uradi. 
 Izvolite, hvala lijepa. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (15.02.18 11:41:11) 
 
 Meni nije baš jasno zbog čega mi treba da skraćujemo vrijeme i zašto u principu 
skraćujemo diskusije. Zato što smatram da je novi kvalitet ovog parlamenta dolazak  poslanika 
Demokratskog fronta i na ozbiljniji način se razmatraju zakonski predlozi. Zato mislim, da ako na 
jednu stranu uskraćujemo diskusiju, smanjujemo i kvalitet diskusija o zakonima koji se donose. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 11:41:39) 
 
 Razumjelii ste da je to bila sugestija, a na vama je da procijenite da li  to može. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (15.02.18 11:41:48) 
 
 Hvala. 
 Poštovani građani, pred nama je još jedan prevarantski zakon i to u susret izborima. 
Upravo raspravljamo o Predlogu zakona o dopuni zakona o mladima. Ovaj isti zakon je donesen 
2016.godine u susret parlamentarnim izborima kada je vladajuća partija i njeni sateliti iste ove 
stvari obećavala građanima odnosno mladima u Crnoj Gori. To je jedna značajna ciljna grupa za 
izbore i ovog puta su pokušali ponovo da aktuelizuju tu temu. Sve ove argumente smo čuli i prošli 
put kada se ovaj osnovni zakon donosio. Međutim, broj nezaposlenih na Birou rada nije smanjen 
apsolutno, a sada ponovo aktuelizujemo priču i dajemo novu nadu mladim ljudima u Crnoj Gori. 
Ovo je prije svega Zakon o političkoj korupciji zato što se zna u Crnoj Gori ko može da se zaposli i 
ko dobija grantove, ko dobija kredite od DPS-a.  To imamo kroz Ministarstvo poljoprivrede, vi to 
odlično znate, znamo ko je dobijao te kredite i ko može njima da se nada. Znači, ako hoćete mladi 
da dobijete neki kredit da biste počeli svoj posao i svoj biznis morate da se obratite prije 
opštinskom odboru DPS-a ili glavnoj centrali da bi ste dobili vizu. Pitanje mladih je veoma ozbiljno 
pitanje i pitanje budućnosti ove zemlje i ono može da se rješava samo kroz sistemski rad i 
sistemske zakone. 
 Prije svega, kroz sistem obrazovanja. Naš sistem obrazovanja je apsolutno urušen. Prije 
svega, ne korenspondira sa realnim potrebama Crne Gore. Mi imamo, kao što je mladi kolega 
rekao, nedostatak kadra III i IV stepena obrazovanja. A  šta to znači? To znači da više nema 
zainteresovanih. A zašto nema zainteresovanih? Zato što nema privrednih subjekata koji se bave 
konkretnom proizvodnjom i realnom proizvodnjom. Nakon uništenja svih značajnih fabrika u Crnoj 
Gori, jednostavno ponestaje mjesta gdje mogu ljudi da se zaposle. Pa tako recimo možete zlatom 
da plaćate profesionalnog krojača, nećete moći da ga nađete u Crnoj Gori. U oblasti drvoprivrede 
ima 50 zanimanja od srednjoškolskih, zanatskih, do fakultetskih, mi nemamo ni jednog takvog 
kadra, ali zato izvozimo sirove trupce u inostranstvo, sa kontrolom i bez kontrole. Znači, višestruka 
šteta.  
 Još jedan prevarantski pokušaj i šminkanje mrtvaca bio je pokušaj da se zaposle ljudi sa 
fakultetom da odrade pripravnički staž. Ja znam u mojoj firmi i mnogim drugim mjestima da ti 
mladi ljudi dolaze u firme, a nemaju dovoljno stolica da se smjeste. Oni nikakvu praksu ne 
obavljaju, država bespotrebno i besmisleno troši novac, umjesto da osmisli na jedan pravi način 
radno angažovanje mladih ljudi sa fakultetom.  
 Dakle, dok budemo na privatnim fakultetima proizvodili kadrove koji nikome ne trebaju osim 
vlasnicima privatnih fakulteta da zarađuju na njihovoj muci, mi ćemo imati neadekvatan obrazovni 
program koji neće odgovarati stvarnim potrebama Crne Gore, a svi ovakvi zakoni će biti jedna 
pusta magla i laž za mlade ljude. Zbog toga, Demokratski front kad bude  došao na vlast sa 
ostatkom opozicije, najveću moguću pažnju će obratiti na sistem obrazovanja na obrazovanje 
kadra koji su zaista potrebni Crnoj Gori, kako bi oni mogli da nađu realno zaposlenje i ne budu 
robovi DPS-a da moraju da glasaju za njih ako hoće da uopšte počnu da rade. Ja shvatam ove 
mlade ljude ovdje koji su u DPS-u ovi na galeriji za njih nijesu važni zakoni, njih ne interesuje 
Zakon o mladima, jer, Zakon o mladima ili bilo koji drugi zakon za njih ne važi. Taj zakon važi za 
one koji nemaju takvu zaleđinu kao što oni imaju i koji su u prilici da budu žrtve političke korupcije. 
 Hvala.  
 
 
 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 11:46:45) 
 
 Izvolite, predlagač. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (15.02.18 11:47:10) 
 
           Ja vjerujem da je vaše pravo kao i pravo svakog poslanika da pošalje jasne političke 
poruke. I naravno niko od nas nije u vom domu toliko naivan, da ne razumije poruke koje šalje. Ja 
ne mogu reagovati protiv vaših poruke, jer kad god ih neko saopšti na jedan kulturan, civilizovan 
način, to je  suština politike i na taj način mi treba da se borimo za glasačko tijelo. Tako da ja ne 
želim da reagujem, da ne bi shvatili pogrešno oko bilo čega što ste vi kazali u domenu zalaganja 
za vaše političke programe. Ja ću samo da reagujem na nekoliko činjenica, za koje smatram da 
javnost ipak treba da zna. Jer, računam da se kao ozbiljni ljudi ne možemo mimoići oko činjenica, 
mi se možemo mimoići oko različitog pogleda ili različitog mišljenja. Ali, činjenice su neumoljive 
one su takve, kakve jesu.  
 Prvo, što se tiče Ministarstva poljoprivrede kao neko ko je obavljao tu dužnost četiri godine, 
ja vas uvjeravam u sljedeće:  
 1. Ponavljao sam na svim press konferencijama dođite u Ministarstvo provjerite sve što 
želite. 
 2. Svako ko je htio da radi dobio je podršku. 
 3. Vodovodi koji su ovdje  boljeli neke poslanike tada, rađeni su svuda gdje su ljudi htjeli da 
rade. To su činjenice i sa tim činjenicama ne možemo politizovati.  
 Programi  su se takođe ovdje u ovom uvaženom domu nudili vrlo  transaprentno i vi se 
mogli na te programe da reagujete. Sve što je trebalo da uradite, jeste da imate inicijativu. Zašto je 
nijeste imali, to vi objasnite vašim sugrađanima, slobodno im objasnite.  
 Dva, što se tiče izbora. Dakle, u Crnoj Gori su stalno izbori. Iako mislite da je ovaj zakon 
ponuđen zbog toga što su opet neki izbori, pa onda mi nebi nikad trebali da ponudimo ovaj zakon, 
jer su stalno neki izbori. Suština ovog zakona da se vratimo na to jeste pokušaj jedne grupe 
poslanika da u dogovoru, jednom opštem konsenzusu sa predstavnicima privatnog sektora koji to 
žele riješimo koliko možemo problem nezaposlenosti i ja vas pozivam takođe da date vaš 
doprinos, jer sam siguran da postoje ljudi u privatnom sektoru sa kojima vi komunicirate,ako 
želimo zajednički da se bavimo rješavanjem nezaposlenosti mladih u Crnoj Gori.  
 Eto to je, ja mislim vrlo korektan i otvoren poziv.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 11:50:04) 
 
 Hvala. 
 Sljedeći ima pravo na riječ. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (15.02.18 11:50:39) 
 
 Kao ženu sa izvjesnim iskustvom u politici i u novinarstvu, nemojte me upućivati na press 
konferencije jer sam bila aktivni sudionik i političkog i javnog života svih ovih godina. Nemojte me, 
molim vas, demantovati ako kažem u vrijeme izborne kampanje da ste vi, vaši prethodnici i oni koji 
su vas  naslijedili isključivo idu u opštine gdje se održavaju izbori i dijele pomoći po tom kriterijumu 
da li su za DPS ili neku stranku koja čini koaliciju sa DPS-om. Konkretno ja sam iz Bjelopavlića, 
jedan od najvećih proizvođača u Bjelopavlićima poljoprivrednih je glavni agitator za DPS, ali zato 
se u njegovo imanje slijevaju milioni, a to je nešto što ne da znam ja, nego zna cijela Crna Gora. 
Niti je moguće riječima promijeniti stvarnost, razumete. I te kako smo zainteresovani da mladi rade 
u Crnoj Gori, ali nijesmo zainteresovani da im prosipamo maglu pred svake izbore. Izbori su bili 
važni parlamentarni sada su predsjednički, pred ove izbore vi nudite zakon, jeste li mogli da nam 



pokažete kao predlagač dosadašnji zakon koje je benefite donio mladima, ko je to zaposlen, koje 
je to preduzeće prihvatilo mlade ljude, a da nijesu imali preporuku iz političkih partija. Ovo je jedan 
potpuno narušen sistem koji treba iz korijena mijenjati i svaki zakon koji vi predlažete, to je samo 
šminkanje mrtvaca za potrebe izbora. To je ono za šta sam imala potrebu da vam kažem. Znači, 
apsolutno stojim iza toga da je i vaše Ministarstvo bilo na usluzi DPS-u i to svako zna.  
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 11:52:38) 
 
 Pogledamo sam precizno član 97 poslanik čije je izlaganje komentarisala ima pravo na 
odgovor.  
 Poslaniče Ivanoviću, ja bih vas zamolio da pomognete da vodim sjednicu u skladu sa 
Poslovnikom. U skladu sa Poslovnikom neko ko je imao izlaganje imao je pravo na komentar 
izlaganja.  
 Nakon izlaganja pojedinog poslanika i predstavnika predlagača, ovdje kaže i predstavnik 
predlagača pravo da zatraži da dobije riječ ima predsjednik, odnosno ovlašćeni predstavnik kluba 
poslanika i predstavnik Vlade. Radi pojašnjenja stavova ispravki, navoda ili konstatacija iz 
izlaganja komentar izlaganja. To ste dobili vi. Poslanik čije izlaganje je komentarisano ima pravo 
na odgovor učesnik u pretresu koji je komentarisao njegovo izlaganje i tu se završava. To je tako. 
 Pravo iz stava 1 ovog člana može se koristiti jedan put u trajanju od tri minuta.  
 Ja vas molim, pa iskoristiće te pravo u ime kluba ili nečega da komentarišete.  
Hvala vam. 
 
 
 JANKO VUČINIĆ (15.02.18 11:54:30) 
 
 Poštovani građani, poštovana omladino, 
 Zakon o mladima je mrtvo slovo na papiru, to je najbolja ocjena o Zakona o mladima ili 
kako bi neki rekli o njegovoj unčikovitosti na položaj mladih u Crnoj Gori. Tako da ova predložena 
dopuna ne može doprinijeti da se to mrtvo slovo oživi. Da bi mladima u Crnoj Gori bilo bolje, 
poštovana omladino, mora se mnogo nešto više i značajnije uraditi, a to je smijeniti kriminogena 
vlast koja je bukvalno protjerala mladost iz Crne Gore. Kakva je situacija sa mladima najbolje 
pokazuje podatak da imamo preko 10.000 mladih sa fakultetskim diplomama na Zavodu za 
zapošljavanje, sa gotovo nikakvim izgledima da se oni mogu zaposliti u okviru njihove stručne 
spreme.  
 Naši mladi ljudi, fakultetski obrazovani, ekonomisti, inženjeri, pravnici su primorani da idu 
na primorje da peglaju posteljinu i peškire u hotelskim podrumima, da nose suncobrane i da 
prodaju sladolede sa  fakultetskim diplomama i zato da dobijaju platu od 200 eura i sada grupa 
poslanika iz DPS-a predlaže pred predstojeće izbore, predsjedničke i lokalne, dopune da 
pomogne mladima u Crnoj Gori. Dobro se zna šta je uzrok egzodusa mladih iz Crne Gore, a to je 
neodgovorna, nedomaćinska kriminalna vlast koja je uništila crnogorsku privredu, zatvorila fabrike, 
ugasila radna mjesta u realnoj ekonomiji. Sada se mladi ljudi, poslije toliko godina učenja i 
mučenja i poslije izdvojenog novca od strane njihovih roditelja za  njihovo školovanje, suočavaju 
sa gorkom istinom da posla za njih nema u Crnoj Gori. Umjesto radnog mjesta u struci, vi im 
nudite dopunu zakona, dopunu zakona i ideju o preduzetništvu i eventualno zapošljavanje kod 
vaših tajkuna na lokalnom nivou. Zna se dobro kako se može ideja realizovati, ima kod mladih ljudi 
na pretek tih ideja o biznisu, ali za njih treba finansijska podrška, a dobro znamo ko dobija tu 
finansijsku podršku, dobijaju oni koji su podobni, poslušni, lojalni i na žalost oni koji su u ranim 
godinama spremni da izdaju uši pod kiriju.   
 Drugi razlog, pored uništene industrije i privrede, za izuzetno složenu sitauciju kod mladih 
je neusklađenost univerzitetskog obrazovanja sa tržištem rada, jer ste vi univerzitetsko 
obrazovanje pretvorili u biznis. Tako da nije važno šta će se završiti i koliko će se studirati važno je 
da vi imate što više časova, da naplatite te časove i da uzmete novac od studenata, a hoće li oni 
doći do posla u struci to nije nikoga briga.  



 Sada su naša djeca primorana da idu u druge države, da tamo traže posao. Ovdje za 
mladost Crne Gore ne bi važila ona pjesma od Alekse Šantića: " Ostajte ovdje, sunce tuđeg neba, 
neće vas grijati kao što ovo grije", nego bi možda Aleksa Šantić, da je nekim slučajem živ i da je 
sada u Crnoj Gori, pjevao "idite odavde, sunce našeg neba, neće vas grijati kao ono tuđe". Zbog 
toga što ste im vi iz DPS-a koji ste na vlasti uspjeli da ukradete i sunce i otadžbinu. I zamislite to 
kada neko može da  ukrade sunce i evo bogami i iz nečijih džepova i svijetli to sunce koje ste 
ukrali mladima u Crnoj Gori. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 11:59:19) 
 
 Sljedeći poslanik koji se javio za riječ je Budimir Aleksić, poslije toga neka se pripremi 
Aleksandra Vuković. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (15.02.18 11:59:30) 
 
 Poštovani građani, mi nemamo iluziju da će dopunom ovog zakona doći do smanjenja 
nezaposlenosti mladih ljudi, ove izmjene i dopune isključivo služe u predizborne svrhe. Jedna 
poznata izreka glasi  - da na mladima svijet ostaje,  i to važi u normalnim zemljama i u normalnim 
režima koji vode računa o perspektivi mladih ljudi, ali ovdje ova zemlja i ova situacija je negacija 
ove poslovice. Za posljednjih 25 godina vladavine Demokratske partije socijalista Crnu Goru je 
napustilo 100 hiljada mladih ljudi. Prema podacima Monstata u posljednjih 15 godina broj učenika 
u Crnoj Gori je smanjen za 25%.  
 Takođe, prema podacima Monstata, Nikšić godišnje je napustilo oko 700 građana, 
uglavnom mladih ljudi. Zašto ljudi mladi iz Crne Gore? Zato što u ovoj zemlji ne vide nikakvu 
perspektivu, jer je nema. Gdje da rade mladi ljudi, u kojim to firmama? Koji su to ozbiljni investitori 
ovdje došli i uložili svoj kapital, osim čuvenog Porta Montenegro za koji narod kaže da se zove 
Sodoma i Gomora, a to su biblijski gradovi koga zanima može da prelista Bibliju pa da se upozna 
šta je bila i kako je završila Sodoma i Gomora? Dakle, tamo mogu ponešto da rade, zna se 
naravno šta, a inače mogu da čekaju na Birou dakle 10.000 visokoobrazovanih mladih ljudi čeka 
na Birou, i jedina mogućnost da se zaposle jeste učlanjenje u DPS. I to je jedan poslanik DPS-a, 
jedna gospođa jasno kazala na konferenciji za štampu. Ako mislite da  nađete posao, obraćajući 
se mladima, učlanite se u DPS i možda će te naći posao. Inače, pamet, znanje, obrazovanje, 
stručnost, ovdje nije društvena vrijednost. Đe da radi čovjek koji završi sa odličnim uspjehom i sa 
10 ili sa visokom ocjenom posao u Crnoj Gori ako nije član Demokratske partije socijalista? Ako je 
član DPS-a, može da kupi diplomu na trafici, završi univerzitet u Donjim Kokotima. Isto je to, čini 
mi se selo do sela, ovaj državni je u Momišićima, ja sam iz Nikšića, ne znam ta sela, ovaj treći je u 
Vranjskim njivama. Dakle, tamo završena na njivama i u Donjoj Gorici i onda u DPS i na posao. 
Inače, evo predsjednik DPS-a u Mojkovcu bio gospodin Ivan Ašanin, danas odbornik u Mojkovcu, 
on tvrdi da je pola izborne liste u Mojkovcu sad na ovim posljednjim izborima, pola izborne liste 
čine ljudi sa kupljenim diplomama. Da kupite diplomu na trafici učlanite se u DPS i tako se ovdje, 
to je jedini način da dobijete posao. Jedan je kaže funkcioner išao nekoliko puta iz Mojkovca po 
diplomu u Prištinu, a drugi je završio,  kaže Ivan Ašanin, III godinu studija nakon intervencije 
predsjednika DPS-a. E tako se to radi. A oni koji su vrijedni, koji uče, koji studiraju, ti nemaju 
perspektivu u Crnoj Gori i iseljavaju se i takvih je 100 hiljada iseljenih za posljednjih 25 godina iz 
Crne Gore. Postavlja se pitanje šta rade inspekcije kad znaju, evo ljudi svjedoče, i to ljudi koji 
znaju, koji su bili čelnici opštinskih odbora  ove vladajuće partije. Dje je tu inspekcija, šta radi 
Tužilaštvo? Progoni  Demokratski front. E zato kad neka nova vlast dođe,  a doći će, nije ni ovo 
neće dovijeka, pa kad se budu preispitivale ove diplome, e biće tu posla i tek ćemo onda da 
vidimo ko je kako skučio koju diplomu u Vranjskim njivama u Donjim Kokotima i tako redom i kako 
je dobijao posao mimo zakona. Koleginica Jočić je odlično rekla za DPS zakon ne važi. Postoje 
građani u Crnoj Gori za koje zakon ne važi i koji mogu da rade ša hoće. Mogu da se zapošljavaju 
mimo konkursa, sa diplomama kupljenim na trafici, kako reče Ivan Ašanin, ali, eto, to je naša 
surova stvarnost.  



 Prema tome, poštovani građani, kada dođe neka nova vlast onda će zakoni da se poštuju i 
zakoni će da važe za sve, a ovo što predlaže vlast uoči izbora, to je samo jedna farsa, i ovo nema 
nikakve veze sa životom. Evo, da dam prilog ovoj racionalizaciji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:04:21) 
 
 Sada dajem riječ uvaženoj poslanici Aleksandri Vuković, a posle toga imamo prijavljene 
poslanike Branku Bošnjak i Dragutina Papovića. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (15.02.18 12:04:32) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi predśedavajući.  
 Poštovane koleginice i kolege, dragi građani i građanke Crne Gore,  
 Zakon o mladima, kao što smo čuli od poslanice Jočić, donesen je u junu 2016. godine i 
izglasan je s jasnim ciljem da se omladina aktivno uključi u proces društvenih promjena, jer 
mladost je sama spiritus movens da se uspostave pravni okviri za samostalno i udruženo 
djelovanje mladih u Crnoj Gori, kao i da se da podsticaj njihovom boljem snalaženju na tržištu 
rada, kao i pronalaženju adekvatnog i dostojnog zaposlenja. Nacionalna strategija za mlade čija je 
izrada propisana ovim zakonom objelodanila je kakav je položaj mladih u Crnoj Gori. Ono što nam 
strategija jasno kazuje jedan je od razloga za dopunu ovog zakona, stopa nezaposlenih mladih je 
visoka. Što viša stopa nezaposlenosti mladih u Crnoj Gori, to manja njena razvojna šansa.  
 Cilj dopune ovoga zakona koji smo predložili Skupštini Crne Gore jeste da se težište brige o 
mladima stavi na teret opština što, po mome mišljenju, ni u kom slučaju ne bi trebalo da 
predstavlja teret. Štaviše, trebalo bi da bude glavna razvojna pretpostavka jer se, ubijeđena sam, 
samo podrškom mladim ljudima, podsticanjem njihove slobode i tvoraštva, stvaranjem prostora u 
kojem će njihova pojedinačna kreativnost, ali i duh zajedništva dobiti svoj puni smisao može 
računati na progres društva u cjelini. Naravno, i ovo što je rekao kolega Petar Ivanović, veoma je 
važno podstaći i poslodavce. Jer, ako godinu dana mladi ljudi rade kod njih, a oni ne doprinesu 
plaćanjem, vi znate da, kada u nešto ulažemo plaćanjem onda brinemo i o budućnosti toga u šta 
smo uložili, tako da mislim da će i poslodavci mnogo više obratiti pažnju na budućnost mladih koji 
su kod njih radili sve vrijeme, prilježno pratiti na koji oni način to rade i na kraju omogućiti da, ipak, 
nakon tih godinu dana stažiranja ostanu na datom radnom mjestu.  
  Mislim da se mora raditi na promjeni svijesti kako naše tako i generacija koje dolaze. 
Mislim da su godine koje su iza nas veoma opominjujuće u smislu istinskog nedostatka strategije 
politike izbora studija, kao i planiranja zaposlenja mladih ljudi. U knjizi koju svima preporučujem 
"Ambiciozna generacija" čitamo da su tinejdžeri veoma motivisani, ali su neorjentisani. To znači da 
se mora krenuti u ozbiljno promišljanje i osmišljavanje profesionalne orjentacije najmlađe 
populacije, kako na porodičnom tako i na nivou društva, formiranjem društva za neformalno 
obrazovanje đe će stručni savjetodavci učenike i studente učiti u vezi s njihovim karijerama.  
 Mladi ljudi, odnosno mladi čovjek, a kod nas to stvarno nije slučaj jer kada pitate osnovce i 
ljude u srednjoj školi što će upisati, oni to ne znaju, trebalo bi veoma rano da znaju čime se žele 
baviti, da spoznaju svoje sposobnosti, ali i na kom polju kreativnosti mogu dostići svoj maksimalni 
stvaralački izraz, što bi trebalo da prepoznaju prvenstveno roditelji, a zatim i prosvjetni radnici koji 
u to najbolje imaju uvid. Zato će kancelarije koje  će se stvarati uz podršku opštine imati veoma 
važnu ulogu u osmišljavanju slobodnog vremena mladih ljudi od kojih nerijetko možemo čuti da im 
je dosadno. Priprema za korišćenje slobodnog vremena je, nikada to ne zaboravimo, jednako 
važna kao priprema za profesionalnu djelatnost. U slobodnom vremenu se sumira naša 
oslobođena kreativna energija i dostižu najviši nivoi samosvojnosti. Zato, u njemu mladi ljudi treba 
da se upoznaju sa svim vidovima umjetnosti i kulture, posebno u našem vremenu đe se kao 
vrijednost izdaju bleferski proizvodi. Kako živimo u digitalnom dobu kada su generacije, uslijed 
stalnog boravka na društvenim mrežama, zanemarile važnu komponentu uspostavljanja kontakata 
s drugim ljudima van virtuelnog polja, pri čemu sam sklona da vjerujem da je došlo do velikog 
otuđenja, to se čini mi se  izgubila svijest o neophodnosti uspostavljanja kontakata, naročito u 



periodu stažiranja, jer to je, u stvari, prva stepenica za kasnije pronalaženje adekvatnog posla. 
Akcija obrazovanja savjetodavnih centara, klubova i organizacija u kojima će mladi moći da iskažu 
svoje ideje, mora se sprovoditi pod hitno. To nam govori primjer država koje su svoju budućnost 
gledale 50 godina unaprijed i time ostvarile veliki ekonomski napredak.  
 Sada dolazimo do one riječi koja se kod nas često upotrebljava, a nekad sumnjičavo, često 
i afirmativno, a to je preduzetništvo. S obzirom na to da je stopa nezaposlenosti mladih u Crnoj 
Gori i u Evropi veoma velika, što istovremeno znači da je to neiskorišćenost najboljih mogućnosti 
svoje ubojite radne snage, to je neophodno da se upravo koncentrišemo na ono što 
preduzetništvo može da doprinese. Vidim da nemam dovoljno vremena, samo ću tom kontekstu, 
nadam se da ćete mi dozvoliti pola minuta, kazati da   moj NIkšić, industrijski centar Crne Gore i 
koji je u tranzicionom periodu pretrpio snažnu transformaciju, kao i dugogodišnju razvojnu 
stagnaciju, posljednjih godina ne da mijenja samo svoje lice nego i svoj duh, mislim na izradu trga, 
novih zgrada, rekonstrukciju zgrade bioskopa đe sada imamo pozorište, izgradnju olimpijskog 
bazena, obnovu hotela Onogošt i drugih velikih projekata. Kada kažem duh onda mislim upravo na 
onaj Tehnopolis kao inovaciono preduzetnički centar koji je izgrađen na mjestu Doma vojske koji 
će biti inkubator osnovnih ideja i đe će se mladim ljudima pomagati kako da na pravi način ostvare 
svoje biznis planove i izađu pripremljeni na tržište rada. I, najzad, ako je Bajron rekao da su dani 
naše mladosti dani našeg sjaja, mislim da neophodno da Crna Gora počne da gleda sadašnjim 
pogledom svoje omladine u svoje buduće vrijeme. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:10:33) 
 
 Hvala. 
 Ko se javio za komentar? 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (15.02.18 12:10:56) 
 
 Mnogo stvari koje je rekla gospođa Vuković podržavam. Ona je osoba koja odlično poznaje 
dešavanja što se tiče mladih ljudi, ona je novinar, upućena je u mnoge stvari i bavi se 
istraživačkim novinarstvom. Moram čak u većini stvari da se složim s njom koliko god to izgledalo 
čudno. Ona je u svakoj drugoj rečenici napala ovu vlast. Dakle, ona je takvu kritiku izrekla na 
račun ove vlasti. Lično ne bih umio to da uradim, ne bih umio to tako da iznesem s takvim 
entuzijazmom, s takvom literalnom suptilnošću, što kaže prof. Radulović. Predlažem da gospođica 
Vuković pređe u ove klupe, biće nam veoma drago, ima više razloga da bude ovdje s nama.  
 Gospođice Vuković, ono što ste saopštili posebno vezano za vaš i moj grad je živa istina. 
Dakle, on je potpuno uništen od strane Demokratske partije socijalista, od strane onih koje vi 
podržavate. Ne znam zašto ih podržavate, ne mogu sada da proniknem u to i neću, ali meni je 
drago što ste ovako kritički govorili o Demokratskoj partiji socijalista i o ovome režimu, posebno u 
odnosu na Nikšić. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:12:39) 
 
 Izvolite, poslanice Vuković. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (15.02.18 12:12:46) 
 
 Zahvaljujem  uvaženom kolegi Vučuroviću na ovome što je kazao. Smatram da svaki 
intelektualac, prije svega treba da ima kritički odnos prema svemu. Ja sam za to da mi kada 
govorimo o mladima i uopšte kada govorimo u ovoj Skupštini govorimo o onome što će biti, što je 
danas i što će biti śutra. Kako je jedan od meni najdražih pisaca Borislav Pekić kazao da je Bog 
htio da gledamo unazad onda bi nam stavio oči na potiljak, ne bi ih stavio ođe đe jesu, da gledamo 



naprijed i da planiramo kako naša budućnost treba bolje da izgleda.  
 Mislim da naš Nikšić, gospodine Vučuroviću, vi se bavite muzikom i na tom polju mislim da 
ste ostvarili veoma dobre rezultate, dobio je jedno novo lice u kojima ćemo svi mi koji volimo 
pozorište i iz njega gotovo nikad ne izlazimo, dobili smo priliku da ga sada pośećujemo, a 
Tehnopolis je, vjerujte mi, jedna od najznačajnijih pretpostavki budućeg tržišnog i svakog drugog 
razvoja Crne Gore. Meni je veoma drago što je upravo iz Nikšića krenula ta velika ideja, naravno 
iz Ministarstva nauke, ta velika ideja da jedan veliki centar postane inkubator ideja đe će      
mladi ljudi moći da dobiju ne samo savjete nego i potpunu podršku kancelarije đe bi mogli da 
ostvaruju svoje biznis ideje. Jer, vjerujte, samo, i duboko vjerujem u to, zato sam i govorila o 
preduzetništvu, etimologija te riječi jasno govori pred uzeti, znači uzeti nešto prije drugog, imati 
ideju prije drugog. Ako vi imate samo ideju, ako ste kreativni, mudri, lucidni, a nemate u okruženju 
s 22 godine nekoga ko će vas pomoći i finansijski i na svaki drugi način, prije svega savjetom i koji 
će vam stvoriti bolje uslove za to vaše djelovanje, onda ne znam đe će završiti ta ideja. Vjerujte, u 
Crnoj Gori je toliko propalih ideja koje su bile i blistave i možda lučonosne, baš u onom 
njegoševskom značenju riječi, koje nijesu uspjele zaživjeti zbog toga što jednostavno sredina nije 
dozvola da se one, da izvinite na ovom izrazu, ispile zbog toga što očito podržavamo prośečnost. 
Trebalo bi da se ipak posvetimo onome što je, ako ne kažem ono što je natprośečno, a ono što je 
izuzetno, što pośeduje znanje, što je svojim studiranjem, svojim ozbiljnim i moralnim radom u ovoj 
državi dalo njoj prilog. Mislim da svi mi udruženo treba kako opozicija tako i pozicija da radimo na 
tome da naši mladi dobiju nadu. Molim vas da ne upotrebljavamo riječi beznađe, molim vas da ne 
upotrebljavamo riječi da su izgubili nadu. Jer, ako govorimo o budućnosti mi ne smijemo prestati 
da izgovaramo jednu od najvažnijih riječi koja je pripadna mladima. Prije svega, pošto se juče 
često pominjao pandorin ćup, vi znate kada se otvori izlete sva zla ovoga svijeta, ipak na dnu 
njenom ostaje nada. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:15:35) 
 
 Hvala. 
 Imamo još jedan komentar na izlaganje poslanice Vuković. Javio se Danilović, kako sam ja 
to razumio.  Izvolite. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (15.02.18 12:15:47) 
 
 Potpuno slučajno, izvinjavam se bez prethodnog obraćanja, ali da ne gubim vrijeme, javio 
bih se da je bio bilo kod od predlagača, ali s obzirom da sam malo kasnio, dobro je, vidio sam da 
je koleginica Vuković potpisnica zakona.  
 Da ne bih kasnije gubio vrijeme u svojoj kratkoj diskusiji od pet minuta, samo jedno pitanje. 
Znam da imate pravnike, posljednji stav koji ste čak i amandmanski mijenjali u članu 31 meni je 
vrlo zanimljiv - korisnici programa iz stava 1 mogu biti crnogorski državljani. Nadam se da su vam 
pravnici objasnili da mogu biti je uključujući faktor, ali nije isključujući da ne mogu drugi. Sumnjam 
da ste vi željeli da kažete da korisnici ovog programa mogu biti crnogorski državljani, što će reći 
da prethodno mogu i drugi. Pretpostavljam da ste htjeli da kažete da mogu biti samo crnogorski 
državljani, ali bih volio da mi vi to pojasnite s obzirom da ste ovo potpisali šta ste mislili kako bih 
kasnije prilagodio svoju diskusiju. Da li korisnici programa iz stava 1 mogu biti crnogorski 
državljani, znači da, eto bogu hvala, opštine treba da imaju i vidu i naše državljane, pa mogu biti 
zajedno s drugima ili mogu biti isključivo oni. Znam šta piše u matičnom zakonu. Ove stvari nijeste 
morali upisivati u Zakon o dopuni Zakona o mladima, znamo kako se primjenjuju radno pravni 
odnosi, gdje, kako i šta stoji, ali kada ste već pisali onda mi objasnite na šta mislite i da li vjerujte 
da je ovo dovoljno precizno. Šta je na kraju namjera ovako nečega ako svi znamo da su ove stvari 
makar s dva druga zakona vrlo precizno definisane. Ono što je predmet moje pažnje biće u 
diskusiji. Hvala lijepa. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:17:52) 
 
 Sada imamo pravo predlagača po članu 96 da da određena pojašnjenja i da odgovori na 
određena pitanja. Poslanik Ivanović. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (15.02.18 12:18:04) 
 
 Hvala vam, potpredsjedniče Gvozdenoviću.  
 Samo bih se osvrnuo na član 96, pošto nijesam bio uključen prošlog puta, koji kaže 
izvjestilac Odbora i predstavnik predlagača u toku pretresa mogu govoriti više puta. S obzirom da 
sekretar iz meni nerazumljivih razloga nije htio da vam ukaže na taj član, evo da iskoristim ovu 
priliku kada sam se javio da ukažem na taj član. Prema tome, zahvaljujem poslanici Jočić koja je 
htjela da mi dopusti da nešto kažem prošlog puta. Smatram da je tolerantan jedan dijalog u 
dobrobit svih nas, ali sada da se vratimo na pitanje uvaženog poslanika Danilovića.  
 Ta dilema ne postoji. Ako ste pažljivo čitali amandman, precizirano je "su crnogorski 
državljani" i to je ono što je verzija. Ne bih volio da javnost, odnosno građani Crne Gore steknu 
pogrešnu predstavu o predlagačima zakona. Predlagači zakona su bili precizni od samog početka. 
Međutim, amandmanskim djelovanjem jednog od poslanika nastala je ova konfuzija na koju ste vi 
sada ukazali zbog čega je reagovao Zakonodavni odbor i amandmanom ispravio taj dio Predloga 
zakona. Vrlo precizno, ovaj predlog zakona odnosi se isključivo na državljane Crne Gore. tako da 
tu dilema nema. Nadam se da imate pravi amandman u svojoj ruci.  
 Još jednom ponavljam, mnogo ovakvih rasprava ne bi bilo u plenumu kada bi predstavnici 
opozicije uzeli svoje učešće u radu Odbora. Jer, odbori su mjesta na kojima se razrešavaju ove 
dileme. Naravno, time, da ne budem pogrešno shvaćen, ni na koji način ne želim da utičem na 
diskusiju u plenumu, ali mislim da imamo mnogo drugih pitanja koje zahtijevaju više vremena, 
kojima se treba posvetiti i gdje je plenum pravo mjesto za to. Stvari koje su, opet uz rizik da me 
pogrešno shvatite, više tehničke prirode, to je ipak mjesto da o tome raspravljamo na Odboru. 
Nadam se da imate pravi amandman u vašoj ruci. Hvala. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (15.02.18 12:20:30) 
 
 Gospodine potpredsjedniče, uvažene koleginice i kolege, vama hvala na uputnosti. Vi znate 
da smo političari, prije svega branimo interes ljudi koji su nas glasali, interes građana Crne Gore. 
Procjenjujem da trenutno ne treba da budemo u odborima, ne znači da nećemo biti, ali to ne 
obavezuje vas koji primate platu i sebi dajete dodatne novce u odnosu na nas koji ne učestvujemo 
da ove elementarne stvari, i to još ... do kraja i uz ispravku ne ispravite. Nadam se da držim pravi 
amandman u rukama. Držim amandman 1 koleginice Marte Šćepanović koji je Odbor prihvatio i on 
je sastavni dio teksta.  
 Nije tačno, uvaženi kolega Ivanoviću, da piše "su" nego piše da se samo riječi "crnogorski 
državljani" zamjenjuju riječima "državljani Crne Gore", tako da sada glasi korisnici programa iz 
stava 1 mogu biti državljani Crne Gore. Dakle, nemojte da potcjenjujete. Ako mislite da smo 
naivni, da ne umijemo da čitamo, ovdje piše u materijalu koji ste nam dostavili da je ovo sastavni 
dio teksta. Ako sam pogodio da vi imate drugu namjeru, ubijeđen sam da jesam jer se dovoljno 
dobro poznajemo, molim vas da vi ovo još jednom vratite, da vi ovo još jednaput razmotrite, da 
dodate to svoje "su", mada bi bilo dovoljno i jedno i drugo. Ovo se rešava drugačije, ali nijesam 
dužan sada da edukujem. Samo hoću da vam kažem jednu stvar. Vaša namjera je skoro 
kosmopolitska, zbog toga sam iznenađen, mada vam neki drugi zakoni to sprečavaju da mogu 
korisnici ovoga programa biti državljani Crne Gore, što će reći da se ne dovodi u sumnju da mogu 
i oni koji nijesu. Ovo je uključujući uslov za državljane Crne Gore. Vi čak ni amandmanskom 
popravkom nijeste isključili nego samo ste zamijenili, odnosno uskladili s Ustavom, ne kaže se 
crnogorski državljanin nego državljanin Crne Gore, ... naravno u tekstu koji ste nam dostavili 
amandmana koji imam na stolu toga nema. Marta Šćepanović potpisala, Odbor prihvatio. Tako da 
nijeste u kvalitativnom smislu ništa učinili. Ostaje, u najmanju ruku, ova korisna nejasnoća. Meni je 



jasno, ali ne znam kako ste vi to ispravljali pa nijeste ispravili. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:22:55) 
 
 Hvala.  
 Predlagač po članu 96, kao što vam je ukazao poslanik Ivanović, i prošli put je imao pravo, 
izvinjavamo se zbog toga što nijeste dobili pravo. Izvolite. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (15.02.18 12:23:15) 
 
 Jutros smo imali sjednicu Zakonodavnog odbora i ovdje odgovorno tvrdim, ne znam očito 
riječ "su" je izostavljena, ali jutros smo imali sjednicu Zakonodavnog odbora na kojoj je to 
ispravljeno. Definitivno znači da ovo pravo imaju državljani Crne Gore. Korisnici ovog programa su 
državljani Crne Gore, znači "su državljani Crne Gore". Ne znam zbog čega ne piše,      
pogriješilo se ponovo. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (15.02.18 12:24:14) 
 
 Uvijek bih vam se rado izvinio da sam pogriješio. Zato sam i kazao ne znam da li ste dobili 
pravi amandman, da li držite u ruci pravi amandman. Znam da ćete vi meni dati papir od juče, 
govorim od danas. U kontekstu toga sam i kazao da se to ne bi dešavalo da ste prisustvovali 
sjednicama Odbora. Gubimo vrijeme sada, trošimo oko nekih drugih važnijih pitanja. Zato sam, još 
jednom ponavljam, kazao - nadam se, a možemo pogledati stenogram, da u ruci držite pravi 
amandman, upućujući vas na to da postoji amandman nakon toga što ste vi uočili i što smo mi 
uočili prije vas. To je jedno.  
 Drugo, ne znam o kakvim naknadama govorite. Radeći u Odboru mi ne primamo nikakve 
posebne naknade za to što radimo u odborima. Pozivam vas još jednom da uzmete učešće u radu 
Odbora, iz razloga što bi bio mnogo kvalitetniji rad Odbora da vi učestvujete u radu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:25:39) 
 
 Samo jednu sugestiju, samo da bih pojasnio zbog građana Crne Gore. 
 Sada sam bio u komunikaciji sa sekretarom Zakonodavnog odbora. On kaže da ste, 
vjerovatno, na stolu imali pogrešan izvještaj. U izvještaju Zakonodavnog odbora precizno stoji ovo 
što su rekle kolege Ivanović i Laličić. Samo sam zamolio sekretara Zakonodavnog odbora da 
vama sada preda, možda niste od niza dokumenata tu vidjeli i taj i očekujem za koji minut da vam 
da taj izvještaj. Na taj način ćemo razjasniti, a vi ćete biti u prilici posle još jednog ili dva poslanika 
da dobijete riječ i, u okviru diskusije, to uradite. Dajte da damo doprinos. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (15.02.18 12:26:30) 
 
 Gospodine potpredsjedniče, mislim da niko od vas iz Demokratske partije socijalista ne bi 
trebao da sumnja koji je danas datum, vi znate odlično koji je datum, a i nekima od nas je veliki 
praznik.  
 Gospodine potpredsjedniče, dakle vi ste pažljivo slušali. Gospodin, jedan od predlagača ,mi 
je rekao da ja imam od juče, 15. februar, amandman koji nije ništa ispravio. Sve sam ovo mogao 
da prećutim. Molim vas da onda javno kažete da povlačite ovaj amandman br. 26-1-18/1/4 od 15. 
februara. Koliko znam, danas je 15. Šta je ovo? Je li ovo način na koji komunicirate s poslanikom?  
 Uvaženi generalni sekretare, ja sam u ovom domu predugo, na moju žalost. Molim vas da 
ili date pauzu i povučete ovo što iz dva puta ne umije neko da uradi ili da mi ne dostavljate 



zapisnik nego ste dostavili na poslanički sto amandman koji je sastavni dio teksta i ne možete ga 
mijenjati jer hoću o ovome da se izjasnite. Hoću da dobijemo amandman onako kako se dobija u 
ovom Parlamentu od kako postoji. Ovo što ste mi dostavili ne znači ništa. Ovo je potpisala 
koleginica. Možemo se o ovome izjašnjavati, a o ovome ne. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:28:24) 
 
 Pogledaćemo to što ste rekli.  
 Predlažem da nastavimo diskusiju, a u međuvremenu to da pogledamo i da zadužimo 
predlagača.  
 Vi imate pravo u skladu s članom 96 kao predlagač. Izvolite. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (15.02.18 12:28:56) 
 
  Izostala je riječ "su" to je činjenica, ali potpredsjedniče, ko radi taj i griješi. Ko ne radi ne 
može ni da pogriješi, a prima platu na kraju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:29:07) 
 
 Hvala.  
 Nadam se da ćemo to sada u redovnoj proceduri realizovati.  
 Sledeći prijavljeni je, kao što sam najavio, Branka Bošnjak. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (15.02.18 12:29:30) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče.  
 Zakon o izmjenama Zakona o mladima je u stvari opet jedan licemjeran zakon koji nam 
nude ovdje poslanici DPS-a, a objasniću zašto je licemjeran. Zbog toga što ova vlast već 27 
godina urušava mlade i nameće im nezdravu konkurenciju na taj način što imamo mlade prvog 
reda i mlade drugog reda, pa oni koji su bliski Demokratskoj partiji socijalista, njeni članovi ili 
potomci rukovodstva i članova Demokratskoj partiji socijalista su u povlašćenom položaju 
prvenstveno kada se radi o zapošljavanju, a i u svim drugim segmentima društva. Imamo mlade 
koji misle svojom glavom, koji su slobodoumni i koji su puni entuzijazma, ali nažalost prinuđeni su 
da budu mladi drugog reda u ovoj državi i zbog toga napuštaju zemlju jer ne dozvoljavaju da im 
oni lošiji od njih budu iznad glave i da im naređuju.  
 Vi ste bukvalno u svom sistemu vladanja urušili jednu zdravu konkurenciju i napravili ste od 
mladih maltene jednu veliku masu s kojom lako možete da manipulišete i da ih usmjeravate. Vidite 
samo od toga da maltene sve ovo vrijeme nemamo nikakav bunt mladih ljudi, a vi znate da je 
entuzijazam i bunt i nešto što je inaćenje, opoziciono razmišljanje, pa to priliči mladosti zbog toga 
što mladost može i da griješi, pa će kasnije da uvidi neke svoje greške, ali to je ono što pripada 
mladima. Nijesu uopšte morali da se bave politikom. Mogli su da se pobune zašto nema 
studentskih domova onakvih kakvi bi trebalo da budu, zašto nemaju sportske hale, zašto nemaju 
popuste za raznorazne sportske i kulturne događaje. Bilo je tu zašto ne postoje studentske travel 
agencije gdje bi oni mogli uz velike popuste da putuju. Sve to ne postoji u ovoj zemlji, ali 
jednostavno mlade ste poputno umirili i napravili jednu apatičnu masu. Vjerovatno im i roditelji ne 
dozvoljavaju jer vide da se s druge strane sankcioniše bilo kakvo slobodno razmišljanje. Mi sada 
maltene imamo nekakve zombije koji ne misle svojom glavom. Koliko god da su inteligentni, 
pametni i obrazovani, na kraju završe onako kako im kažu partijski vojnici. 
 Ovaj zakon možda pokazuje, ono što mi je milo jeste da se krenulo da se razmišlja o 
mladima kao o rješenju, a ne kao problemu. Jer, do sada je DPS o mladima razmišljao, fokus je 
bio na problemima koji izazivaju mladi bilo da je to delikvencija ili narkomanija ili neke druge 



bolesti društva, a vrlo malo se pažnje posvećivalo zapošljavanju i nekim podsticajima koji treba da 
imaju mladi ljudi.  
 Ono što je sigurno da se neće ostvariti ni ovim zakonom jer je ovo jedna šminkeraj i jedan 
čisto predizborni zakon, ovo će opet biti zakon namijenjen za podobne, a ne za prave entuzijaste i 
ljude koji su od znanja i koji mogu nešto da doprinesu ovom društvu. Zbog toga, ko god malo, a to 
je izraz koji se pojavljuje u Crnoj Gori zadnjih godina, a koji je DPS nametnuo, ne valja da se 
talasa. Sada je taj izraz vrlo odomaćen, pa oni koji talasaju nijesu podobni, biće podobni samo oni 
koji klimaju glavom bez kičme i bez stava. Da ne kažem da su do te mjere degradirane sve 
vrijednosti u crnogorskom društvu i da je već jedna generacija već napunila preko 20 godina i 
obrazovala se u ovom sistemu koji nam je DPS nametnuo, a koji je degradirao sve moralne i 
druge vrijednosti. Mi više  nemamo zdrave konkurencije kod zapošljavanja i mladima jasno je 
poslata poruka da samo ukoliko imaju dobre veze i ukoliko se učlane u Demokratsku partiju 
socijalista da mogu doći do posla i da mogu da negdje prosperiraju. E, sad imate onih kod kojih to 
izaziva revolt i koji su samo svjesni i ne žele, ali bogomi većina je onih koji gledaju da tom linijom 
dođu do posla. Sad im je možda, što reče jedan novinar skoro "kraći put" ako odu u SD ili 
Bošnjačku stranku, pa to sve opredjeljuje mlade ljude nažalost da se priklone tamo gdje ne bi 
trebalo. 
 O moralnim vrijednostima, kada govorim, govorim o tome da je počelo ono gaženje preko 
leševa, bez ikakve solidarnosti, potpuno jedno jurišanje, jedna nezdreza ambicija koja je vrlo 
aktuelna i na političkoj sceni, pa i kod vas u Demokratskoj partiji socijalista, vjerovatno kreće ta 
smjena generacija i vidimo da imate tih jurišnika pojedinih možda i koji imaju iza sebe nešto, ali i 
mnogo njih koji ne zaslužuju vjerovatno neke pozicije koje su im se dale, a što se to vrlo često 
ovdje i vidi. 
 Onda imate da je aktuelno, da mi svi koji uđemo u neko srednje doba treba valjda da se 
stidimo što imamo toliko godina, jer odjednom je postala mladost kao imperativ, i to je nešto što se 
ne dovodi u pitanje, ako ste mladi onda ste i pametni i sve možete da mijenjate, sve, a ako imate 
iskustvo i ako znate nešto to više nije na cijeni. I sad idemo u kontru, pa sad kod smjene 
generacija samo se mladost a to koliko ona zveči često, koliko je prazna, jer zbog toga što 
mladost sama po sebi ne može biti, traži se za neke pozicije, zaista se traži iskustvo i treba da 
prođe vrijeme. 
 Završavam sa tim. Mislim da treba voditi računa o mladima, ali ne na način na koji DPS 
radi. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:36:28) 
 
 Hvala.  
 Sljedeći prijavljeni poslanik je Jovan Vučurović, a poslije Vučurovića, poslanik Danilović. 
Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (15.02.18 12:36:42) 
 
 U razlozima za donošenje zakona ovdje piše, između ostalog, da je nezaposlenost mladih 
jedan od najvećih problema u Evropi. Već u startu se stvorio taj alibi za loš rad ove vlasti i mislim  
da je dobro da se prestane sa upoređivanjem sa Evropom, jer ovdje čuo sam i gospodina  
Ivanovića da se ovdje odnosi na Zapadnu Evropu je l' tako,ovo što se tiče nezaposlenosti taj 
procenat.  
 Ne postoje razlozi da se zemlja  u kojoj  jedna vlast 30 godina vlada, u kojoj  jedan režim 
krši i osnovna ljudska prava čitavih nacionalnih zajednica ne samo pojedinačna u kojoj ne postoji 
demokratija, u kojoj se guši sloboda medija sad treba da se ta zemlja predstavi kao  pandam 
nekim demokratskim društvima. Naročito to nemojte to da radite, gospodo, u onom domenu kojih 
se tiče mladih ljudi. Evo dakle neka Vlada Crne Gore, dame i gospodo iz Vlade Crne Gore izađu 
malo među narod, nek izađu malo među te mlade ljude neka ih pitaju koliko su oni zadovoljni 
životom i svojim statusom u Crnoj Gori. Dok sa druge strane imamo jednu ubjedljivu manjinu, 



imamo djecu funkcionera režima, imamo djecu raznih tajkuna, imamo djecu nekih sumnjivih likova 
koji se vrzmaju oko režima koji ne znaju šta će od privilegija, silnog novca i luksuza. Te stvari 
ćemo morati da razgraničimo.  Pa kaže dalje u ovom pokušaju predloga zakona i dopune: "Među 
barijerama sa kojima suočavaju mladi ljudi kada razmatraju mogućnost samopošljavanja su: 
nedostatak iskustva znanja i poslovnih  kontakata, nedostatak finansijskih sredstava, nedovoljna 
podrška društva  preduzetništvu, nespremnost za  bavljanjem preduzetništvom, tržišna 
konkurencija i tako dalje i tako dalje, sve floskula za floskulom i jedno najobičnije licemjerenje. Ja 
se izvinjavam htio bih samo za trenutak, ako mogu da pozdravim djecu koja su došla ovdje, 
gospodine Gvozdenoviću. Veliki pozdrav za mlade ljude. Sve ovo se zove jedno obično 
licemjerje". 
 Pogledajte samo koliko generacija uništila vaša vlast, gospodine Gvozdenoviću. Govorim o 
30 godina. Koliko ste generacija uništili i vi lično i vaši šefovi? Koliko ljudi nikad se nije zaposlilo, 
nikad nije dobilo neki posao,nego su se snalazili kako su umjeli i kako su mogli, obraćam se tim 
ljudima, a sve zbog vašeg nepotizma, korupcije i kriminala?  A, onaj koji je ovo priredio Crnoj Gori, 
kako da ga nazovem, pravo da vam kažem, ako upotrijebim riječ štetočina /prekinće me/, mogu da 
kažem štetočina? Ne može. Ono lice se zaposlilo u 27. godini kao predsjednik Vlade, pa je sa te 
pozicije punio džepove svoje, svojim prijateljima, kumovima, rođacima i sumnjivim partnerima, 
investitorima i kriminalcima. E, pa sad ti isti ljudi se namiruju, namiruju svoje potomstvo od 
sredstava koje su opljačkali od građana Crne Gore, gospodine Gvozdenoviću i na vas lično 
mislim. I sad pošto su uništili generacije, sada nam ovdje podmećete neke predloge zakona, neke 
fingirane dopune i glumite zabrinutost za mlade ljude, a decenijama se ništa ne mijenja u Crnoj 
Gori u tom modelu  ponašanja, jer ovdje mogu da se zaposle samo ljudi koji su u DPS-u, i u 
poslednje vrijeme, poslednjih godina u Bošnjačkoj stranci i SD-u. Pojedoste budžet, dok sa druge 
strane hiljade školovanih i sposobnih ljudi ne mogu da nađu posao i ne mogu da se bave privatnim 
biznisom. Dakle, evo vidimo godinama pred izbore kako prepunjavate u opštinama i sekretarijate i 
javna preduzeća i mnoge druge javne ustanove sa ljudima koji glasaju DPS i satelite, a poslije 
toga poslije nekoliko mjeseci otkačite ih, jer su vam poslužili za,eto da kažem nažalost za 
jednokratnu upotrebu. To je taj monstruozna formula jedan zaposleni četiri glasa za koji još niko 
nije odgovarao, ali odgovaraće sigurno  ti ljudi koji su stvorili tu formulu. U Crnoj Gori sigurno ne 
postoji niti sudstvo, niti tužilaštvo nezavisno, ali ćemo pričekati, ali doći će Crna Gora i na te visoke 
grane kada će biti vladavina pravo u njoj. 
 O vaj režim JE kranje planski  radio u cilju da od omladine posebno studentske stvori 
poslušnike i ljude bez stava i moram da kažem  da ste u manjem ovimu uspjeli u tome da se to 
realizovalo u manjem obimu, ali ja znam, a vi budite sigurni, gospodine Gvozdenoviću, vama se 
obraćam, jer vi ste jedan od značajnijih eksponenata ove vlasti, budite sigurni u to da je mnogo 
više mladih koji nikada i ni o koju cijenu neće pristati da budu dio vašeg načina razmišljanja i vaših 
nakaradnih  vrijednosti. Ti ljudi će uvijek i na svako mjesto pružiti otpor diktaturi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:43:19) 
 
 Koristim pravo po članu 101, jer ste me direktno prozvali vezano za ovo zakonsko rješenje, 
kao što je rekao poslanik Ivanović i dio poslanika koji su predložili ovo zakonsko rješenje, uradile 
su se detaljne analize i Crna Gora korektno stoji u dijelu koja je vezana za zapošljavanje mladih. U 
Vladi postoji niz programa koji su značajno smanjili program nezaposlenosti mladih i to je jedna od 
ključnih  odrednica  Demokratske partije socijalista, i u tom dijelu značajno  su  urađeni i projekti  
koji su doveli po raznim sekotorima zapošljavanja. Često ste slušali u ovoj Skupštini  i u djelu 
poljoprivrede  i u djelu turizma odlične rezultate  koji svi  su spremni da pohvale, i svi međunarodni 
rejtinzi  koji su vezani za  poslovni ambijent  koji dovodi do  zapošljavanja  daje određene rezultate 
. U DPS-u smo ponosni  sa politikom koju vodimo u tom  pravcu, i u daljem aktivnostima u skladu 
sa  preciznim programom koji je vezan za  uapošljavanje mladih mi ćemo realizovati. Ovo je samo 
jedan  od niza  projekata  koji ćemo raditi zajedno sa Vladom, ovog puta i zajedno sa  opštinama.  
Ovo je novina,  do sada opštine nijesu imale ovaj mandat, sada je na osnovu incijative  poslanika  
i predstavnika Vlade pokrenut ovaj  projekat, ja sam siguran da će on dati  značajne 
rezultate,rezultate koje će  stvarati samosvjesne  mlade  ljude koji će dati  doprinos daljem razvoju 



Crne Gore.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:45:21) 
 
 Ako se poslanik ili drugi učesnik  u radu sjednice u svom  izlaganju u negativnom kontekstu  
izrazio drugom  poslaniku navodeći njegovo  ime i funkciju,  poslanik na koga  se to odnosi ima 
pravo da  zatraži  i dobije riječ. I to je završeno. Pogledajte član 101 nemate pravo. 
 Izvolite. 
 Nemate pravo ni proceduru ne dajem Vam. 
 Pravo na  komentar mog  izlaganja  ima predlagač. 
 Izvolite, predlagač Ivanović. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:46:28) 
 
 Vrlo precizan sam bio  po članu 101 koji sam pročitao, nemojte da dobacujete  iz klupa, ako 
budete dobacivali  dobićete upozorenje  i opomenu po članu 107. 
 Prelazim na  sledećeg poslanika. 
 Vi tražite  komentar, predlagač traži komentar na izlaganje  koje smo imali. 
 Izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (15.02.18 12:46:56) 
 
 Samo da bismo bili precizni.Shodno članu 96 predlagač ima  pravo da se javi za riječ u 
svakom momentu  kada treba da objasni nešto. Dakle,   da ne biste shvatili da je ovo  moj 
komentar na vaše izlaganje, ja ne komentarišem  vaše izlaganje, ja želim samo da objasnim 
nešto. 
 Dakle, radi građana Crne Gore, samo da bismo bili načisto oko jedne inicijative, uz 
ponavljanje  onoga da razumijem vaše političke stavove  mislim da ih prepoznaju i građani Crne 
Gore itd, ali  ipak držimo se  činjenice. Ovaj program  u fokus stavlja  opštine.  Vi ste bili u 
Parlamentu   u sličnom sastavu  i 2003-2004.godine, koliko mene sjećanje  služi, tada nije bio  
gradonačelnik Nikšića, pomenuli ste Nikšić iz redova DPS-a, pa nije tokom te dvije godine bilo ni 
jedne inicijative  koja je išla u tom pravcu da se neko ispred opštine angažuje  da rješava pitanja  
nezaposlenosti. Takođe, kazali ste da se ovaj program  nadovezuje na neki prethodni program, 
nije ovo je potpuno drugačiji program, jedno je program  koji realizuje Vlada,  ovo je program  koji 
prije svega treba  u fokus da stavi  crnogorske opštine  i preduzetnike  koji žele da daju svoj novac  
i da zaposle ljude.  
 Treće, jer vidim da ćesto  zloupotrebljavamo  cifre oko nezaposlenosti, mislim da ste 
govorili o Istočnoj Evropi, Zapadnoj Evropi to je bila vaša  dilema. Postoji velika razlika  između 
nezaposlenosti kada govorimo o broju mladih ljudi koji su sposobni da rade, ali ne traže svoj 
posao, i onih koji traže koji aktivno traže posao, zaposlenje  ne mogu da ga dobiju. E mi ovdje 
hoćemo da postaknemo one koji žele da traže posao, iz različitih razloga  ne mogu da ga nađu 
kroz druge da  u dogovoru sa poslodavcima  riješi pitanje  zapošljavanja. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:49:11) 
 
 Hvala. 
 
 
  
 



JOVAN VUČUROVIĆ (15.02.18 12:49:24) 
 
 Dakle,imamo problem sa gospodinom  Gvozdenovićem, koji  ne zna kome da da  riječ, on 
je tu slučajno postavljen za potpredsjednika Skupštine, jer po kazni,  imamo problem sa 
gospodinom Ivanovićem, koji je nekada bio ministar, ali ne zna o čemu priča već kome se obraća. 
Vi nijeste slušali što sam ja pričao.  Ništa od toga što ste Vi rekli ja  nijesam rekao. Vi ste imali i 
imate nešto zacrtano nazvao je šef  kazao vidi, samo ti guraj  svoje i iznosi svoje  stavove, javljaj 
se po svakoj  tački, i to je to. Dakle,  ja sam htio konkretno da Vas pitam za ovo. Ja sam pročitao, 
a Vi nijeste  uopšte pratili ovu floskulu da  među barijerama  sa kojima se suočavaju mladi itd.itd. 
Znači ja sam to nazvao licimjerje, pa Vi nijeste uopšte  to demantovali, Vi nijeste demanotvali da 
se ovjde mladi jedino  mogu zaposliti ako su članovi Demokratske partije socijalista,SD-a ili 
Bošnjačke stranke, dakle,  pojeli ste budžet Crne Gore. Znate kako? Ja znam, ja se krećem među 
ljudima. Vi ćete očigledno, zato sam pozvao da se  malo pokrenete  da odete  u narod da vidite  
kako mladi  ljudi razmišljaju. Znate šta će Vam reći? Reći će Vam gdje god odemo samo 
nalijećemo na kadrove  Demokratske partije socijalista, a bogami i poslednje vrijeme Bošnjačke 
stranke  i SD-a gdje god nalete, možda će i HGI-a gospodina Vuksanovića  neđe nailećeti na njih. 
Dakle,  Vi jednostavno odgovarate na  ono samo pričate svoju priču koju Vam je neko nacrtao i to 
je to. I nijste odgovorili ovu stvar. 
 Dakle, jedan zaposleni četiri glasa, to je osnovana  politika Demokratske partije socijalista  i 
neko će vjerujte mi gospodin Ivanoviću, a imao bih mnogo toga  i o  vama da kažem i o vašem 
djelovanju  političkom, ličnom, ali neću. Znači, nije sad  vrijeme za to  građani Vas  inače  
prepoznaju, znaju sve  o vama. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:51:36) 
 
 Prelazimo na  sledećeg diskutanta. 
 Poslanik  Danilović. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (15.02.18 12:51:54) 
 
 Uvažene koleginice i kolege,  uvaženi građani, 
 Nastavljamo gdje smo stali, ja volim da razlažemo ovako komplikovane tekstove zakona  
na proste činioce, i to ćemo nastaviti,  uvažene koleginice ,nadam se da se nećete naljutiti.Kao 
malo prije sam prekoren, ne malo ko radi taj griješi, što je trebalo da znači ja koji ne radim ne 
mogu da pogriješim, 15 dana Vam je trebalo  prvo po Poslovniku da zakažete Skupštinu,  radimo  
sistemsku  stvar  da bismo pomogli  mlade je li tako, predložili ste  jednu promjenu  u zakonu. I u 
toj jednoj  promjeni  iz dva puta ne možete  da pogodite  tačan amandman. Evo još jedno pitanje 
za predlagača.Pošto je zaista ovo  zadovoljstvo  razlagati na proste činioce, srestva obezbjeđuje 
opština, o je malo  na početku rečenice je  bogu hvala veliko. Ja Vas pitam da li pod opštinom  
podrazumijevate i  Glavni grad, Prijestolnicu , da li ste uskladili  ove zakone sa odgovarajućim 
zakonima. Možda jeste samo pitam. Očekujem  pravno tumačenje  sa Vaše strane, a znam da ste 
ovo uradili  zbog Glavnog grada, neznam  otkud mi dolazi  ta ideja da ste sve ovo morali zbog 
Podgorice, ali sam siguran da je zbog toga  i mladi ljudi  znaju da je to u pitanje.  
 Dakle, uvaženi građan,i Opština Podgorica će  zaposliti i ako ne postoji, postoji Glavni grad 
ali mi se čini da  Vas je malo iz Glavnog grada  koji su sastavili ovaj komplikovani tekst izmjena 
zakona. Morate pitati i ljude koji žive u ovom gradu. Zbog čega ovo činite, partnerstvo, sjetili ste se 
da pomognete mladima u ime vas koji im nijeste pomagali makar dvije decenije tako što ćete sad 
opštine imati inicijativu i privatno partnerstvo sa preduzetnicima, sjajno, oni ne moraju ništa da 
plate, sve će platiti građani, dakle mi, i socijalno i penzijsko i sve ostalo, ljudi će biti zaposleni, 
mogu biti i državljani Crne Gore, divno. Znao sam da mogu biti samo državljani. Zašto? Pa zbog 
toga što samo državljani imaju pravo glasa. Ja sam mogao, naravno da ovo ne ispravljamo, ali 
biste vi svakako čak i prilikom objavljivanja u Službenom listu pribjegnete pribjegli tome da upišete 
onako kako bi vam rekli iz nadležnog sekretarijata.  



 Dakle, uvažene koleginice i kolege, ne mogu više čak ni privatnici da daju novac u izbornoj 
kampanji, onako brutalno, nego je najbolje napraviti partnerstvo s opštinom ili opštinama, naravno 
ne sa Glavnim gradom i Prijestonicom, iako vi mislite na Glavni grad, i onda ćete zaposliti ljude, 
oni će biti srećni, a niko neće pitati zbog čega sve ovo radite. Mislite li zaista, uvaženi predlagači, 
da se ovako rješava problem nezaposlenosti mladih. Je li vi shvatate da smo mi upropastili i dio 
svije mladosti, a apsolutno smo upropastili mladost koja je došla nakon nas, time što smo im 
podvalili više puta. Poražavajuće je da je 20-tak hiljada visokoškolaca na zavodu. A znate zašto? 
Za to što im naplaćujemo reket kao država, školujemo ih  a da nikad ne pitamo da li nam treba taj 
kadar. Gdje ih školujemo, zarađujemo na njima. Da li je zaista neophodno da imamo ovoliko ljudi 
koji su završili političke nauke, da li je neophodno da na svakom univerzitetu imamo pravnike, da li 
je to potreba Crne Gore. I kako ih onda zapošljavate u predizbornoj kampanji tako što ćemo 
napraviti u Podgorici dogovor, na svu sreću ne možete u Podgorici jer je ovo ipak glavni grad, ali 
imate namjeru i vi ćete to ispraviti, ne sumnjam, i vi ćete na kraju možda podijeliti koju varijabilu 
zbog ovoga dodatno uloženog truda a ja ću trebati da se pravdam u vaše ime zbog toga što ja ne 
radim a ko ne radi taj i ne griješi. Vi radite i mnogo griješite. Ja biram riječi i zbog vas i zbog sebe i 
zbog ovih ljudi na koje se odnose ove promjene. Ovako zaposliti i ovako riješiti problem mladih 
ljudi nedostojno je tih mladih. Neka vam je prosto. 
 Ja se nikad ne ljutim. Svaki narod ima vlast koju zaslužuje i svaka vlast ima narod kojega 
zaslužuje. Ja se borim za one ljude koji razumiju. Vi idete na one ljude koji u nesreći i u nevolji 
pristaju. Izvollte, vi se borite za njih, ja ću za one koji će jednog dana očigledno ne za mog 
mandata, biti pokretači neke nove Crne Gore, ovako je nedostojno i vi to dobro znate. Zbog ovih 
stvari se ne zakazuje sjednica Parlamenta, ako ste je već zakazali napravite makar te izmjene u 
jednom zakonu valjano. Hvala lijepo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 12:57:21) 
 
 Poslanik Papović, poslije toga je Branko Radulović, poslije Branka Radulovića Andrija 
Popović i poslije njega Milan Knežević. To je po prijavama koje su ovdje kod mene. 
 Pravo na komentar izlaganja ima poslanik Ivanović. Izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (15.02.18 12:58:16) 
 
 Ne, želim samo da dam objašnjenje kao predlagač.  
 Uvaženi poslanik Danilović je u svom nadahnutom govoru kazao na nekoliko činjenica. A 
dobro, javnost će suditi o tome da li ste poznati ili ne. Ali, bojim se da ste opet pogrešno 
interpretirali kao i u prethodnom pokušaju.  
 Dakle, ako pogledate osnovni tekst zakona onda ćete u članu 3 stav 2, a to je tekst zakona 
koji je objavljen 2016. godine u Službenom listu koji nosi oznaku broj 42, vidjeti da su i Prijestonica 
i Glavni grad i opštine navedene u daljem tekstu kao skraćenica (opštine), tako da se ovaj predlog 
zakona i ovaj predlog izmjena i dopuna zakona odnosi na sve opštine u Crnoj Gori. Ja sam 
smatramo da je to važno da građani razumiju, da se ne radi ni o kakvim podjelama koje 
pokušavamo da i u primislima napravimo, nego rješenjima koja važe za sve opštine, a složićemo 
se da u svim opštinama nije na vlasti DPS. 
 Meni je malo čudno da neko ko pripada opoziciji kritikuje rješenje koje daje neko iz pozicije 
koje otvara mogućnost da u opštinama u kojima je opozicija na vlasti ili pozicija na vlasti 
napravimo jednu utakmicu tržišnu i da u saradnji sa privatnim sektorom, a nadam se da se ne 
gadimo toliko privatnog sektora, već da razumijemo da i naše plate dolaze, prije svega od onoga 
što vrijedni ljudi u Crnoj Gori stvore, plaćajući poreze, carine itd., da bi bili u mogućnosti da 
realizujemo ono za šta kao odgovorni ljudi cijenimo da treba da učinimo. Zašto sada ne napravite 
vi neki vaš pokušaj a da onda zamijenimo uloge, pa da onda mi postanemo kritizeri vašeg 
pokušaja? Ja mislim da to, složićete se, ne vodi ničemu. Ako želite da date konstruktivan doprinos 
rješenju za koje ste u svojoj diskusiji kazali da želite, onda ajmo se makar složiti oko elementarne 
činjenice, a to je da se obraćamo mladima Crne Gore onako kako oni to u svim opštinama 



zaslužuju, iznoseći ono što piše u ovom zakonu. Dakle, i Glavni grad, i Prijestonica i sve opštine, 
bez obzira na strukturu lokalne vlasti, ukoliko žele da podrže ove programe imaju mogućnost da to 
učine. 
 Ja mislim da sam bio dovoljno jasan i dovoljno otvoren i da je ovo bilo nužno objašnjenje 
radi naše druge diskusije. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:01:13) 
 
 Hvala. 
 Ima pravo. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (15.02.18 13:01:23) 
 
 Imam, imam, nijesam ja postavio nijedno pitanje nego sam samo kritikovao. Čuvam se 
toga, kolega je mogao i iskoristio je pravo komentara pa ću i ja odgovoriti na komentar. 
 Pažljivo sam vas slušao. Kako se ne sjetiste da predložite ove izmjene ključne Zakona o 
dopuni Zakona o mladima prije održavanja izbora u onim opštinama gdje je opozicija imala vlast. 
Ja volim kad se nadmudrujemo i kad s druge strane postoji neko ko valjano brani pa i providan 
predlog. Providna odbrana providnog predloga mi nikad nije bila zanimljiva. Moram ovako da 
nastupim zbog toga što je ovdje sve jasno zašto ovo činite. Znam ja šta piše u osnovnom zakonu. 
Evo ovdje gore ste se na njega i pozvali, da on je 2016. godine. Ja vas podsjećam da se radi o 
Zakonu o mladima. Ovdje postoji neki zakoni koji su lex specijalis i Zakon o teritorijalnoj 
organizaciji.  
 Podsježam, volio bih da imate problem, ne bih volio da samo te probleme plaćamo zbog 
toga što je neko ustavno pravno nepismen. Ali, ne bi bilo prvi put. Vi znate, uvaženi kolega koliko 
ovaj narod ili građani Crne Gore godišnje izdvajaju za sigurno izgubljene sudske sporove zbog 
toga što nam je administracija neodgovorna. To je do 40 miliona evra po različitim resorima. 
Skandalozno. 
 Možete zamisliti da radimo drugačije, da taj novac unaprijed ne gubimo nego da to 
opredijelimo za zapošljavanje mladih. Ne ovako providno, ne opština i privatni sektor, nego samo 
spriječimo da nam uzimaju advokatske kancelarije u dogovoru sa visoko rukovodnim kadrom silan 
novac i svake godine obogatimo opet ove privatnike, oni će vratiti, ... napraviti partnerstvo sa 
opštinom.  
 Ja sam svoje rekao, uvaženi gospodine Gvozdenoviću, zahvaljujem se na mogućnosti da 
kratko prekoračim samo da završim misao. 
 Mislim, kao što i vi kazaste da je svakome jasno. Očekujete od nas inicijativu. Moja 
inicijativa je bila više nego logična i precizna. Upristojite tekst i nemojte sa nam podvaljujete 
providne, neustavne i nezakonite promjene Zakona  uz to još 15 dana ste imali da bude drugačije, 
a sve to nijeste učinili zbog toga što vas interesuje samo cilj, ne i kako do cilja. Hvala lijepo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:04:08) 
 
 Hvala.  
 Sljedeći prijavljeni poslanik je Branko Radulović. Nema ga tu. Papović. Papović, izvinjavam 
se, u pravu ste. Malo su nam različiti spiskovi tu. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (15.02.18 13:04:29) 
 
 Hvala, gospodine potpredsjedniče. 
 Dame i gospodo, mladi građani Crne Gore,  
 Ovaj Predlog zakona o mladima je jedna od mjera kojima pokušavamo da promijenimo ono 



što je zaista evidentna potreba to je da povećamo zaposlenost mladih, odnosno da im se na ovaj 
način olakša put u profesionalnu karijeru, odnosno način na koji oni treba da zasnuju radni odnos. 
 Jedna od mjera koje smo tokom prethodne godine u rješavanju ovog problema usvojili je i 
izmjena Zakona o visokom obrazovanju kada smo ovdje usvojili Zakon koji predviđa da su 
osnovne i master studije na državnom univerzitetu besplatne i da svi oni koji su najbolji studenti 
imaju pravo i na besplatne doktorske studije.  
 U posljednjih 20 godina smo, zahvaljujući politici DPS-a, politiku u obrazovanju koja je uslov 
upravo za poboljšanje zaposlenja mladih liberalizovali, unaprijedili. Povećan je broj studentskih 
programa tako da mladi, prije svega, imaju mogućnost da u Crnoj Gori steknu jedno kvalitetno 
obrazovanje koje je uslov za naredni korak a to je zaposlenje. Dakle, ovom političkom se bavimo 
zaista ozbiljno. Ovaj predlog zakona je jedna od tih ozbiljnih mjera koje DPS u posljednjih nekoliko 
godina predlaže i nadamo se usvaja u ovom parlamentu. I s druge strane takođe privlačenje 
stranih investicija i evropskim integracijama nastojimo da formiramo jedan poslovni ambijent, da 
stvorimo uslove gdje će mladi moći da se zaposle shodno svome stečenom obrazovanju.  
 Od strane opozicije čujemo, dakle brojne kritike i,naravno kao i svaka opozicija, oni tvrde da 
mogu to mnogo bolje, da to mogu bolje i efikasnije, ali kada se zapitamo šta oni rade tamo gdje su 
vlast onda tu vidimo veliku razliku između njihove priče i njihovih poteza. Da li ovakvi planovi, 
odnosno da li ovakve mjere postoje u opštinama gdje su oni vlast? Zapitajte se mladi građani Crne 
Gore šta su oni uradili da zaposle mlade ljude u opštinama gdje vrše vlast. Da li postoji neka 
strategija, da li postoji neki akcioni plan. Govore takođe o partijskom zapošljavanju optužujući 
DPS. Mi smo se ovdje uvjerili i čuli, dakle provjerene informacije, da u opštinama gdje oni vrše 
vlast upravo se dešava najdrastičnije partijsko zapošljavanje. Preko 300 takvih zaposlenih je bilo u 
opštini Berane u protekle četiri godine.  Nadležna državna inspekcija je u opštini Budva 
konstatovala da od dolaska koalicione vlasti Demokratskog fronta i njihovih koalicionih partnera su 
počinjene brojne nepravilnosti u zapošljavanju u lokalnoj upravi, da tamo se zapošljavaju ljudi koji 
nemaju odgovarajuće fakultetsko obrazovanje, neki čak nemaju ni fakultetsko obrazovanje. Slično 
je u Kotoru, slično je u Herceg Novom.  
 Dakle, mladi građani Crne Gore, opozicija tamo đe vrši vlast zapošljava samo one mlade 
koji su njihovi članovi, članovi njihovih partija i to, kao što vidite, često i ne vodeći računa o njihovoj 
stručnoj kvalifikaciji.  
 S druge strane, mi nastojimo i dajemo konkretne doprinose, a jedan od takvih doprinosa je i 
Predlog ovoga zakona dakle da na razne načine riješimo ono što je zaista jedno od najznačajnijih 
pitanja za mlade a to je pitanje njihovog zaposlenja. I ono što je takođe važno, važno je ne samo 
donositi ove zakone nego stvarati ambijent gdje ovi zakoni mogu da se ralizuju. 
 Politika Demokratskog fronta i uopšte politika opozicije je stvaranje nestabilne Crne Gore. 
Crne Gore u kojoj će se građani, prije svega, boriti za elementarni mir, za egzistenciju, gdje neće 
imati prilike da raspravljaju o ovim problemima. Zatim, mladi građani, zapitajte se koje su to 
investicije kolege iz opozicije u opštinama gdje vladaju realizovali. Da li neko može da se sjeti u 
Beranama, Kolašinu, Budvi, Kotoru, Herceg Novom, jedne velike značajne investicije od kad oni 
vladaju. Toga nema. Dakle, to je razlika između onoga što oni ovdje pričaju, ove demagoške, ja 
bih rekao i diletantske političke priče, od onoga što je njihova politička praksa. Ta politička praksa 
je porazna. I  mladi, poručujem vam da uprkos svim problemima Demokratska partija socijalista 
jedina ima plan, program, znanje i moć da ovo društvo dovede do onoga što svi želimo. Dakle, da 
imamo jedan evropski standard života i mlade koji će zaista na jedan kvalitetan način ostvarivati 
svoje profesionalne ambicije. Ne dozvolite da vas demagoške i diletantske političke parole zavedu 
u drugom pravcu. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:09:48) 
 
 Sljedjeći prijavljeni diskutant je Branko Radulović. 
 Kometar Vasiljević. 
 
 
 VELJKO VASILJEVIĆ (15.02.18 13:10:01) 



 
 Potpredsjedniče Skupštine, na obje kartice piše ime mog kolege Buda Aleksića, tako da  
pozovite nekoga iz tehnike da to promijeni. Ali, nijesam se zbog toga javio. 
 Poštovani građani Crne Gore, evo u prilici ste da čujete prave primjere demagogije i prave 
primjere prazne priče. Bivši premijer Crne Gore i šef Demokratske partije socijalista je na izborima 
2012. godine obećao da će se zaposliti 40.000 ljudi. A od toga nema ništa, to svi dobro znamo. I 
Demokratska partija socijalista odnosno Vlada koju ona personifikuje pokušava da problem 
nezaposlenosti svede na nivo opštine, na nivo opština koje su zadužene, koje žive od nekakvih 
egalizacionih fondova i od kredita. Nemate dvije opštine u Crnoj Gori koje nijesu grdne zadužene i 
koje ne žive od kredita i koje ne mogu da refundiraju najosnovnije potrebe svojih građana nego 
sve to ide preko Vlade. Vlada je nosilac ekonomske politike Crne Gore, Vlada je nosilac 
zapošljavanja u Crnoj Gori, otkud sad opštine da rješavaju evropske probleme, evropske 
probleme, pazite. 
 U obrazloženju vašeg zakona piše - nezaposlenost mladih jedan je od najvećih problema u 
Evropi, pa će taj problem da rješava opština Šavnik i opština Plužine, i opština Berane, i opština 
Petnjica, i opština Plav i Rožaje i Nikšić i Gusinje koje nemaju jednoga radnog mjesta u firmama i 
u preduzećima koje ste sve vi pogušili, rasprodali i uništili. Zamislite vi sad samo da nezaposlenost 
kao jedan od najvećih problema u Evropi rješavaju crnogorske opštine.  
 Vi izbjegavate za to što ste nesposobni, za to što Vlada ne može da napravi valjanu 
ekonomsku politiku već godinama o čemu mi uporno pričamo, vi pokušavate sve ovo da svedete 
na problem opštine. Naravno, da će opština učestvovati đe ima dobrog domaćina i đe ima 
odgovornoga gradonačelnika da se ljudi zapošljavaju, ali to ne može bez globalnog rješenja na 
nivou ekonomske politike države, što vi nijeste kadri. I zaludu pričam, mladi bježe iz Crne Gore ko 
god ima iđe ikoga i ko god ima nekud da ode iz Crne Gore, za to što ovdje i ako se zaposli radiće 
za 250 - 300 eura bez osiguranja, pa neka će za 500 sa tim se ne podiže, sa tim se ne školuju 
đeca, sa tim se ne kupuju stanovi, ne rješavaju se druga brojna pitanja, mladi odlaze.  
 Kad vi napravite ekonomsku politiku da građanin, odnosno mladi čovjek ima pristojnu platu, 
o tome ćemo rješenju da pričamo i naravno da ćemo to rješenje da prihvatimo i nećemo vas 
kritikovati, a ovakve budalaštine naravno da ćemo kritikovati kao opozicija. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:12:46) 
 
 Komentar, izvolite. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (15.02.18 13:12:59) 
 
 Kada raspišu izbori za lokalne uprave, odnosno izbori, kad krene kampanja, onda 
opozicione kolege nastupaju sa pričom - ukoliko mi pobijedimo u ovoj opštini ćemo riješiti sve te 
probleme uključujući nezaposlenost.  
 Kada im danas ovdje kažemo da nijeste to riješili onda oni kažu - znate pa mi ne možemo 
time da se bavimo jer je to pitanje države. Dakle, ono što obećaju u predizbornoj kampanji, nakon 
osvajanja vlasti u nekim opštinama negiraju da su obećali. To je ta politika. 
 Takođe, politika Demokratskog fronta koja je zaista retrogradna i koja zaista već nekoliko 
godina, prije svega stvara nestabilnost u ovoj državi ne može donijeti dobro nikome, pa ni onima 
koji glasaju, a kamoli da ona može donijeti dobro mladima u Crnoj Gori. Ta politika je prije svega 
politika koja je okrenuta vraćanju  u neke periode i vremena nestabilnosti, veremena žestokih 
političkih međunacionalnih i međuvjerskih sukobljavanja i u takvoj politici, ako bi ona uspjela dakle 
na državnom nivou, mi ne bismo mogli da govorimo o elementarnom unapređenju kvaliteta života, 
a kamoli da govorimo o evropskoj perspektivi mladih. Zato kažem i ponavljam mladima da se ne 
vode i da se ne zavode za, ajde, demagoškim i diletantskim političkim porukama, već da zaista, 
prije svega ozbiljno rade na taj način što će, prije svega,zaista profesionalno, što će odgovorno, 
zrelo donijeti odluku o svom profesionalnom i obrazovnom anganžmanu, a kasnije i o svojoj 
profesiji. Sve ostalo je zaista samo jedno diletantsko političko ponašanje. 



 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:14:48) 
 
 Hvala. 
 Dajem riječ poslaniku Raduloviću. 
 Poslani Radulović, poslije ćemo pogledati o čemu se radi. Izvolite, poslaniče. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (15.02.18 13:15:27) 
 
 Poštovani građani Crne Gore i omladino, 
 Želim kao roditelj i kao profesor koji sam došao do te posljednje stepenice redovnog 
profesora, kao uvijek što smo drugari vi i ja razgovarali iskreno i pošteno da i ovaj put kažem. 
Nema ni po Darvinu ni po Bogu ništa svetije nego napraviti ljude od potomstva, nego svoju lozu i 
svoju krlju napraviti da bude jača i uvijek kad se rađa dijete se reče da budeš dobar  i pošten 
čovjek, da budeš veliki radnik. Ne da imaš velike pare, ne da budeš ovo ili da budeš ono, nego tri 
osnovna postulata. Ja se zalažem za to i u mojoj porodici među mojim studentima i zato mislim da 
me moji studenti doživljavaju krajnje drugarski, krajnje iskreno. 
 Drugari, da li iko vjeruje danas od vas u Crnoj Gori na osnovnu normu u ovom zakonu koja 
kaže da zakonom se garantuje jednakost mladih u ostvarivanju prava, bez obzira na nacionalnu 
pripadnost, rasu, pol, jezik, vjeru i crkveno porijeklo, imovinsko stanje, članstvo u političkim 
sindikalnim i drugim organizacijama, na žalost invaliditet, zdravstveno stanje, fizički izgled, 
socijalnu orijentaciju, rodni identitet i drugo lično svojstvo. Ako iko od vas to misli i 0,1% onda sam 
duboko razočaran. To je prava istina.  
 Druga velika istina ovo što vam kažu da u Evropi, ovako ili onako. Na primjer Island 0,1%, 
Njemačka 4%, Švedska druga priča. Postoje razne filozofije, ideologije kako taj korijen da bude 
jači. Japanci, otac je uvijek iza vrata svoga sina i svoje ćerke. Oni koji su iz engleskog i Amerike 
oni sa 18 godina i Šveđani, doviđenja bićeš mi gost kada bude slava ili kad se okupljamo. Ali su 
oni stvorili uslove da budu ljudi, da se dokažu, jer ako se ne dokažeš i ako nemaš duboki trag u 
profesiji ti nisi bio i živio ljudski život. To treba da znate omladino.  
 Druga stvar, omladino, ono što vama, jer ste vi u istom košu kao stari, kao sve što su 
socijalne politike danas invalidi, žene, ugroženi radici, svi smo u istom košu. Vi ste posebno za to 
što tu baklju u sljedećih 20 godina treba da prenesete na svoju đecu i da nam trag ostane ovdje u 
Crnoj Gori i za to cio život kaže nemojte da idete, za to sam se ja vratio, za to svome bratu kažem 
vrati se. Za to svojoj ćerci kažem nemoj da ideš, za to što sam ubijedio svoga sina iako su 
vrhunski školovani da ne ide. Ostajte ovdje, grki su tamo zalogaji hleba pa da su ne znam kakvi. 
 Drugari, treba ovđe veliko spremanje. Te diplome mnogima nisu dobre, morate da se 
izborite za kompetentnu pravu diplomu koja je verifikovana od spoljašnje evaluacije, koja se 
priznaje svuđe u svijetu. Trebamo mi stariji da vam stvorimo brojna radna mjesta. Zato smo mi u 
Demokratskom frontu stvorili cijelu jednu politiku. Čudi me zašto onda niste pokrenuli sve živo za 
to što ste profesor univerziteta, oko reindustrijalizacije, oko finansijske podrške, oko izgradnje, oko 
investicionog buma, pa će biti mnogo više poslodavaca, pa će biti jeftinih kredita, pa će biti 
kvalitetnih diploma, pa će biti zapošljavanja. Znači, drugari, ovo je velika priča. Ne vjerujte ni 
Demokratskom frontu, ne vjerujte ni DPS-u, vjerujte svojim očima, vjerujte u Crnu Goru, vjerujte u 
svoj život i svoj rad, nemojte da se zanosite i da kažete demagoški da, ako sam mlad ja sam 
genije. Ne. Ti ako si mlad moraš da imaš svoje mjesto u društvu koje ti omogućava da stekneš 
vrhunsko znanje da tada budeš ono što hoćeš, da budeš od 20 godina. Od 20 godina ako si genije 
treba da te čuvamo, ali nema genija na lopatu, s lopatom da ih stavljam. Do onoga juče što se 
priča, do vrhunskog hirurga, do vrhunskog profesora, do vrhunskog inžinjera, do vrhunskog 
majstora, zidara, klesara, svega ostalog se stiče diplomom kao preduslovom i mukotrpnim radom. 
Vjerujte drugari da sam u životu, završiću sa ovim, imao sam, ali sam imao prilike, uvijek sam 
radio tri stvari. Radio sam u fabrici i bio sam veliki đak i slušao sam što mi tata veli zajedno da bi 
podigli svoju fameljiju više, radite i vi tako. Sve je u vašim rukama, nađite mjeru i ovo je vaša 



država.  
 Sa ovakvim stvarima to je samo  naopačke, imamo 50-60 hiljada ljudi koji su zapošljeni u 
administraciji, svi oćete u administraciju, moramo da radimo. Administracija treba 20 hiljada, 
administracija, Ivanoviću, imamo, vi ste profesor, 300 i kusur imamo magistara, imamo preko 10 
doktora nauka, imamo 10 hiljada nezaposlenih visoko obrazovanih, hoćemo li da nam bježe. 
 Znači, ovo je veliki problem, ne samo socijalni, ne samo ekonomski nego je postao problem  
i demografski i problem etike. Ljudi, porodica nam je izgubila smisao, otac porodicu izgubio, rad 
nam je izgubio smisao. U šta se pretvorila ova Crna Gora. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:22:31) 
 
 Hvala. 
 Sljedeći prijavljeni diskutant je poslanik Andrija Popović. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (15.02.18 13:22:49) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke, građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
poštovani mladi, 
 Kao jedan od predlagača Zakona o dopuni Zakona o mladima, htio bih da kažem nekoliko 
stvari. Mnogo su toga moji prethodnici rekli. Vjerujem da ova dopuna Zakona neće donijeti neke 
velike koristi mladim ljudima, a neće ni štetiti. Ovo je podsticaj zapošljavanju mladih, ovo je neki 
stimulans. Znamo da je veoma teška situacija, ovo je jedan od najvećih crnogorskih problema. 
Sama stopa nezaposlenosti u Crnoj Gori je oko 22% stopa nezaposlenosti mladih je čak duploviše 
od toga, nešto oko 40%. Zašto neće donijeti puno koristi ovo?  Zato što ovaj zakon, odnosno 
dopuna zakona da je opštinama da donose program podsticanja zapošljavanja mladih ovaj 
predlog, odnosno dopuna zakona nema nikakvih kaznenih odredbi i ovo se može uzeti prije kao 
neka preporuka, o tome sam diskutovao i na Odboru za prosvjetu, nauku, kulturu i sport i na 
Zakonodavnom odboru. Mislim da je osnovna greška nas predlagača što ovdje nijesmo unijeli i 
kaznene odredbe.  
 Veliki problem Crne Gore je potpuna neusklađenost obrazovnog sistema i tržišta rada. 
Stalno vršimo neke reforme, stalno pokušavamo da uskladimo obrazovni sistem sa tržištem rada, 
ali to nikako ne ide, čak mislim da je svake godine sve gore i gore, jer se mladi ljudi, imamo ih 
sada na berzi rada sa fakultetskim diplomama preko deset hiljada i radimo neke pokušaje koji su 
može se reći ad hoc pokšaji, ali koji ne donose neki značajan rezultat. Tako da bih ja molio, još 
smo na vrijeme, i kao predlagači da probamo da kaznenim odredbama ojačamo dopune Zakona o 
mladima, to sam tražio i na odborima, bezuspješno. Ono što možda tješi, koliko ja znam, je da je u 
proceduri novi Zakon o mladima koji bi trebao već u Skupštinu da dođe u drugom kvartalu ove 
godine. Vjerujem da će on poboljšati sve ono, vidjeli smo koje su greške, odnosno .... ovog 
Zakona o mladima, a ovaj zakon bez kaznenih odredbi  praktično mislim da neće dati neki veliki 
rezultat. Pretpostavljam da će neke opštine ovo implementirati, a mislim da će kod dobrog dijela 
opština to ostati zaključano u fiokama. Dobro je što raspravljamo o ovome problemu, dobro je što 
raspravljamo o jednom od najvećih crnogorskih problema nezaposlenosti mladih i vjerujem da 
ćemo svi dati doprinos i da ćemo dati  mogućnost da se ovaj veliki problem počne rješavati. 
Zahvaljujem. 
 
 
  
 
 
 
 
 



PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:27:58) 
 
 Hvala. 
 Izvolite. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (15.02.18 13:28:10) 
 
 Poštovani građani,  
 U potpunosti se slažem sa kolegom Andrijom Popovićem, ali mi nije jasna jedna stvar. Vi 
ste, kolega Popoviću, decidno izjavili da ovaj zakon, odnosno Predlog zakona neće donijeti ništa 
dobro, a ovamo istovremeno ste Vi jedan od predlagača tog akta. Pa mi nekako nije jasno. Čini mi 
se da tu postoji neka  mala kolizija. Ali ja bih iskoristio ovu priliku da prokomentarišem neke 
nezdrave tonove koji su se danas čuli u ovom Parlamentu, ali poštovani građani, svako ima svoju 
temu. Vojska o skraćenju, diletanti o diletantizmu, pa mi je pravo čudo kako pojedini mediokriteti 
dozvoljavaju sebi da koriste tako ozbiljene .... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:29:03) 
 
 Ja Vas upozoravam. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (15.02.18 13:29:07) 
 
 Ja nisam nikog imenovao, generalno govorim. Mediokritet nije zabranjena riječ. 
 
 
 BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:29:15) 
 
 Jeste, zabranjena riječ. Upozoravam Vas, ako budete i dalje upotrebljavali tu riječ dobićete 
opomenu. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (15.02.18 13:29:21) 
 
 Pravo je čudo da pojedinu ljudi dozvoljavaju sebi tolike iskorake da tako neodmjereno i na 
nepristojan način daju sudove koji mogu da izazovu neke neželjene reakcije u ovom domu, ali tu 
nema ništa novo. Najgori su izgleda bivši Srbi, Andrija Artuković, Hašim Tači i njima slični u 
današnjem vremenu, koji nekada nisu mogli da dobiju zeleno svjetlo za objavljivanje svojih 
udžbenika zbog kritike aktuelnog režima, a danas pokušavaju, da bi prikazali svoju lojalnost da 
brane svoje pozicije na nemogući način surovo i bespredmetno napadajući one kojima mogu i u 
privatnom i u političkom životu samo da se dive. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:30:23) 
 
 Izvolite, poslaniče Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (15.02.18 13:30:29) 
 
 Evo potpuno bih se složio sa ovim što je uvaženi kolega Zogović rekao, ja sam i rekao na 
samom početku, govori o tome da kolizija postoji u odnosu na ono, da sam ja predlagač ovog 
zakona,jedan od predlagača, rekao sam da ne vjerujem da će neke velike koristi donijeti ova 



dopuna zakona, ali sigurno je da neće donijeti nikakve štete.Ovo je dobro zbog toga što je to 
podsticaj zapošljavanju mladih i kao stimulans, ali svi zajedno u ovom novom Zakonu o mladima 
koji se najavljuje da će veoma brzo biti u Skupštnskoj proceri moramo da damo doprinos da se to 
rješava kaznenim odredbama jer prosto ne vjerujem da će opštine bez kaznenih odrebi ovo što 
smo mi dali kao dopune zakona izvršiti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:32:03) 
 
 Hvala. 
 Sljedeći prijavljeni je poslanik Knežević. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (15.02.18 13:32:10) 
 
 Slobodna Crna Goro,  
 Ja bih da kojim slučajem amandmanski doprinosimo ovoj raspravi dodao jedan citat ovom 
Predlogu izmjena i dopuna Zakona o mladima, on bi bio parafraza da su svi mladi u Crnoj Gori 
ravnopravni dok su neki malo ravnopravniji od drugih. U situaciji kad je bez posla 10 983 
fakultetski obrazovana čovjeka, 354 magistra i 12 doktora nauka, mi ovdje slušamo tirade kako 
treba vjerovati u crnogorsku mladost, recituje se Aleksa Šantić, šalju se poruke - nemojete se 
ugledati na ove iz DF-a ugledajte se na nas mlade, lijepe i pametne predlagače ovog zakona i evo 
ja se pridružujem. Nemojte da se ugledate na mene, mladi Crne Gore, ja sam generacija u 
međuvremenu, što bi rekao Miroslav Antić, odrastao sam i starim uz Mila Đukanovića a ova 
ljepota i ova mladost ove druge strane koja je napravila ovaj predlog dopuna zakona neka cveta, ili 
što bi rekli ovi novocrnogorci - neka ćeta.  
 Ovo je klasična sprdnja i ponavljam da sam mogao da amndmanski djelujem ja bih neki 
svoj put, pošto je za mene kasno sad da se podmlađujem i da nastavljam ovim demokratskim 
trasama, regulisao na način, ako bi mogao neko da me usvoji od ovih državnih funkcionera, jer, 
listajući njihove imoviske kartone, ja sam imam veliku dilemu, molio bih da mi pomogne Petar 
Ivanović, ko bi mene mogao da usvoji od ovih navedenih. 
 Djeca premijera Duška Markovića stambeno su obezbijeđena. Njegov sin Predrag Marković 
ima stan 53m2, stan je upisan u Katastarskoj opštini Podgorica u  potezu Kruševac, na njegovo 
ime se vodi poslovni prostor od 102m2 u istoj Katarstarskoj opštini, a Markovićeva kćerka 
Valentina komšinica je ocu u zgradi Maxima u Podgorici, ne piše da li su komšije na istom spratu, 
ona u tom objektu ima stan od 42 m2. Da li bi možda mogao Milo Đukanović da me usvoji, jer 
njegov sin Blažo u zgradi Vektre u Podgorici ima dva poslovna prostora od 412m2 i 47m2, ima 
dva stana na Žabljaku 124m2 i 75m2, te garažu od 15m2. Da li bi možda mogao Vujica Lazović da 
me usoji, jer njegova kćerka Danijela Lazović stambeno je obezbijeđena u Podgorici, ona je od 
oca prošle godine dobila stan od 50m2 u zgradi Maxim ili bi možda mogao moj Zećanin vikend 
gradonačelnik Slavoljub Migo Stijepović da me usvoji, jer on je svojoj kćerci Dragani Stijepović u 
2015.godini kupio stan u Budvi i u Glavnom gradu? Možda bi mogla, mada ne znam da li bi to bio 
konflikt interesa, da me usvoji Vesna Medenica, predsjednica Vrhovnog suda, jer njen sin i kćerka, 
Miloš i Marija, dobili su u nasleđe kao suvlasnici porodičnu stambenu zgradu od 100m2, prizemlje 
i  prvi sprat od 82 m2, te pomoćnu zgradu od 64m2 u Kolašinu. Medeničina kćerka Marija ima stan 
u Podgorici, a sin Miloš Medenica u Podgorici ima takođe dva stana, naravno on imaju i pašnjake 
u Tivtu, stambene objekte u naselju Krašići, šumu treće klase, čak imaju, nisam znao da u Krašiće 
ima pašnjaka ali evo treća klasa od 90 i pašnjak od četvrte klase od 70 m2, a Miloš Medenica, 
mlađe dijete predsjednice Vrhovnog suda, vlasnik je stana u Podgorici stambenog prostora i 
zemljiša u Kolašinu i placa u Krašićima u tivatskoj opštini. Možda bi mogao i brat premijera Aco 
Đukanović da me usvoji kao čovjek kod koga je imovina Medničinog sina opterećena hipotekom 
od 200 000 evra. Ili recimo da sam imao tu sreću da se ne školujem na Filozofskom fakultetu u 
Nikšiću, nego da budem kao djeca određenih funkcionera, kao recimo gospodina Gvozdenovića 
čija je kćerka studirala na prestižnom londonskom fakultetu koji je među prvih pet rangiranih škola 
u Velikoj Britaniji  i ako ne podnesete da možete da finansirate studiranje na tom fakultetu vi ne 



možete da aplicirate da tamo učite. Ili kao recimo, kao što bi rekla naša narodna pjesma - "nema 
pjesme i meraka bez sestrića i ujaka", sestrić Mila Đukanovića  je vlasnik stana... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:37:24) 
 
 Gospodine Kneževiću,  
 Pominjali ste bili sve funkcionere čiji su podaci javni i nisam htio da Vas upozoravam oko 
toga i ako sam možda imao pravo da to uradim, ne dozvoljavam Vam, ne dajem Vam više riječ, jer 
ste krenuli da govorite o privatnim licima koji ovdje nisu. Završili ste Vašu diskusiju.  
 Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (15.02.18 13:38:08) 
 
 Recite mi u kom dijelu sam ja prekršio Poslovnik u toku svog izlaganja. Što sam pomenu 
sestrića Kolarevića ili što sam pomenuo da je Vaša kćerka studirala u Londonu? Samo mi recite. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:38:17) 
 
 Ne. U tom dijelu da je moja kćerka studirala niste prekršili, imali ste pravo jer je to tačno, to 
je prva stvar, ali imam obavezu pogledajte član 107, vrlo precizno, prekoračili ste određene 
elemente, ispunili ste vrijeme koje Vam je bilo na raspolaganju. Imam pravo kad se prekoračili 
vrijeme da vam odumem riječ. Bilo je ali sam smatrao da sam dosta kreativno tumačio ovaj član i 
lijepo sam vas upozorio i sada predlažem da završite Vašu diskusiju. Neću, neću Vam dati danas 
opomenu.  
 Završili smo ovaj dio i sad predstavnici predlagača imaju pravo na završnu riječ. 
 Izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (15.02.18 13:39:24) 
 
 Hvala Vam, potpredsjedniče Gvozdenoviću. 
 Želim da se u završnoj riječi osvrnem na neke komentare koje sam čuo tokom diskusije. 
 Što se tiče osvrta na samu diskusiju čuli smo, poštovani građani, da opštine ne treba da 
brinu o svom razvoju i ako Zakon o lokalnoj samoupravi vrlo precizan  i obavezuje opštine da vode 
razvojnu politiku. Čuli smo, takođe, da postoije raznorazni progovori o partiskom 
zapošljavanju.Znači, čuli smo prigovore oko partijskog zapošljavanja, ja vas podsjećam da je to 
našta se aludirali dobilo sudski epilog, da je takođe raspravljano u Parlamentu, ali niti je sudski 
epilog a nismo raspravljali ni u Parlamentu o onim progovorima koji dolaze iz Demokratske partije 
socijalista o partijskom zapošljavanju koji se sprovodi u opštinama u kojima Demokratska partija 
socijalista nije na vlasti. Takođe, čuli smo da postoje podređeni obrazovani u Crnoj Gori, to bi bili 
svi oni koji plaćaju svoje studije. Čuli smo i nekoliko negativnih komentara oko Univerziteta Donja 
Gorica. Ponosan sam što predajem na tom Univerzitetu i prosto je nevjerovatno da slušamo da 
prigovarate ljudima koji daju svoj novac ili novac svojih porodica za školovanje i da na taj način 
karakterišete njihove diplome i njihova studiranja. Još je manje vjerovatna činjenica da oni koji su 
završili privatni univerzitet nisu na listi nezaposlenih, što je prosto nevjerovatno, slušajući neke od 
vaših rasprava da je kvalitet obrazovanja loš, da su to diplome koje se kupuju i tako dalje. Dakle, 
kakvi su to poslodavci koji zapošljavajun ljude koji završavaju privatni fakultet, koji plaćaju i koji su 
sposobni, jer slušajući ono što sam čuo danas trebalo bi da bude potpuno obratno.  
 Čuli smo po nešto i o meni. Želim da potvrdimo ovom uvaženom domu da jesam obilazio 
poljoprivredne proizvođače, obilazio sam sve vrijedne ljude koji rade, obilazio sam sve one koji su 
imali inicijativu da riješe bilo kakav problem u oblasti poljoprivrede, i to ću nastaviti da radim i dalje.  
 Što se tiče zakona, ovaj zakon je usmjeren, prije svega, na podizanje svijesti o 



preduzetništvu, o prilikama koje postoje u Crnoj Gori. Ovaj zakon je izraz inicijative jednog broja 
poslanika i naša vrlo jasna namjera, nije bila ništa drugo do da pokrenemo mlade i preduzetnike 
da zajednički razmišljamo o tome kako da što je moguće više mladih ljudi uposlimo da ne bi došlo 
do odliva mladih ljudi iz Crne Gore, da ne bi došlo do demografskih poremećaja, da ne bi došlo do 
nekih socio-ekonomskih poremećaja u državi u kojoj živimo. Takođe, očekivao sam da čujemo i 
neke nove ideje, ideje koje će ići u pravcu poboljšanja ponuđenog rješenja. Niko od nas ne 
pretenduje da što smo predožili je najbolje rješenje na svijetu, ali smatram da smo jedan dio našeg 
vremena i jedan dio naše energije mogli usmjeriti i u tom pravcu, a ne u pravcu kritikovanja ili još 
bolje reći kritizerstva.  
 Ovaj zakon doživljavam kao šansu, kao priliku koja treba da bude podjednaka za sve. Zato 
ne razumijem bilo kakve komentare koji su išli u pravcu označavanja Demokratske partije 
socijalista kao partije koja je predložila ovaj zakon, jer je ovaj zakon podjednako primjenjiv za sve 
opštine, podjednako primjenjiv za sve preduzetnike, podjednako primjenjiv za sve građane. Bilo bi 
mi normalno očekivati da neko ko je i preduzetnik a nalazi se u redovima opozicije bude 
zadovoljan sa ovim zakonom i da kaže - vidi, ja sada primjenjujući ovaj zakon mogu da zaposlim i 
dva, tri čovjeka više, makar na godinu dana. To bi bila jedna normalna ljudska reakcija. Ali 
vjerovatno da svi polako sazrijevamo i da je potrebno da još malo zrelosti iskažemo da možemo 
da diskutujemo o temama koje i te kako pogađaju mladost Crne Gore.  
 Ovaj zakon će se primijeniti samo onda kada inicijativu budu podjednako imali mladi, 
preduzetnici i zakonodavci. Mi smo dali naš dio doprinosa, ja očekujem i od vas da to uradite na 
isti način, da promovišete ovaj zakon, da promovišete njegove šanse i njegove prilike i da na taj 
način što manje u ovom domu diskutujemo o problemu nezaposlenosti. Ostajemo spremni da 
tokom razgovora o budućim izmjenama ovog zakona koji pretpostavljam neće tangirati ovaj dio, 
uredimo nešto što je poslanik Popović govorio, oko kaznenih odredbi. Ja lično ne pripadam 
ljudima koji smatraju da se kaznenim odredbama može popravljati sistem. Vjerujem mnogo više u 
svijest i obrazovanje ljudi. Zato i ovu priliku koristim da pozovem sve one koji žele da se okušaju u 
privatnom biznisu, koji žele da pokušaju da se zaposle, da se pokrenu, da imaju inicijativu i da, 
slijedeći odredbe koje ovaj zakon nudi, i sami pokušaju da pronađu poslodavca. Ujedno pozivam i 
poslodavce da razmotre odredbe ovog zakona i da pruže priliku mladim ljudima da ih probaju, da 
vide šta mogu dobiti od tih mladih ljudi, kako da izvuku njihova znanja i kako da zajednički 
dugoročno sarađuju. Jer ideja ovog zakona nije da se bilo što učini što može poremetiti bilo šta, 
što je u ovom momentu naslijeđeno u Crnoj Gori, nego da se otvore prostori za nova 
zapošljavanja i nova rješenja.  
 Na kraju dopustite mi da  zahvalim svim kolegama koji su podržali inicijativu i svojim 
potpisom stali iza predloga ovom zakonu. Želim da  zahvalim i svim poslanicima koji su 
učestvovali u današnjoj raspravi za koju vjerujem da je bila konstruktivna i poželjna, uz sve tonove 
koji su karakterisali naša mimoilaženja, koja su više u političkom smislu nego u stručnom smislu. 
Mislim da je bilo kvalitetno što smo imali ovakvu raspravu. 
 I na kraju želim da se zahvalim potpredsjedniku Gvozdenoviću na način na koji je vodio 
ovaj dio sjednice, jer pretpostavljam da ipak nije lako biti na njegovom mjestu, jer u svim 
disonantnim tonovima koji su se ponekad javljali, treba zadržati visok stepen koncentracije i voditi 
sjednicu na pravi i korektan način. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:46:27) 
 
 Zahvaljujem  predlagaču i poslaniku Ivanoviću.  
 Proceduralno je tražio poslanik Branko Radulović. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (15.02.18 13:46:45) 
 
 Obraćam se isključivo Vama, gospodine Gvozdenoviću. Praksa je bila u svakom, a 
posebno, evo, u našem Parlamentu da u završnoj riječi nema komentarisanja, izlaganja poslanika.  
 Predlagač se nije udostojio ili nije imao petlje da mi odgovori na moju diskusiju koja je bila  



u viđenju drugačijem i širem. I zato predlagač, kao profesor univerziteta, tražim po svakom onom 
zašto ste profesor univerziteta, diskutujete o ekonomskom predlogu, i uvijek ću Vas komentarisati. 
A Vi mene komentarišite za svaku moju diskusiju. 
 Ono što smo mi predložili, pet inicijativa, sve je ekonomija, sve je socijala, sve su mladi. U 
Skupštini tržim da se odredite. 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:48:06) 
 
 Prelazimo na slijedeću tačku dnevnog reda, to je Predlog zakona o dopuni Zakona o 
državnom tužilaštvu. 
 Podsjećam da su Predlog zakona podnijeli poslanici Željko Aprcović, Marta Šćepanović, 
Jovanka Laličić i Milorad Vuletić.  
 Izvjestioci Odbora su Marta Šćepanović, Zakonodavnog odbora, Danijel Živković, Odbora 
za politički sistem, pravosuđe i upravu. 
 Otvaram pretres. 
 Da li jedan od poslanika želi da da dopunsko obrazloženje, odnosno od predlagača? 
 Izvolite, Željko Aprcović. 
 
 
 ŽELJKO APRCOVIĆ (15.02.18 13:48:49) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi potpredsjedniče.  
 Koleginice i kolege poslanici, uvaženi građani Crne Gore. 
 Kako je i potpredsjednik rekao u najavi ove  tačke dnevnog reda, želim da kažem da je nas 
četvoro poslanika Demokratske partije socijalista, uvažene koleginice Marta Šćepanović, Jovanka 
Laličić i uvaženi kolega Mićo Vuletić i ja, dali smo  na osnovu člana 93 Ustava Crne Gore stav 1 
izmjene i dopune Zakona o državnom tužilaštvu. 
 Ukratko bih samo naveo razloge zbog čega smo se opredijelili za ovakav koncept, odnosno 
zbog čega smo predložene izmjene, i da tako kažem, kandidovali za razmatranje ovdje, jeste 
prosto ono što je i Ustav Crne Gore, odnosno amandmani na Ustav Crne Gore iz 2013. godine, 
predvidjelo što se tiče državno-tužilačke organizacije, drugačiju njenu pozicioniranost u odnosu na 
ono što su bila prethodna rješenja.  
 Takođe, moram da kažem, na osnovu izmjena, odnosno amandmanskih djelovanja na 
Ustav, mi smo donijeli Zakon o državnom tužilaštvu zajednički ovdje na Parlamentu, pritom, 
razgovarajući kako i na  koji način da pospješimo ono što jeste cilj i intencija i ustavnih promjena i 
Zakona o državnom tužilaštvu je i bila. Željeli smo veći stepen samostalnosti, veći stepen 
nepristrasnosti državno-tužilačke organizacije i upravo drugačiju podjelu pozicioniranosti 
Tužilačkog savjeta.  
 Poglavlje 3 Zakona o državnom tužilaštvu dovoljno govori kakve su nadležnosti državno-
tužilačke organizacije i potpuno drugačiju pozicioniranost državnog tužilaštva.  
 Upravo stoga razloga željeli smo da ono što jesu nadležnosti državno-tužilačke organizacije 
u smislu izbora 10 članova koliko i precizira zakon, i 11 član koji po funkciji  percipira u rad 
Tužilačkog savjeta, to jeste, Vrhovni državni tužilac, željeli smo da upravo kroz ove izmjene i 
dopune Zakona, skratimo procdeuru u smislu delikatnog odnosa kako i na koji način nadležno 
radno tijelo Skupštine, odnosno Odbor za politički sistem, pravosuđe i upravu bira četiri člana 
Tužilačkog savjeta iz reda uglednih pravnika.  S obzirom na činjenicu da pet članova Tužilačkog 
savjeta bira državno-tužilačka organizacija, jedan član Tužilačkog savjeta jeste iz redova 
nadležnog ministarstva, Ministarstva pravde, četiri člana iz reda uglednih pravnika i, kažem, jedan 
po funkciji Vrhovni državni tužilac koji predsjedava radom Savjeta.  
 Upravo ono što jeste nadležnost Tužilačkog savjeta, pozicionirana članom 37 Zakona o 
državnom tužilaštvu, opredijelilo nas je da razmišljamo kako i na koji način da uprostimo 
proceduru iz prostog razloga što znamo da član 26 precizira da se Tužilački savjet popunjava sa 
četiri člana Tužilačkog savjeta iz reda uglednih pravnika. Na osnovu javnog poziva koji raspisuje 
nadležno radno tijelo, to jest Odbor za politički sistem, pravosuđe i upravu, da 10 dana na Internet 
stranici Skupštine imena svih kandidata treba da stoje, radi upoznavanja javnosti koji su to 



kandidati predloženi za članove Tužilačkog savjeta iz reda uglednih pravnika i nakon toga da se 
obavi konstutativno saslušanje od strane Odbora za politički sistem i da treba da nadležni Odbor 
predloži Skupštini onoliko kandidata koliko treba i Skupština da usvoji, to su četiri kandidata.   
 Smatrali smo necjelishodnim, upravo iz delikatnosti procedure, da imamo različita mišljenja 
u pogledu kandidata i onda smo donijeli u razgovoru, odluku, na osnovu razmišljanja, da 
predložimo da upravo ako imamo dva kvalitetna kandidata koji su prošli kompletnu proceduru, da 
treba ta dva kandidata da idu ka Skupštini, odnosno da se raspiše novi javni poziv za izbor dva 
kandidata za redove Tužilačkog savjeta iz redova uglednih pravnika i da sa ta dva nova kandidata 
upotpunimo Tužilački savjet. 
  Ono što jeste osnovna nadležnost Skupštine, shodno članu 26 stav 6, od novog stava 1 do 
stava 7 i upravo naša želja je kroz dodavanje novoga stava i preciziranja stava 6 da dođemo do 
rješenja, još jedanput kažemo, ove delikatne situacije. 
 Smatram da smo zajednički na ovom Parlamentu, i kroz ono što se zove rad u Ustavnom 
odboru, došli do kvalitetnih rješenja, da smo došli do kvalitetnije pozicije, mislim da ćemo doći  do 
pravih kandidata koji će  u cjelosti moći da ispune  sve ono što  jesu na nadležnosti  Tužilačkog 
savjeta.  Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:54:06) 
 
 Zahvaljujem,  poslaniku Aprcoviću. 
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? 
 Ne žele. 
 Prelazimo na  prijavljene diskutante. Znači, prijavljeni su  ovim redom  Predrag Bulatović, 
Aleksandar Damjanović, Milutin Đukanović i Slaven Radunović. 
 Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (15.02.18 13:54:33) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, na dnevnom redu je  Predlog zakona o dopuni Zakona  o 
državnom tužilaštvu. Da biste znali o čemu  se radi  Predlog za  izmjenu ovog zakona  su podnijeli 
poslanici DPS-a,  da ih ne čitam. I   prvo nedostatno su  poslovnički to predložili jer ih je 
jedan,dva,tri,četiri trebalo je da  bude najmanje 27, da bi ova tačka bila  validna. Ali  je pitanje 
Poslovnika,  posle jučerašnje jedne  intervencije  smo shvatili, selektivno od strane  DPS-a.  Zašto 
ovo  govorim? Da je toliko važna stvar na vanrednom zasijedanju  bi to predložila Vlada, ali je 
ovdje su maske pale.Činjenicom da ovaj zakon predlaže DPS  stavlja se znak jednakosti između  
DPS-a, odnosno  vrha DPS-a  i Tužilaštva, a izmjena zakona  se odnosi na  kadravska pitanja,  i 
to znači da Demokratska partija socijalista  u suštini  želi da  kontroliše  i kadrove, što kontroliše.  
 Dakle, poštovani  građani, ovo je dokaz  da iza montirnog državnog udara  i čitave akcije 
Državnog tužilaštva  stoji upravo  Demokratska partija socijalista  odnosno njen vrh. Elaboriraću i 
vezano za ovaj zakon. Nije ovo  centralno pitane za zakon.Centralno pitanje  zakona jeste da 
Tužilački savjet  ne radi svoj posao, do sada je  Tužilački savjet  mogao da  pozove na disciplinsku 
odgovornost  Glavnog specijalnog tužioca  Milivoja Katnića, koji je prvi u piramidi u sudnici  protiv  
Demokratskog fronta i naših lidera  Andrije Mandića, Milana Kneževića, on je prvi, kršeći Ustav, 
zakon i brojne norme. Mi smo podnosili tom Tužilačkom savjetu određene zahjteve za utvrđivanje 
disciplinske  odgovornosti. Tužilački savjet  ćuti. Na čelu Tužilačkog  savjeta je  Vrhovni državni  
tužilac, ponavljam naš stav  ako hoćete da razgovaramo o pitanju razješenja duboke  političke  
krize koja  može da eskalira u dalje sukobljavanje, prvi uslov  jeste da se  smijeni Vrhovni državni 
tužilac  Ivica Stanković u paketu sa  glavnim specijalnim tužiocem. Zašto ovo govorim? Govorim je   
i da sve on  hoće  da krene u disciplinsku odgovornost  ili smjenu  tužilaca, uključujući Glavnog  
specijalnog tužioca iznad njega postoji,  na vrhu piramide, na Vrhovni sud i predsjednik Vrhovnog  
suda koji treba to da odobri. I tu je čitav  jedan začarani krug, koji je vrlo prost, svih ustavnih 
promjena o kome je  poslanik  predlagač Aprcović govorio, ustavnih promjena. Sve ste uradili da 
napravite punu kontrolu od strane  Demokratske partije socijalista, Ustavnog suda, Sudskog 



savjeta, Tužilačkog savjeta, Tužilaštva, pa možete da klimate glavom koliko god hoćete.Ova dva 
čovjeka i čitav Demokratski front  znaju  da je batina u vašim rukama i da ste zarobili institucije  
sistema, zarobili ste Tužilaštvo i Sud. Upravo dok mi vodimo  raspravu sada odigrava se  u sudnici  
ispitivanje  svjedoka  izvjesnog vojvode  Paja Velimirovića, vašeg prijatelja,  koji je prijavio  
nepostojeći državni udar  na  osnovu čega Vi imate parametarnu većinu. Suština čitave  priče, 
jeste,  mogli ste malo elegatnije da budete, da ne  potpišete ovo kao DPS,nego to radi 
Ministarstvo pravde i da Ministarstvo pravde  pored toga i neke suštinske  stvari  proba da 
promijeni. Naravno ne, Vama je problem da kompletirate  Tužilački savjet jer ste proceduru  izbora  
članova Tužilačkog savjeta  iz konferencije  tužilaca završili, a sada hoćete ovdje, pa Vi imate 
većinu, i propisali ste  kako ćete da zaokružite  i tu većinu u Tužilačkom savjetu  da imate 100% 
kontrolu.  
 Poštovani građani, Demokratska partija socijalista  odnosno njen  vrh, odnosno Duško 
Marković, kao trenutno  šef režima u Cnoj Gori, jer  on je to,  očigledno će postati  i još više, želi 
da  povlada  svim  procesima  progona Demokratskog fronta najjaće i istinske opozicione  
strukture. Zato  je neophodno da se mijenjaju ovi zakoni dopunjavaju na način da imate potpunu 
kontrolu.  
 Sljedeća tačka će pokazati  kako ćete da  osvojite i  državnu televiziju, jer ste izgubili, 
nažalost  ona nije  slobodna i  profesionalna, nego  njome upravlja  neka druga  politička struktura. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 13:59:45) 
 
 Imate pravo. 
 
 
 ŽELJKO APRCOVIĆ (15.02.18 13:59:51) 
 
 Sa obzirom na činjenicu da sam  jedan od predlagača  ovog zakona, imam potrebu da 
odgovorim  uvaženom kolegi Bulatoviću na par nekih osnovnih naznaka koje je naveo  u svojoj  
diskusiji. 
 Kolega Bulatoviću,  kao iskusni parlamentarac,  Vi dobro znate da 2013.godine, od januara 
do  septembra  mjeseca, su rađene jednostavne ustavne promjene i da je to radila  višestranačka  
radna grupa i da su te ustavne promjene  usvojene dvotrećinskom većinom u ovom parlamentu. 
 Ja postavljam  pitanje i Vama, sebi, svim građanima Crne Gore zbog čega  Demokratski 
front  kao jedna od  jačih opozicionih  partija  nije do kraja učestvovala konzistentno u tim ustavnim 
promjenama.  Takođe, nakon tih  ustavnih promjena  desio se i novi   Zakon o državnom tužilaštvu 
. Ja postavljam pitanje Vama? Zbog čega Vama  u tom trenutku  i Demokratski front, kao kažem 
dominatna opoziciona  partija, nije učestvovala na način da je  predlaganjem ovog amandmana 
kreirala bolji predlog teksta  zakona. Takođe, moram da Vam kažem, da ovo nije mrtvo slovo na 
papiru  iz prostog razloga,  pozivam kolege iz Demokratskog fronta  da uđu u konkretnu raspravu, 
i da predlože amadmane. Vi znate kao iskusan  poslanik da  faktički amandmanski možete 
djelovati  do kraja rasprave  u načelu. Takođe, moram da  vam kažem, gospodine Bulatoviću, što 
ste dobro  upoznati, da Demokratski front je u jednom trenutku izdizao  na pijedestal ovog 
specijanog  tužioca, znači u dijelu koji se tiče kada se određeni naši sugrađani ili partijske  kolege  
bile pod udarom Specijalnog državnog tužilaštva  vi ste ovdje  za tom govornicom  i Vi  među 
njima ste pričali  u superativu o radu  specijanog tužioca. Toga se sjećaju građani Crne Gore. 
 Ja Vas molim da  zajednički probamo da dođemo do konkretnog rješenja. Ne radi se ovdje 
o bilo kakvoj  pozicioniranosti Demokratske partije socijalista  u smislu djelovanja  odnosno uticaja  
na  rad  Tužilačkog savjeta.  Znači, to moramo da razjasnimo iz prostog razloga  ja očekujem od 
vas da konkretno date  primjedbe.  Apsolutno ne želim  da ovdje  pretvaramo  Parlament  u bilo 
kakvu  sudnicu. Ja jednostavno poštujem presumpciju nevinosti svakog kolege do trenutka dok se 
pravosnažno sudskom odlukom ne dokaže njegova krivica. Vjerujte, nema nikakvog  razloga da 
nama  spočitavete  da mi želimo da odradimo nešto bilo u sukobu interesa  svih građana Crne 
Gore. Znači, jednostavno  vrlo i delikatan posao  Odbora za politički sistem, pravosuđe i upravu u 
smislu  ocjenjivanja  kandidata  koji su svaki ponaosob maju takve  reference da  je to prosto 



nevjerovatno.  Hvala zahvaljujem se vama. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 14:02:57) 
 
 Poslanik Bulatović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (15.02.18 14:03:02) 
 
 Gospodine Aprcoviću, Vi ste  advokat-pravnik, pa trebali biste da znate da  državnog udara 
nema kad nema oružja, makar toga nema, toliko treba da znate. A farsa koja  se desila, pitajte  
Ivicu Stankovića, koji je makar režirao  i učestvovao u režiju "Orlovog leta" gdje su nađene  neke 
puške, na reversu  puške  doturene do kuće jednog policijskog službenika. Sada Vi govorite  o 
prepostavci, nevinosti Andrije Mandića i Milana Kneževića  kad im je natovaren  čitav  slučaj - 
Crna Gora  dovedena na ivicu  sukoba.  
 Nikada mi nijesmo  hvalili Milivoja Katnića, rekli smo samo jednu stvar, od trenutka kada je 
uhapsio Svetozara Marovića, Crna Gora više nije ista, nijesu  mislili da će biti  pozitivno  ista, znali 
smo mi da je to  prethodni obračun da bi se ušlo u igru da možete i nas da progonite, pa sada ste 
vi suštinu rekli. Dok  je Marović proganjan, vi ste pričali to i to i sada ste vi došli na red. Ne, prije 
montiranog državnog udara trebali su da dođu na red oni koji su opljačkali Crnu Goru i koji su 
nalazili   na državnim funkcijama, a što ovaj drži u fiokama i ladicama. E, sad oko Ustava Crne 
Gore. 
 DF nije glasao za Ustav i mi smo konzistentni bili u tome. Tražili smo da se predsjednik  
vrhovnog suda bira ovdje. Branili ste predsjednika Vrhovnog sud svim silama da se ne bira ovdje. 
Sada vidimo u Zakonu o tužilaštvu da Vrhovni sud je nad vrhovnim državnim tužilaštvom i 
Tužilačkim savjetom, pa samo raskrinkamo za one koji znaju o čemu se radi. 
 Drugo, tražili smo da  krivična djela organizovanog kriminala i pljačkanja iz prošlosti ne 
zastarijevaju.  
 Dovoljan razlog da ne glasamo za Ustav. A vama ponuda. Ajmo daradimo na izmjenama 
Ustava, opšti reizbor sudija, a prethodni uslovi su smjena vrhovnog državnog tužioca Ivice 
Stankovića. Njemu očigledno odgovara da ima rotociona svijetla, da ima obezbjeđenje i da se 
pravi da nije odavde. Zato smo mi javno dali inicijativu, pa i ponudu vama, našh 18 potpisa je 
spremno i vama, spremno za njegovu smjenu zajedno sa Milivojem Katnićem da otvorimo pitanja 
suštinskih ustavnih promjena da Crna Gora ne bude ista kao sada, ali da ne bude ista, ali da bude 
na bolje, ali ne na način ovoga što se zove farsa i svi ljudi vide o čemu se radi. Ova dva čovjeka 
nevino optužena na osnovu režije koja  je očigledno jasna napravljena. 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 14:05:55) 
 
 Hvala. 
 Sljedeći poslanik Aleksandar Damjanović. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (15.02.18 14:06:25) 
 
 Hvala vam. 
 Predsjedavajući, gospodo predlagači, 
 U odnosu na ovo što je kolega Bulatović započeo da  jedan, uslovno rečeno, normativni dio 
ovdje zaokružimo, a onda da razradimo malo i ove razloge o kojima je govorio gospodin Bulatović, 
a vezano za namjere povodom predlaganja ovoga zakona. 
 Gospodine Aprcoviću, pažljivo sam slušao vašu uvodnu riječ i tu je samo trebalo da se 
kaže još malo a to je da DPS sa kolegama koji čine parlamentarnu većinu, dakle 42, ima malih 
problema u izboru članova Tužilačkog savjeta iz reda uglednih pravnika, da je taj izbor pao na 
krnjem Odboru za politički sistem koji čine sedam poslanika i da zbog etničkog inžinjeringa i svih 



ostalih inžinjeringa, znam o čemu pričam i znam imena, idete na varijantu da, pošto ne možete da 
se dogovorite od četiti člana, da predložite najmanje dva. Uveli ste ovdje normu po pravilu čime 
rušite koncept norme, jer kada se to pravilo uvede, to je totalno rušenje koncepta norme, da bi 
uveli makar dva, a da bi Filip Vujanović,  predsjednik mogao da konstituiše Tužilački savjet. 
 Poštovani građani, vama se takođe obraćam  predsjedavajući, a i ovim ljudima iz reda 
tužilaca i sudija, u ovom trenutku ne postoji Tužičaki savjet. Istekao  je jednostavno mandat i to 
dana 21.januara 1918.godine. Neće ga ni biti najmanje do marta dok ovaj Parlament ne bude 
odlučivao o najmanje jednom ili dvojici članova od ovih četiri, ako ovaj zakon prođe da se on 
konstituše. Nema ga. Kažite te stvari. Nemojmo da krijemo da budem onako, uslovno rečeno, 
zatvoren u dijelu u kojem treba to reći. 
 Druga stvar.  
 Gospodine Aprcoviću, upozorio sam vam da nijeste ni ovoga puta kao i kod prethotnog akta 
brzopoteznim izmjenama zaokružili. sve. 
 Gospodine Bulatoviću, Vi ste majstor za poslovnik i za ove stvari. Čitam poslovničku 
odredbu. 178 član Poslovnika Skupštine Crne Gore stav 1 i 2  - o predlogu za izbor članova 
Sudskog savjeta i članova Sudskog savjeta iz reda uglednh pravnika otvara se pretres. Stav l - za 
izbor članova Sudskog savjeta i članova Tužilačkog savjeta iz reda uglednih pravnika predlaže se 
onoliko kandidata koliko se bira. Moraćete da  ubacite po pravilu i ovdje ili da mijenjate Poslovnik 
dva. 
 Naravno, Zakon je stariji od Poslovnika, ali neću dozvoliti da u Poslovniku bude jedna 
jedina nezakonita norma gospodine Aprcoviću, nezakonita norma zaboravili smo . A, ne, ne u 
martu ćemo učiniti priču pa ćemo mijenjati Poslovnik ponovo sami kao što ste ga mijenjali u dijelu 
kaznen ih odredbi, gospodine Bulatoviću. Neka se i to vidi da se desilo u ovom domu, jer to nikada 
nije rađeno. A sada ću ja da ih naučim ono što će svih nas da se tiče i vas kolega iz DF-a i ostalih 
kolega iz opozicije. E, sad dolazimo na najljepši dio. Možda ćemo popuniti ovaj Tužilački savjet 
etničkim inžinjeringom i ostalim inžinjerinzima političkim jedan, dva po pravilu do četiri ako se do 
tada dogovorimo, pa nam ne budu padali konkursi pred odborom koji je krnji i tako dalje. Možda. 
Ali dolazi u julu  jedna lijepa priča. Imam viziju.  
 Ističe mandat Sudskog savjeta koji je izabran 1.jula 2014.godine i dolazi se do procedure 
izbora novog Sudskog savjeta. Sad ću da vam opišem kako to izgleda, da se podsjetimo svi pa 
ćemo nakon dogovora, ako se dogovori parlamentarna većina oko Tužilačkog savjeta da se onda 
svi zajedno ovdje dogovaramo i možda će, gospodine Bulatoviću, ove vaše riječi u ovim uslovima 
koje smo postavili, koje ste postavili, ja sam naravno tu da po malo ispratim proceduru i da 
pomognem. Možda ćemo imati jedan paket ozbiljnih rasprava i o Tužilačkom savjetu  za koga ću 
sugerisati da ga u martu ne izaberete brzopotezno, da bismo mogli sve to da imamo kao 
jedinstveni paket ozbiljnih političkih promjena u ovom dogovoru. Govorim o dogovoru. 
 Gospodine Gvozdenovuću, 
 Zbog vas, zbog sudija, zbog gospođe Medenice, zbog šefova DPS-a  i ostalih 
parlamentarnih stranaka koje čine većinu da podsjetim da mandat Sudskog savjeta traje četiri 
godine, da ističe 1.jula 2018.godine, da on sada čini ukupno 10 članova i da Ustav Crne Gore 
razrađuje mehanizam u članu 91 kroz amandmane na Ustav broj 4 da se o istome Skupština 
izjašnjava dvotrćinskom većinom, a onda u roku od mjesec dana tropetinskom većinom. 
 Ako sam dobro izračunao ta tropetinska većina ne može biti manja od nekih 49 poslanika, 
drugim riječima 42 poslanika neće moći da odrede sudski satvjet, taj sudski savjet onda neće moći 
da izabere svoga  predsjednika sudskog savjeta, jer se on bira dvotrećinski iz reda  članova koje 
bira ovaj Parlament sa tropetinskom ili dvotrećinskom većinom i naravno neće moći da izabere 
dvotrećinski predsjednika Vrhovnog suda, pa ćemo imati u činjenicu, da sada ne postoji  u ovom 
trenutku  i ne može da radi možda zbog toga, gospodine Bulatoviću, ne može one vaše žalbe i 
prigovore da razmatraju, jer ne postoji u ovom trenutku ne postoji. A sad im odgovora da ne 
postoji, pošto taj savjet ne postoji i možda ga popunimo ili popunite, kako ste ovako zamislili, što bi 
rekao neko nije nedozvoljena riječ "na mufte", onda ćete doći u situaciju da u julu mjesecu 
nećemo imati sudski savjet i neće sve one brojne ustavne i ostale zakonske obaveze koje 
proizilaze iz nadležnosti Sudskog savjeta moći da se završavaju. Dakle, mandat predsjednika 
Vrhovnoga suda, predsjednika Sudskog savjeta i tako dalje i imaćemo problem. E, ja apelujem na 
mudrost kolega iz parlamentarne većine koji rade posao Vlade i predlažu ovdje u februaru izmjene 



zakona kako bi se odbor sa sedam članova krnji sastao i brzopotezno do 1.marta završio, a onda 
odmah početkom marta popunili jedan, dva, tri ili četiti po pravilu, e predlažem da se malo 
zamislite kako ne biste bili vi vinovnici blokade Sudskog savjeta u julu tekuće godine.Evo toliko od 
mene. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 14:12:54) 
 
 Hvala. 
 Sljedeći diskutant je Milutin Đukanović. Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (15.02.18 14:13:15) 
 
 Poštovani građani, 
 Evo danas ovdje DF je podnio zahtjev na  Kolegijumu da na  ovoj sjednici obavezno 
prisustvuje vrhovni državni tužilac, ujedno i predsjednik Tužilačkog savjeta, gospodin Ivica 
Stanković, ali rukovodstvo Skupštine je smatralo da nema potrebe da Ivica Stanković prisustvuje 
ovoj sjednici. 
 Mi smo ovdje željeli da se suočimo sa Ivicom Stankovićem i da mu postavimo određena 
pitanja, jer ovo što radi Tužilaštvo Crne Gore je zaista neprimjereno, zanemaruje se elementarna 
logika i time se narušava princip pravičnosti. Mislimo da u jednom društvu nema teže stvari nego 
kada se naruši taj princip pravičnosti, jer onda ljudi postaju maltene mete za odstrel. Žao nam je 
što nema gospdina Stankovića, ali očigledno i on ne želi da se suoči sa argumentima koje će čuti 
od predstavnika Demokratskog fronta. U ovoj aferi "Državni udar" toliko je bilo elementarnih 
nelogičnosti i bruka i sramota za pravosudni sistem i Tužilački savjet u Crnoj Gori da će to ostati u 
analima evropskog pravosuđa eklatantan primer zloupotreba državnih organa, zloupotreba 
tužilaštva i pravosuđa.  
 Evo jedan primjer u svijetu i svugdje se izbjegava određivanje pritvora jer još se ne zna da li 
je osoba kriva ili nije, i taj pritvor se određuje samo u izuzetnim slučajevima. Poštovani građani, 
zamislite kad osam ljudi bude uhašeno, svih osam pod istom optužbom da su trebali da dođu 16. 
oktobra ispred Skupštine Crne Gore i na silu da uđu u Parlament. Od tih osam svi su zatvoreni, svi 
se nalaze u pritvoru, od tih osam četvorica priznaju krivicu. Odmah su oslobođeni i dobiju po pet 
mjeseci zatvora. Osalo četvoro, znači, terete se za isto krivično djelo, još se nalaze u pritvoru. Da 
stvar bude još gora, poslije pet mjeseci jedna osoba od tih četvoro što je ostalo u pritvoru po 
nalogu tužilaštva, tužilaštvo za nju ne traži dodatni pritvor i nju puštaju, ostaje još troje u pritvoru. 
Znači, svi su krivi za isto krivično djelo. Oni su već 15 mjeseci u pritvoru. Šta se dešava? Ukoliko 
bi sad igrom slučaja priznali krivicu da li bi oni bili osuđeni pet mjeseci? Kako mogu da budu 
osuđeni za isto krivično djelo više od ovih što su već presuđeni pet mjeseci? Da li bi onda građani 
Crne Gore morali da plate ludilo specijalnog tužioca. Očigledno, hoće li sad plaćati ili kasnije 
sigurno će plaćati građani Crne Gore ludilo i šizofreniju specijalnog tužioca. Koristim te riječi ja 
druge ne mogu da nađem za to što se dešava. Nije normalno da se za isto krivčno djelo.... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 14:16:58) 
 
 Upozoravam Vas samo da vodite računa. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (15.02.18 14:17:04) 
 
 Molim Vas, nije normalno da za isto krivično djelo, to znači po optužnici koja ja lažna i koja 
nema smisla tog specijalnog tužioca neko dobije pet mjeseci, a neko će 25 mjeseci. Ovaj 
Parlament ćuti, Ivica Stanoković ne smije da dođe da nas ovdje pogleda u oči. Ko može normalan 
da brani ove argumente? Znači, cirkus se nastavlja. Takođe, apelujemo još jednom na javnost da 



utiču, da se oglase, da se spriječi pritvor kao sredstvo mučenja. Pritvor sada kako se određuje 
ovim ljudima i koliko su već u pritvoru u najmanju ruku liči na inkviziciju. Očigledno Crna Gora 
nema mogućnosti da bude prepoznata po nečemu kvalitetnom i korisnom. Crna Gora će biti 
prepoznata po ovoj bruci i po ovom zastiđu u režiji specijalnog državnog tužioca i po tome će vas 
pamtiti ali vi ste to zaslužili. Demokratski front će se sa tim izboriti, nas nijeste slomili i ne možete 
nas slomiti ali sloboda brzo dolazi, gledaćemo se u oči i kad ne budete vlast. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 14:18:24) 
 
 Sljedeći poslanik Slaven Radunović. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (15.02.18 14:18:32) 
 
 Dame i gospodo,  
 Kroz funkciju tužilaštva i njen ugled u društvu možete lako da cijenite o nekoj državi i o 
njenom uređenju. U demokratskim državama tužilaštvo je vrlo važna poluga za kontrolisanje 
pojedinaca iz vlasti koji se otuđe od sistema i uvijek je u dobrim odnosima i sa opozicijom i sa 
civilnom sektorom, jer jednostavno služi kao batina za kažnjavanje onih koji odluče da 
zloupotrijebe povjerenje građana koje su dobili. U diktatorskim režimima potpuno je obrnuta 
situacija. Tužilaštvo je batina u ruci diktatora i režima kojom se ono obračunava sa svojim 
protivnicima, naravno prvenstveno sa opozicijom ali i sa ljudima pojedincima koji iz bilo kojeg 
razloga stanu na žulj šefu režima ili nekom od njih. Da vas podsjetim iz nama geografski bliske 
države Italije, maltene najpopularniji ljudi su oni hrabri tužioci koji su se usprotivili mafiji i mnogi od 
njih su, kao što znate, živote izgubili dok u našem slučaju u Crnoj Gori specijalni državni tužilac se 
ponaša kao sobarica Mila Đukanovića koja ide i sprema i posprema po stanu ako mu nešto smeta 
pomjeri, pita: "Šefe, je li sve u redu, treba li koga jutros". 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 14:19:59) 
 
 Upozoravam Vas. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (15.02.18 14:20:05) 
 
 Sobarica nije zabranjena riječ. To je jedno časno zanimanje. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 14:20:19) 
 
 U konteksu koji ste ga Vi iznijeli jeste. Znači, pošto predsjedavajući ima taj mandat ja sam 
Vas upozorio prije opomene. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (15.02.18 14:20:30) 
 
 Ja ću, gospodine Gvozednociću, to vrlo lako i da obrazložim. Znači, ovako, 24. oktobra su 
bili veliki protesti u Crnoj Gori, ovdje je neko tukao svoj narod, trovao ga, znate li koga je tužilaštvo 
procesuiralo? Dva sajovca koja su se dobrovoljno prijavila da odrade za dva stana, i procesuiralo 
je njihovog komandanta koji je skrivao ljude koji su se obračunavali sa narodom. Nije procesuiralo 
nikog ko je bio nalogodavac ili krupni izvršilac odluke da se onako suprostavi narodu, a ko je 
procesurian? Procesuirani su političari iz Demokratskog fronta koji su nakon sudskog proces 
pravosnažno oslobođeni, slučaj broj jedan. 
 Slučaj broj dva. Državni udar koji svi gledamo i koji jednostavno ne treba ni da 



komentrarišem to rade moje kolege, da ne bih gubio vrijeme jer imam još nekoliko stvari da 
navedem. 
 Slučaj broj tri. Pranje novca, smiješno u državi u kojoj se peru stotine miliona evra 
pokušava se ljudima iz Demokratskog fronta prišiti da su perači novca, jer su navodno 18 hiljada 
evra ili 30 hiljada dolara promijenili i zloupotrijebili.  
 Najsmješniji prmjer od svih koji se dešava ovih dana, poštovani građani Crne Gore, 
pozivaju se funkcioneri i poslanici Demokratskog fronta da u specijalnom policijskom timu koji je 
pod kontrolom specijalnog državnog tužioca daju izjave o tome kako su, zašto i odakle donirali 
zakonski iznos do dvije hiljade evra svojoj stranci. Ukupno svi funkcioneri Nove srpske demokratije 
su donirali nešto manje od 70 hiljada evra a uglavnom se sve to odnosi na poslanike i članove 
njihovih porodica i najbliže saradnike koji su i najzainteresovaniji da stranka može da funkcioniše. 
U isto vrijeme, ovo treba da sluša državni tužilac, 700 hiljada evra je donirano Demokratskoj partiji 
socijalista. Jednog dana u jednoj ekspozituri, ja se za vas građani Crne Gore izračunao ako je 
svako uplatio po maksimalnih dvije hiljade evra, to je bilo 350 donatora a bilo ih je više to znam, 
ako je svaki potrošio pet minuta da se prijavi u banku, da se legitimiše, da se prebroji novac i da 
dobije potvrdu, bilo je potrebno 29 i po sati da radi ta ekspozitura samo da bi servisirala te 
donatore Demokratske partije socijalista. Naravno, istina je drugačija. U kabinetu nekog ministra je 
sekretarica ispunila sve naloge i poneseni su u banku brata Mila Đukanovića i sve je uplaćeno u 
jedan munut. Niko to ne provjerava, a poslanicima Nove srpske demokratije i Demokratskog fronta 
se provjeravaju potpisi i ispituje se ko im je popunjavao priznanice. Tako funkcioniše Specijalno 
dražavno tužilaštvo. Tužilaštvo Crne Gore je najsramotniji organa u ukupnoj organizaciji državnoj 
u Crnoj  Gori, i to  treba da se zna, i to je batina režima i  zbog toga će sobarica jednog dana 
morati da plati. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 14:24:14) 
 
 Poslije toga su Milan Knežević i Andrija Mandić. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (15.02.18 14:24:24) 
 
 Ljudski, pošteno, moram da priznam građani Crne Gore. Nijesam mogao da vjerujem da je 
ovo moja država, a drugu državu nemamo. Nijesam mogao da vjerujem da je ona toliko ružna, i 
ne mogu da vjerujem da ovo nije moj jedan teški san. Da on mora da prođe,  da Crna Gora se 
mora vratiti nećemu što je osnovno ljudsko pravo, što je pravo, što je pravda, što je ljudska riječ, 
što je poštenje, što je osnova svega.  
 Kroz ovo što prolazimo moji drugari  i moja neka malenkost, jednostavno ja sam šokiran, i 
počeo sam da čitam crnogorsku prošlost i istoriju. Da li je to usud, prokletstvo diktatorskog režima 
ili je nas kao države, da nije tako svijetlo i lijepo što se tiče prošlosti. Ima jedan lijepi običaj " o 
umrlome sve najljepše" ili mu neke greške zaboraviš.  
 Osvnova svega da li će ona omladina bit zaposlena, da li će se rađati, da li će odlaziti, da li 
će Crna Gora biti fukarska ili ljudska, počiva na ovoj temi i spremni smo sve da uradimo.  
 Peđa je ljudski i pošteno sav naš politički kredit, sav naš politički uticaj dao u tome, jer 
znam da ako ima nezavisnog i pravog sita, čistilišta Božijeg i ovozemaljskih zakona, da prođe 
Crna Gora kroz nešto što znači pročišćenje, katarzu, obnovu, to je ovo pravo i pravda nezavisna 
za sve.  
 Stankoviću, sram te bilo. 
  
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 14:26:45) 
 
 Ja Vas upozoravam da ne govorite na takav način. 
 
 



 BRANKO RADULOVIĆ (15.02.18 14:26:53) 
 
 Ne, ne, htio sam pozitivno da kažem.  
 Najmanje što mogu da kažu, najmanje što mogu da kažem to je ovo što sam mu rekao, 
lično sam mu rekao, sad.  
 Od onog čovjeka drugog, ja se kao neko ko jednostavno vjeruje u Boga, vjerujem u nešto, 
vjerujem u emociju, vjerujem u ljudskost, ja ne mogu to da okarakterišem i onda sam baš jedanput 
Andriji rekao, on  je vještački stvoren. On je nešto napravljen kao neki robot, kao u nekim 
filmovima onaj koji samo ubija, ubija, ubija. 
 Ljudi, ako ja u to ne vjerujem, pomamio se. Ja vjerujem u to.  
 Ljudi, nema nama Crne Gore, džabe nam sve bogatstvo. Džabe sve da date svojoj đeci, 
ako ne napravimo i vašu i našu đecu da budu, da se poštuju zakoni, da poštuju pravdu, da stvore 
ono što je, stvorili su rad. Nema ni od vašeg ni od našeg potomstva. Naše će biti frustrirano, boriće 
se ili će otići, a vaše neće biti ono što su bili preci Crne Gore. 
 Od ovima vještačkim i od ovome što sam rekao ništa ne stanuje. Gvozdenoviću, ništa ne 
stanuje u ovome zakonu, o Zakonu o državnom tužilaštvu. Zakonu, specijalnog državnog tužioca. 
Naprimorali ste me da budem barem onaj sa šesticom, pravnik, i to sam sve proučio.  
 Ljudi, ovo što su moji drugari rekli, bavio sam se nekim temama. Bavio sam se privrednim 
kriminalom u Crnoj Gori.   
 Pogledajte građani Crne  Gore, na poslednju tužbu koju sam zbog pljačke koja iznosi četiri 
miliona dnevno, đe će Crna Gora ostati bez industrije u onome što se dokao ka industriji. Protiv  
10 ljudi, protiv, sa brojnim dokazima, uputio, Vrhovnom državnom tužiocu i državni tužilac Miljana 
Radović,  pohvaljujem, je rekla da je sve osnovano i uputila specijalnom državnom tužiocu. Taj 
čovjek, što nijesam moga da pronađem ništa u njemu, što je meni slično i što ja mogu da pojmim, 
ćuti, a svaki dan se gubi četiri miliona eura. Da ne pričam dalje o priči, o kombinatu, o Željezari, o 
svemu, od hiljade dokumenata koje sam dostavio i procesuirao.  
 Peđa, u pravu si. Daj da se dogovorimo oko tri stvari. Smjena ovih, rekao sam ko su,  da 
izaberemo nezavisne i profesionalne i svi u izbor i reizbor tužilaštva i sudstva.  
 Mi smo buduća Vlada i bićemo kroz par godina. Ali, za par godina Crna Gora će u startu biti 
sa potrošenim dosta resursima.  
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 14:30:50) 
 
 Završili smo.  
 Dva minuta ste prekoračili. Dva minuta.  
 Slijedeći diskutant je Milan Knežević. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (15.02.18 14:31:32) 
 
 Možete li mi, gospodine Gvozdenoviću, kao vašem usvojeniku dati minut, dva preko pet 
minuta, pošto ja jedini ovdje ne mogu ni 20 sekundi da dobijem?  
 Nijeste prihvatili. Onda se odlučujem za Milana Roćena, njemu je sin studirao u Moskvi tako 
da, ako hoće da me usvoji, stojim mu na raspolaganju, ali mora opet da pusti brkove.  
 Slobodna Crna Goro, ove izmjene i dopune nazvao bih izmjenama i dopunama zakona o 
progonu Demokratskog fronta u kojima ste vi aktivno učestvovali, kolege iz Demokratske partije 
varijabilista, jer ste protivno Ustavu i zakonu donijeli Odluku o ukidanju imuniteta i određivanju 
pritvora Andriji Mandiću, Nebojši Medojeviću i meni, zbog čega ćete kad tad krivično odgovarati.  
 Sada vi ovdje vraćate Vrhovnom državnom tužilaštvu, odnosno Specijalnom državnom 
tužilaštvu, izvodite egzibicije i vratolomije i pokušavate da odblokirate zamrznuti Tužilački savjet, a 
kao što vidimo ovdje u Crnoj Gori je sve zamrzlo, Sudski savjet će usred jula da bude zamrznut i 
onda sada i ne čude ovi lamenti, ovi vapaji i jecaji Vesne Medenice kako će sve u Crnoj Gori da 
stane i da je Demokratski front erozirao crnogorsko pravosuđe.  
 Gospodine Aprcoviću, naš cilj je bio da ovdje u  Parlamentu izvedemo suđenje 
crnogorskom pravosuđu, korumpiranom, kriminalizovanom, u kojem djelovi ovog parlamenta 



učestvuju kao logistika. Vi imate jasnu ponudu od Demokratskog fronta, ako želite određene 
izmjene u crnogorskom pravosuđu, ali i krucijalne, ako želite izmjene Izbornog zakona moraćete 
da glasate za smjenu vrhovnog državnog tužioca, specijalnog državnog tužioca, opšti reizbor 
sudija, smjenu Sretena Radonjića, a to su samo pretpostavke da bismo mogli da se dogovaramo 
oko korijenitih reformi.  
 Ono što je čitava Crna Gora imala priliku da vidi ovih nedelja  i mjeseci  jeste da samo u 
ovoj državi  je moguće organizovati državni udar u kojem nema ni oružja, u kojem nema novca, u 
kojem nema specijalaca, u kojem su glavni dokazi "Edi mi je rekao", osobe sa psihosomatskim 
poremećajima, i evo sada novog svjedoka koji je napravio Sporazum o krivici, nekakav vojvoda 
Paja Velimirović, koji je poput Ramba na jezeru u Gazivodama bacao automate i sijao metke kao 
pšenicu ili žito. I onda imamo u sred sudnice ekskluzivu, da čujemo kako vojvodu Paju, koji po 
nagovoru Milivoja Katnića kupuje oružje od nekog Fadilja, još nijesmo sigurni je li Vokri ili Hodža, u 
Metohiji, gdje mu njegov zamjenik Saša Čađenović govori "okreni sad ovaj broj, pa sad zovi toga 
Sinđu" . I vi želite da govorimo o objektivnom suđenju, želite da govorite o pretpostavci nevinosti, a 
vi ste prvi ovdje u ovom Parlamentu saopštili, kad kažem "Vi" mislim na Demokratsku partiju 
socijalista, da mi treba našu nevinost da dokazujemo na sudu. Valjda oni treba da dokazuju našu 
krivicu na sudu, a ne mi da dokazujemo našu nevinost na sudu.  
 Pogledajte dobro šta su saopštavali vaše kolege poslanici, između ostalih i predsjednik 
Administrativnog odbora, ali njega kao poslasticu ostavljam za sljedeću tačku dnevnog reda, njime 
se sada neću baviti. Ali, želim i da vam ukažem i na sljedeću stvar: Ukidajući, određujući pritvor 
poslanicima Demokratsog fronta, vi ste doveli Crnu Goru na ivicu nestabilnosti. I ta priča evo da 
sačekamo da vidimo kakva će biti kazna, svako mora da se povinuje zakonima. Saopštavam vam 
još jednom, Andrija Mandić, Milan Knežević ni Nebojša Medojević niti bilo jedan poslanik 
Demokratskog fronta neće ići u zatvor na pravdi Boga. To je poruka čitavoj crnogorskoj javnosti, 
crnogorskom pravosuđu, pa evo neka pokušavju testirati ovu našu odluku.  
 Zbog toga vas upozoravamo da ne zloupotrebljavate ovakva vanredna zasijedanja i 
podbacujete "voleje" državnom tužilaštvu, jer ste za to imali ministra Pažina ako ga pušti onaj 
NATO oficir. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (15.02.18 14:36:40) 
 
 Slijedeći prijavljeni je poslanik Mandić. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (15.02.18 14:36:47) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore,  
 Evo, danas smo jasno vidjeli kako je partija koja upravlja  tužilaštvom, i ne samo  
tužilaštvom, nego  ukupnim pravosuđem Crne Gore, kako daje određene predloge i vjerovatno će 
to danas biti izglasano u pravcu ojačavanja jedne od najvažnijih batina koja stoji na raspolaganju 
ovoj partiji koja dugi niz godina vlada Crnom Gorom. 
 Dakle, radeći promjene Ustava sa jednim dijelom opozicije, ovdje u ovom Parlamentu, 
vezano za tužilaštvo i vezano za sudstvo, Demokratska partija socijalista je znala da će u 
konačnom uspjeti nekako da na ključna mjesta i u jednoj i u drugoj oblasti dovede provjerene 
kadrove, da će imati na raspolaganju od vrhovnog državnog tužioca, glavnog specijalnog tužioca, 
pa i predsjednika Vrhovnog suda, da će to biti sve pouzdani kadrovi koji će slijediti negdje 
generalnu nit i politiku Demokratske partije socijalista.  
 Te izmjene Ustava su išle u pravcu, navodno, šireg konsenzusa za ove ključne funkcije, za 
Sudski savjet, za Tužilački savjet i negdje se dobijalo vrijeme pred Međunarodnom zajednicom, 
kako eto Demokratska partija socijalista želi da podijeli neprikosnovenu moć koju je imala u ovim 
oblastima sa nekim drugim strukturama. Prvenstveno se tu mislilo na nevladin sektor, mislilo se na 
univerzitet i na jedan dio opozicije koji će biti kooperativan i konstruktivan. Ali, kada se sve to 
završilo, kada se sve izanaliziralo u poslednjih četiri godine, vidjeli smo da je vrhovni državni 
tužilac, današnji zajedno sa glavnim specijalnim tužiocem, mala maca, u poređenju sa Vladom 



Šušovićem koji je bio partijski vojnik ili sa onim Bobom Vukčevićem, koji je bio takođe  poznati 
partijski vojnik ove stranke stajući na raspolaganje svakoj odluci glavnog odbora ili predsjednika 
stranke.  
 Dakle, sa željom da se dođe do institucija koje će funkcionisati u skladu sa Ustavom, došlo 
se do istoga stanja koje je bilo 1997. ili 1998. godine, kada je vrhovni  državni tužilac obučavao 
kriminalce i savjetovao ih kako da pucaju po nogama onih koji će protestovati ispred ove 
Skupštine 1997. godine. Tog istog onog pravosuđa koje je za jedan dan izdalo 16 hiljada presuda i 
odluka da se upišu u birački spisak, navodno oni koji nijesu tamo bili upisani između dva 
predsjednička kruga. Nema nikakve razlike samo se protivnici mijenjaju. Od nekadašnjeg 
predsjednika Crne Gore koji je odjednom proglašen za najvećeg neprijatelja Momira Bulatovića, i 
tadašnje Socijalističke narodne partije, pa do danas, Demokratskog fronta koji je proglašen kao 
najveći neprijatelj vladajućoj stranci, ništa se ne mijenja osim što se mijenjaju imena i prezimena. I 
mislim da nikad niko nije bio od političkih protivnika ove partije tako napadnut kao što je danas 
Demokratski front.  
 Govorile su moje kolege od sudskih procesa, do ponižavajućih scena gdje se naši 
poslanici, naši članovi porodica pozivaju u specijalno policijsko odjeljenje da objasne te donacije 
koje su dali svojoj stranci ili koji su dali našoj koaliciji ili izbornoj listi, a da istovremeno bar nema 
kurtoaznog poziva i za druge osobe koje su, takođe davale donacije vladajućoj stranci. To postaje 
besprizorno, to postaje ponižavajuće, to postaje tako odvratno da nikoga u Crnoj Gori ne treba da 
iznenadi odluka predsjedništva Demokratskog fronta da takvom pravosuđu i takvom tužilaštvu 
nijedna presuda koja  se  odnosi na Demokratski front  neće biti od naše strane prihvaćena, i 
nema toga ko će na pravdi Boga povesti funkcionere i članove Demokratskog fronta u zatvor da bi 
se zadovoljila želja i volja Demokratske partije socijalista, da se izađe u susret njenom 
predsjedniku i drugim ljudima koji već 30 godina nezasluženo vrše vlast u ovoj zemlji.  
 Dakle, važno je da vam saopštimo o kakvoj se odluci radi. Važno je da znate u kojem 
pravcu vas vodi ovaj čovjek, ovaj glavni specijalni tužilac i ukupno pravosuđe. Ne razdvajam ja 
glavnog specijalnog tužioca, vrhovnog državnog tužioca, mislim da su svi na istom zadatku 
zajedno sa predsjednikom Apelacionog suda, predsjednikom Višeg suda, predsjednicom 
Vrhovnog suda. Ja gledam ove scene u Crnoj Gori, gledam odnos prama ovim nesrećnim ljudima, 
gledam odnos prema generalu Dikiću koji 10 dana štrajkuje glađu, da niko ne želi da mu se obrati 
iz prostog razloga što je glavni specijalni tužilac čovjek koji je obučen za mučenja i muči ljude koji 
se nalaze u zatvoru da bi uradili ono što on od njih očekuje, kao što je mučio našeg Mihaila 
Čađenovića i druge ljude. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 14:41:50) 
 
 Privodite kraju, kolega Mandiću. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (15.02.18 14:41:51) 
 
 Molim Vas, vrlo je važno. 
 Dakle, imamo na jednoj strani sadističke sklonosti i tehniku mučenja da se dođe do 
određenih rezultata, imamo na drugoj strani zloupotrebe kao što je u slučaju pukovnika Aleksića, 
koji je dva mjeseca proveo u zatvoru a da niko ne podiže optužnicu protiv njega.  
 Imamo na trećoj strani potpuno blagonaklon odnos prema ljudima iz kriminalnog miljea koji 
su povezani sa glavnim specijalnim tužiocem i s ljudima iz vlasti, i to je ono što je neprihvatljivo, i 
to Crna Gora vidi. I Crna Gora zato svakog dana sve snažnije i snažnije podržava našu politiku, a 
vjerujem da ćemo sjutra kao opozicija postići dogovor da kroz jednu ličnost, kroz jednog 
nestranačkog kandidata ovu politiku koja je veoma loša za Crnu Goru, pošaljemo u prošlost i 
budemo zadovoljni što će do promjena doći na miran i demokratski način. Hvala vam. 
 
 
  



IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 14:42:40) 
 
 Hvala Vam. 
 Izvolite, posljednji diskutant Nebojša Medojević, nakon toga ćemo vidjeti, da li predlagač 
želi završnu riječ? 
 Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (15.02.18 14:43:24) 
 
 Zahvaljujem,  gospodine predsjedniče.  
 Izvinjavam se zato što sam kasnio, jer sam danas po deseti jubilarni put pozvan u 
Specijalno državno tužilaštvo i zatražio sam od specijalne tužiteljke Stojanke Radović da mi da 
barem diplomu, jer svaki dobrovoljni davalac krvi poslije 10 puta kad da krv dobije neku diplomu, a 
ja sam danas deseti put bio u Specijalnom tužilaštvu i odgovarao sam na pitanja povodom moje 
izjave da je Miomir Mugoša dao 100 000 eura Milivoju Katniću, da mu ne bi Milivoje Katnić odredio 
pritvor. Mislim da je to simbolika uopšte situacije u kojoj se Crna Gora nalazi danas, da mi iz 
Demokratskog fronta smo predmet progona člana opasne organizovane kriminalne grupe i 
osumnjičenog za ratne zločine, koji danas na našu nesreću obavlja ili obnaša funkciju glavnog 
specijalnog tužioca Milivoja Katnića. Dakle, evo danas smo svjedoci da  to specijalno državno 
tužilaštvo, u stvari, treba da se zove "Specijalno Demokratskog fronta tužilaštvo". Jer, ako 
pogledate statistiku koliko istražnih radnji, izviđaja, saslušanja je to specijalno tužilaštvo imalo u 
prethodnom periodu, vidjećete da je ono formirano protiv Demokratskog fronta. A da je formirano 
da sakrije ili da od strane javnosti prikrije aktivnosti ozbiljne kriminalne grupe, ja sam evo, danas 
upravo, nevjerovatno ali istinito, upravo svjedočio o postojanju te organizovane kriminalne grupe 
koju sačinjavaju vrh ove vlasti, neki tužioci, neke sudije, ljudi iz Agencije za nacionalnu 
bezbjednost, carinici. Znači, radi se o jednoj ozbiljnoj zavjereničkoj grupi koja je zarobila ovu 
državu i koja je u Demokratskom frontu prepoznala opasnost. Dakle, i potpuno realno su 
prepoznali opasnost. Kad Demokratski front dođe na vlast, sva ta ozbiljna kriminalna struktura će 
morati da odgovara. Znači, Milivoje Katnić će morati da objasni kako je njegov pobratim šef 
kriminalne grupe koja švercuje drogu, koja se bavi gradnjom, koja pere novac, koja kontroliše 
farmaceutsku industriju, koja učestvuje u radu izgradnje auto-puta. Mislim da mora da objasni 
čovjek. Kako je moguće da glavni specijalni tužilac bude čovjek kome je pobratim šef kriminalne 
grupe, kome je kum .... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 14:45:59) 
 
 Poslaniče Medojeviću, tema je izmjene i dopune Zakona o tužilaštvu. 
 Vodite računa o temi.  
 Vi ste, saopštil da ste dali izjavu, i vjerovatno ste tamo rekli sva vaša saznanja. Ovdje nema 
kriminalne grupe dok to ne bude dokazano, i sve možete, naravno u  tim naznakama vašim 
političkim formulacijama davati, ali Vas molim ipak o dnevnom redu, ako se možete koncentrisati.  
 Hvala vam. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (15.02.18 14:46:26) 
 
 Koliko sam ja shvatio, razgovaramo o tužilaštvu. I ja upravo govorim o tome da je Crna 
Gora zemlja koja je dozvolila da glavni specijalni tužilac bude osoba koja je osumnjičena za ratne 
zločine u Cavtatu 1991-1992. godine, kome je pobratim Zoran Lazović u bezbjednosnim registrima 
naših bezbjednosnih službi osumnjičen kao čovjek koji vodi klan iz "Granda", kome je kum, o  
kome sam juče pričao, čovjek koji vodi farmaceutsku mafiju, u čijoj firmi radi sin Milivoja Katnića, 
ćerka Rama Bralića, sin bivšeg ministra Šegrta.  
 Ja govorim, kao što vidite, čitavo vrijeme, in medias res, kriminal, ime nosilac, funkcija, 



konflikt interesa i interes Crne Gore. Ja te ljude ne poznajem. Jedino koga sam poznavao je 
ministar zdravlja. Sve ove ljude ne poznajem. Znači, govorimo, predsjedniče, o situaciji da, 
nažalost, nosilac najvažnije fuknkcije u Crnoj Gori u tužilaštvu, specijalni tužilac za borbu protiv 
organizovanog kriminala i korupcije je čovjek koji ima nedopustive privatne interese i privatne veze 
sa nosiocima organizovanog kriminala u Crnoj Gori. Ovaj zakon to ne može da popravi. To može 
da popravi samo rasprava o tome  gdje je ova Crna Gora došla danas, na koje moralno dno je 
došla ova država Crna Gora za koju smo se i  ja i Vi zalagali.  
 Evo, da nam je1992. godine, predsjedniče Skupštine, neko rekao, da  će Milivoje Katnić 
ratni zločinac sa Dubrovnika biti glavni specijalni tužilac koji progoni opoziciju zbog različitog 
mišljenja, šta biste Vi rekli? Nikad.  
 Ali, evo, desilo se da  imamo glavnog specijalnog tužioca koji zbog toga što ima tu funkciju 
pokriva pobratima za šverc droge.  Možete li mi Vi reći, da Zoran Lazović nije kriminalac? 
 Ajde, izađite, sad ustanite, bili ste ministar policije, znamo se toliko godina. Ustanite, pred 
crnogorskom javnošću recite, Zoran Lazović je pošten čovjek, kao što je jedan moj predsjednik 
opštinskog odbora u Bijelom Polju rekao: " Ne slažem se sa predsjednikom Pokreta za promjene, 
porodica Lazović je ugledna, poštena, Zoran Lazović je pošten čovjek". I on je napustio Pokret za 
promjene.  
 Možete li Vi sad ustati i reći - Zoran Lazović je pošten čovjek, nije kriminalac, ne pljačka 
državu Crnu Goru i Milivoje Katnić je objektivan i profesionalan tužilac? 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 14:48:51) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Medojeviću. 
 Znači, specijalni državni tužilac nije ratni zločinac. On je izabran u ovom Parlamentu. To je 
konstatacija.  
  
 Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (15.02.18 14:49:06) 
 
 Milivoje Katnić je major KOS-a, koji je bio vojni upravnik u Cavtatu, nije biran u ovome 
Parlamentu, i za njega postoje ozbiljne optužbe. Ne, moje i Vaše, nego građana Konavala i 
Cavtata, da je terorisao.Nije izabran u crnogoriskom parlamentu, pa, rekao sam. Znači, da je 
šikanirao građane, ratni zločini ne zastarijevaju, i to će se morati suočiti. Sama takva hipoteka  nad 
jednim čovjekom, plus pobratim mu je šef kriminalne grupe u Crnoj Gori.  
 Recite da li je Zoran Lazović pošten čovjek ili bezbjednosno interesantna osoba?  
 Izvolite, recite. Nemojte da pričate ništa drugo. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 14:49:44) 
 
 Ja samo mogu da kažem.  
 Tačno je, nije izabran specijalni državni tužilac u ovom Parlamentu, izabran je vrhovni 
državni tužilac, koji je izabrao specijalnog državnog tužioca. 
 Vi ste dali vaše izjave povodom toga slučaja. Optužili ga, dali ste podatke, neka svako radi 
svoj posao.  
 Shvatio sam da želi kolega završnu riječ. 
  
 
 ŽELJKO APRCOVIĆ (15.02.18 14:50:20) 
 
 Uvaženi  predsjedniče, uvažene koleginice i kolege poslanici i uvaženi građani Crne Gore.  
 S obzirom na činjenicu da je bila jedna rasprava koja je pošla potpuno u drugom toku u 



odnosu na ono što jesu motivi i ciljevi bili nas kolega poslanika u pogledu izmjena i dopuna 
Zakona o državnom  tužilaštvu člana 26 dopunom  stava 8 predloženog člana, koji se tiče načina 
izbora članova Tužilačkog savjeta iz reda uglednih pravnika, nijesam očekivao da će biti ovakvi 
disonantni tonovi i ovakve diskusije koje su bile usmjerene potpuno u drugom  pravcu.  
 Zarad crnogorske javnosti želim na tri pitanja da dam odgovor. 
 Prvo i osnovno, znači, ustavne promjene koje su se desile 2013. godine, i koje su 
zahtijevale 2/3 većinu u ovome parlamentu, usvojene su sa samo 30 poslanika, znači vladajuće 
Demokratske partije socijalista u odnosu na 24, to je skoro isti taj broj poslanika koji su trebali da 
dignu glas za ustavne promjene. 
 Ustavne promjene su  se kretale upravo u tom pravcu da državnu tužilačku organizaciju 
pozicioniramo na način na koji smo pozicionirali i što je kao krajnji proizvod trebalo da dovede do 
toga da usvojimo Zakon o državnom tužilaštvu.  
 Takođe, moram da kažem da ovdje nijednom riječju poslanika, odnosno mene kao jednog 
od kolega koji je predložio ovaj zakon, niko od kolega poslanika nije prozvan, odnosno nije 
determinisano određena njegova krivica, niti je to bio cilj mene kao poslanika, ni kao Željka 
Aprcovića, ni kao advokata. Tako da ne želim da mi kolege poslanici iz opozicije koji su na taj 
način probali da spočitaju nama, odnosno meni, takve neke riječi, da na taj način razgovaraju.  
 Takođe, moram da kažem da ono na šta nijeste mogli da date odgovor jeste da smo mi 
ovdje u ovom Parlamentu zajedno kolege iz opozicije i kolege iz vlasti kada smo usvajali Zakon o 
državnom tužilaštvu, i kada smo pozicionirali specijalnog državnog tužioca, zajednički, odnosno na 
vaš predlog, tražili  smo da se u okviru njegovih nadležnosti stavi i nadležnost postupanja u 
krivičnim djelima iz korpusa povrede biračkih prava.  
 Znači, to je vaše bilo povjerenje u specijalnog državnog tužioca, i vi ste upravo kroz ono što 
se zvalo, i kasnije njegovo djelovanje, odnosno rad  shodno zakonu, podržavali njegov rad kada 
su kolege poslanici iz ovog Parlamenta išli direktno kod specijalng tužioca i išli tamo gdje su 
Odlukom tužilaštva, odnosno Predlogom tužilaštva išli.  
 Takođe, moram da vam kažem da  se vi zalažete deklarativno da promijenimo određene 
zakone, da idemo u promjene Ustava, bez obzira što specifičnost promjene Ustava jeste 2/3 
većina koja mora da se obezbijedi u Parlamentu kako bi se te promjene Ustava i  desile, a 
pokazali ste to i u dijelu koji se tiče promjena korpusa zakona iz  izbornog procesa. Da smo 
zajednički došli, odnosno zajednički radili u okviru višestranačke grupe, sasvim sigurno da bi došli 
do boljeg i kompletnijeg izbornog zakonodavstva i da bi imali tu neophodnu 2/3 većinu koja bi 
obezbijedila  veći kvalitet i nivo izbornog procesa na nivou Crne Gore.  
 Takođe, moram da kažem da ne stoje vaši navodi u dijelu koji se tiče, a koji smo  mi  kao 
poslanici Demokratske partije socijalista i zagovarali i govorili ovdje, i za skupštinskom 
govornicom, da presumpciju nevinosti poštujemo od početka do kraja, da se krivica u zakonito 
sprovedenim postupcima mora dokazati. Tako da gospodo,  nema onih elemenata o kojima ste 
pričali, da se želi kroz izmjene i dopune Zakona o Državnom tužilaštvu obezbijediti bolja 
pozicioniranost Demokratske partije socijalista u smisu uticaja na državno tužilačku organizaciju. 
Vjerujte, dosta dugo sam advokat, 23 godine sam advokat i samo od toga hranim svoju porodicu. 
Ako neko ne zna neko od vas ovdje ne primam za treći mandat ni platu ni razliku u plati, znači 
ostao sam advokat. Ono što poštujem kao čovjek koji kroz struku proba da zaradi za svoju 
porodicu koru hljeba jeste prezunkcija nevinosti i da pritvor mora da bude mjera koja treba da 
obezbijedi prisustvo okrivljenog u svim fazama postupka, da mora da bude svedena na najmanju 
moguću mjeru.  
 Takođe, moram da vam kažem ono što nijeste u pravu, a što je jedan od kolega, da ne 
prozivam zato što je završna riječ, jednog od predlagača izmjena i dopuna Zakona o Državnom 
tužilaštvu jeste da mi nijesmo pratili član 178 Poslovnika. Potpuno su različite zakonske 
konstrukcije. Vidite, imate Zakon o Državnom tužilaštvu koji kaže predlog, a član 178 ima potpuno 
drugačiji koncept. Drugu stvar da vam kažem, stariji je zakon od Poslovnika. Poslovnik nije mrtvo 
slovo na papiru ako imamo kolege poslanike da taj naš interni akt napravimo na način kako treba 
da dolikuje i kako treba da služi ovom Parlamentu, kako želimo vrlo često da kažemo jednom 
hramu  demokratije. Znači, želja jedina, osnovna, motiv i cilj jeste da upravo kroz olakšavanje 
procedure, odnosno kroz ono što precizira član 26 važećeg Zakona o Državnom tužilaštvu 
dođemo do izbora članova Tužilačkog savjeta. 



 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 14:55:41) 
 
 Hvala. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (15.02.18 14:56:00) 
 
 Predsjedniče Skupštine,  javljam sa  iz najmanje dva razloga. Prvi razlog jeste što smo 
sada čuli u završnoj riječi jednog od predlagača ovog akta polemisanje, i to direktno polemisanje, 
sa stavovima koji su se ovdje čuli konkretno od strane moje malenkosti, kolege Bulatovića i drugih 
i što se ponovo uvodi praksa, a evo kada makar Vlada predlaže akte svi onda branimo pravo da 
ministar u završnoj riječi ne polemiše sa stavovima poslanika.  
 S druge strane, upozoravam vas ponovo na sledeće, gospodine predsjedniče, vi niste bili u 
sali kada je bila ta kratka rasprava. Dakle, ukoliko se ovakav zakon danas usvoji, uz političke 
konsekvence koje će imati na izbor Sudskog savjeta 1. jula kada mu prestane mandat, a prestao 
je mandat i ovome, ukoliko se usvoji ovaj predlog zakona onda će vam Poslovnik o radu Skupštine 
biti nezakonit. Jer, član 178 Poslovnika u stavu 1 kaže za izbor članova Sudskog savjeta i članova 
Tužilačkog savjeta iz reda uglednih pravnika predlaže se onoliko kandidata koliko se bira. 
Decidan. Ovdje se ta norma u zakonu mijenja, unosi se po pravilu. Biće nezakonit i biće potrebna 
odluka o promjeni Poslovnika i biće mi interesantno ko će da predloži odluku i kako ćemo je 
mijenjati. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 14:57:14) 
 
 Hvala vam.  
 Prvo, molim vas samo ako možete da saslušate malo. Tačno je, trebalo je da opomenem 
poslanika Aprcovića. Kada upozoravam predstavnike Vlade da nema komentara u završnoj riječi 
poslanika nego ste mogli da komentarišete njihovo izlaganje toga se i pridržavajte. To je jedna 
stvar.  
 Druga stvar, sve što bude moralo da se uradi po zakonu uradiće se.  
 Izvolite. Poslanica Marta Šćepanović proceduralno i, molim vas, zadržite se na proceduri. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (15.02.18 14:57:57) 
 
 Praktično ste rekli ono što sam i htjela da kažem. Sve što bude potrebno da se uskladi s 
zakonom uskladiće se. Tačno je da Skupština Poslovnik donosi većinom glasova svih poslanika. 
Takođe je tačno da u Ustavu ne piše da za Poslovnik moraju glasati predstavnici opozicije. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 14:58:18) 
 
 Hvala vam.  
 Završili smo raspravu po ovoj tački dnevnog reda, naknadno ćemo se izjasniti.  
 Prelazimo na Predlog liste za imenovanje jednog člana Savjeta Radio Televizije Crne Gore 
po ovlašćenom predlagaču. Podsjećam da je Administrativni odbor utvrdio Predlog liste za 
imenovanje jednog člana Savjeta Radio Televizije Crne Gore po ovlašćenom predlagaču i to mr 
Ivan Jovetić, kandidat Univerziteta Donja Gorica UDG. Izvjestilac Administrativnog odbora je 
Adrijan Vuksanović.  
 Otvaram pretres.  
 Da li izvjestilac Odbora želi riječ? Želi.  
 Izvolite, poslaniče Vuksanoviću. 



 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (15.02.18 14:58:53) 
 
 Hvala, predsjedavajući.  
 Poštovane dame i gospodo, saglasno članu 45 Zakona Administrativni odbor Skupštine 
Crne Gore je na 21. sjednici održanoj 24.11.2017. godine pokrenuo je postupak imenovanja 
jednog člana Savjeta Radio Televizije Crne Gore upućivanjem javnog poziva ovlašćenom 
predlagaču tj. univerzitetima u Crnoj Gori. Rok za podnošenje predloga kandidata istekao je 
10.01.2018. godine. Odboru su blagovremeno dostavljeni sljedeći predlozi kandidata: Univerzitet 
Donja Gorica predložio je Ivana Jovetića, magistra ekonomskih nauka, saradnika na UDG-u, 
Fakulteta za međunarodnu ekonomiju, finansije i biznis i Fakultetu za sportski menadžment. 
Predlog sa dokumentacijom br. 00-63-14/18-2 dostavljen je neposredno i zaveden 4.01.2018. 
godine u Pisarnici Skupštine Crne Gore. Univerzitet Crne Gore predložio je prof. dr Bogdana 
Ašanina profesora Univerziteta Crne Gore za predmet hirurgija na Medicinskom fakultetu. Predlog 
s dokumentacijom br. 00-63-14/18-3 dostavljen je 29.12.2017. putem pošte, a zaveden je 
10.01.2018. godine u Pisarnici Skupštine Crne Gore.  
 Članovi Administrativnog odbora Skupštine Crne Gore na 29. sjednici održanoj 19.01. ove 
godine izvršili su uvid u dostavljene predloge s dokumentacijama i konstatovali da su oba 
prijedloga blagovremena i potpuna. Takođe, Odbor je na istoj sjednici utvrdio listu blagovremenih i 
potpunih prijedloga kandidata za imenovanje jednog člana Savjeta Radio Televizije Crne Gore.  
 Administrativni odbor Skupštine Crne Gore na 30. sjednici održanoj 25.01.2018. godine, 
shodno članu 37 i članu 65 Poslovnika o radu Skupštine Crne Gore, jednoglasno je utvrdio 
prijedlog liste za imenovanje jednog člana Savjeta Radio Televizije Crne Gore po ovlašćenom 
predlagaču i odlučio da predloži Skupštini Crne Gore da imenuje mr Ivana Jovetića za člana 
Savjeta Radio Televizije Crne Gore na predlog Univerziteta Donja Gorica. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:01:09) 
 
 Hvala vama, poslaniče Vuksanoviću.  
 Prvi prijavljeni diskutant je Predrag Bulatović. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (15.02.18 15:01:15) 
 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Ovo je jedna od epizoda borbe Demokratske partije socijalista i njenih satelita za prevlast u 
državnoj televiziji. Kada je Demokratski front u pitanju on može da kaže sledeću stvar. Državna 
televizija nije ni profesionalna ni nezavisna, ovdje se vodi borba između Demokratske partije 
socijalista da vrati televiziju po svoje okrilje jer je preuzeo jedan dio opozicionih struktura u doba 
Vlade izbornog povjerenja jer su uslovljavali smjenu tadašnjeg menadžmenta i rukovodstva Radio 
Televizije, potpomognut Američkom ambasadom i kvazibriselskom administracijom.  
 Kada je Administrativni odbor suprotno Ustavu u ovoj Skupštini prije godinu dana donio 
odluku koja nije utemeljena ni u Ustavu ni u zakonu da se istovremeno na osnovu zahtjeva 
specijalnog državnog tužioca ukine imunitet, što nije problem da se ukine imunitet, ali da se 
istovremeno i odredi pritvor što pripada sudu, onda su i međunarodna javnost i Soroševe 
institucije i Američka ambasada i Kancelarija Evropske komisije ćutali. Sada odjedanput velika 
briga zato što su neki pitomci tih struktura razriješeni protiv čega smo mi, mi smo protiv tog 
razrešenja jer je u veoma sumnjivim okolnostima Agencija za sprečavanje korupcije utvrdila 
konflikt interesa. Ovdje nijesu razriješene stvari ni ko je javni funkcioner, da li su oni javni 
funkcioneri, koja je njihova obaveza itd.  
 Poštovani građani, očigledno da ideološka matrica, demokratsko djelovanje i snaga 
Demokratskog fronta jer mi predstavljamo, u ideološkom i svakom drugom smislu, gotovo pola 
Crne Gore. U naš prostor su nemuštom politikom ulećele neke ili ušle neke političke strukture koje 



nemaju svoj stav ni oko jednog važnog pitanja ni nacionalnog ni državnog ni drugog. Ali, vrijeme je 
majstorsko rešeto, ne završava se politička igra i politička borba koje može da bude ovakva i 
onakva jednom odlukom Skupštine. Mi smo spremni za tu dugoročnu borbu.  
 Kada smo govorili da je Administrativni odbor uradio to što je uradio,               
kada smo išli ivicom sukoba zbog mogućnosti da se odredi pritvor višemjesečni i ko zna koliki 
Milanu Kneževiću i Andriji Mandiću, sve te demokrate su ćutale. Ima nešto, jer je Džonson 
ministar spoljnih poslova Velike Britanije, zemlje koja je napustila Evropsku uniju rekao da ima 
nešto. Donald Tramp je u svom zanosu kada je postao predsjednik rekao da mu je Amerika na 
prvom mjestu i da ga ne interesuje čitav svijet i ne interesuje ga NATO. Pošto postoje paralelni 
centri koji djeluju ovdje, iza leđa zvanične administracije, predsjednikove administracije, moglo je 
da se desi da se farsa od sudskog procesa odvija.  
 Mi nećemo učestvovati u glasanju o ovome. Nama je jasno da će Demokratska partija 
socijalista da upodobi odluke suda svojoj potrebi na jedan nezakonit i drugi način. Zbog toga smo 
mi pravosnažnu sudsku presudu koja je Milanu Kneževiću izrečena zbog toga što je policija na 
nezakonit način razbila mirne demokratske proteste, to niko nije htio da vidi, ovdje su i neki očevi 
nacije, što bi Milan Knežević rekao, dozvolili da sve to ide svojim pravcem rekli, pravosnažnu 
odluku suda za Milana Kneževića Demokratski front smatra kao odluku onih sudija koje nose 
odoru sudije, a u stvari su poslušnici režima, partijski vojnici, oni koji izvršavaju naredbe i naloge i 
prema njima ćemo se odnositi na taj način, to smo jasno saopštili. Onda je došla kritika kako mi 
imamo ovakav i onakav rečnik prema tim političkim poslušnicima, da ne kažem neku težu riječ, 
suzdržavam se što se toga tiče.  
 Danas ovdje imamo činjenicu da treba da se izabere član Savjeta Radio Televizije iako je 
izrečena privremena mjera u Osnovnom sudu u Nikšiću da se vrati Nikola Vukčević koji je otkazao 
lojalnost Demokratskoj partiji socijalista. To je, poštovani građani, borba za državnu televiziju u 
kojoj nema mjesta za Demokratski front i našu političku i pravnu borbu na adekvatan način. To je 
borba između DPS-a koji polaže pravo na bastion koji su imali toliko godina i, s druge strane, onih 
paralelnih centara, a posebno onih koji žele da dođu na vlast Crne Gore, formiraju stranke, 
podržavajući stranke, stvarajući kapital itd. To je neprincipijelna borba i s jedne i s druge strane pri 
čemu su stavovi Administrativnog odbora nezakoniti, stavovi Agencije za sprečavanje korupcije 
nezakoniti i riješite vi vaš problem. Pored situacije da nema Tužilačkog savjeta, Sudskog savjeta, 
ulazite u vanredno stanje šta ćete sa sudskim odlukama koje vam ne odgovaraju da ih upodobite. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:06:45) 
 
 Hvala. 
 Riječ ima poslanik Slaven Radunović, a neka se pripremi poslanik Milan Knežević. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (15.02.18 15:07:07) 
 
 Predsjedavajući, znači li ovo da smo samo mi iz DF-a prijavljeni? Dobro. 
 Dame i gospodo, iskoristiću ovu priliku pošto pretpostavljam da ovo naše obraćanje sada i 
uopšte raspravu na ovu temu gleda puno zainteresovanih posebno ovih iz NVO sektora i iz 
Televizije Crne Gore da iskažem prvo nezadovoljstvo što DPS opet siledžijskim ponašanjem 
pokušava da uređuje stvari u državnim institucijama čak i u javnom servisu, neću upasti u zamku, 
sigurni budite, da branim odluke suda ili da se pozivam na čast crnogorskog suda i da je to razlog 
zbog kojeg gospodin Jovetić ne treba da bude izabran ili gospodin Vukčević da bude vraćen. 
 Ovdje se radi samo o još jednoj demonstraciji sile. Demokratska partija socijalista 
zloupotrebljava sve institucije i sve organe u Crnoj Gori. Apsolutno sve. Zbog toga mi u 
Demokratskom frontu i kažemo nema tih kozmetičkih promjena, mora sistem potpuno da se 
promijeni.  
 Televizija Crne Gore je u jednom momentu dobila priliku da se mijenja na bolje. Desio se 
takav raspored u Savjetu da je oslobođena onog pritiska Demokratske partije socijalista koji je bio 
uobičajen svih ovih godina. I krenule su promjene na bolje. U jednom momentu sam osjetio dah 



slobode, ali kažem samo dah, povjetarac. Međutim, odmah je neko drugi zauzeo poziciju 
Demokratske partije socijalista i opet bih rekao zarobio javni servis. Mi nismo, siguran sam da će 
se složiti moje kolege iz Demokratskog fronta, osjetili nikakvu razliku, pričam sebično kao poslanik 
Demokratske partije socijalista, neki drugi iz opozicije jesu, neki iz civilnog sektora jesu. Podsjetiću 
vas samo da je na DPS-ovski način obavljena čistka, pa su iz nekih emisija izbačeni autori koji su 
bili kreatori tih emisija. Pomenuću emisiju "Replika", pomenuću emisiju "Okvir". Neće mi zamjeriti, 
nadam se, ljudi koji su, jedna je gospođa, jedan je gospodin, koji su te emisije osmislili, zašto su 
baš oni eliminisani iz tih emisija. Nevjerovatno, ali to su jedina dva novinara Televizije Crne Gore 
koja su javno na facebook bili protiv ulaska Crne Gore u NATO na prevaran način i koji su bili 
protiv priznanja Kosova. Evo, ne biste vjerovali, ja sam to primijetio.  
 Ova nova postava u Televiziji koja dolazi, rekao bih, iz NVO sektora se na isti način 
obračunavala s ljudima koji su bili protiv ulaska u NATO i protiv priznanja Kosova kao što je to 
radio DPS. Budite sigurni, gospodo iz NVO sektora, iz tog dijela NVO sektora, tako s promjenom 
vlasti neće biti nego će morati da se pitaju i oni koji predstavljaju najveći broj građana Crne Gore 
koji su opoziciono orjentisani.  
 Mi ćemo biti protiv odluke da Jovetić popuni mjesto u Savjetu, nećemo ni glasati, nećemo 
mu dati podršku, ali morate da znate ono što sada primjećujete kada se radi o vašoj koži, a tiče 
se, recimo, Agencije za sprečavanje korupcije koja je dala negativna mišljenja, niste primjećivali 
kada je to u desetostrukom smislu, negativnom smislu bilo gore kada se radilo o Demokratskom 
frontu, kada su zarobljena novčana sredstva najveće opozicione grupacije godinu dana, kada smo 
proganjani po različitim osnovama vi ste ćutali.  
 Na televiziji koju vi danas kontrolišete nema mogućnosti da neko od nas priča o ovim 
stvarima. U onim emisijama gdje je bilo koliko toliko slobode vi ste odatle protjerali kreatore tih 
emisija i danas očekujete da mi hvalimo tu televiziju. Ne, ona je ista, ako ne i gora kada je DPS 
rukovodio njome i mora ta televizija da se mijenja. Jer, nije poenta da ona od televizije DPS-a 
postane televizija nekog drugog, ali ko je u istom smjeru raspoložen kada su interesi Američke 
ambasade u pitanju nego da ona bude javni servis svih građana Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:12:31) 
 
 Hvala vam, poslaniče Radunoviću.  
 Mislim da bi se svi trebali složiti da želimo da televizija bude javni servis svih građana Crne 
Gore.  
 Poslanik Milan Knežević ima riječ, a neka se pripremi poslanik Goran Radonjić.  
 Izvolite, poslaniče Kneževiću. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (15.02.18 15:12:46) 
 
 Zahvaljujem, gospodine Brajoviću.  
 Slobodna Crna Goro, vjerujem da vi nemate dilemu da je od 16. oktobra, posebno 15. 
februara, evo danas je i godišnjica one čuvene sjednice Skupštine, kada ste nam ukinuli imunitet i 
odredili pritvor, da je Administrativni odbor u stvari političko snajpersko gnijezdo Demokratske 
partije socijalista, i snajpersko i mitraljersko. Glavni mitraljezac je Luiđ Škrelja, od milošte zvani 
Ljubo, koji mitraljira po svemu onome što predstavlja političke protivnike Demokratske partije 
socijalista i režima. Pošto je mitraljirao on, a drugi članovi Odbora bacali bombe i pokušavali da 
likvidiraju Demokratski front, a nisu uspjeli onda su odlučili da krenu u eliminisanje članova Savjeta   
Radio Televizije Crne Gore, sastavljenog od građanske opozicije i nevladinog Soroševog sektora, 
iste one građanske opozicije i nevladinog Soroševog sektora koji su sve vrijeme ćutali na brutalno 
gaženje i kršenje Ustava, jer ste vi u ovoj Skupštini i u Administrativnom odboru protivustavno i 
protivzakonito glasali o ukidanju imuniteta i određivanju pritvora zbog čega smo, gospodine 
Brajoviću, protiv vas podnijeli krivičnu prijavu i protiv Luiđa Škrelje, od milošte zvanog Ljubo.  
 Znači, sada kada su se smijenili ovi kadrovi Soroševi i građanske opozicije odjednom se 
našao nadležan nekakav Osnovni sud u Nikšiću, a kada se ukidao imunitet i određivao pritvor 



Andriji Mandiću i meni niko nije bio nadležan. Svi ti pravnici i svi ti eksperti su nas uputili da 
pišemo ustavnu žalbu koju je ustavni sud odbacio. Šta sada treba da radim, gospodine Brajoviću i 
gospodine Luiđ Škrelja, od milošte zvani Ljubo? Da li da se sada žalim Višem sudu po istoj ovoj 
analogiji kao što se žalili ovi iz nevladinog sektora i građanske opozicije, i da mi tamo Suzana 
Mugoša čita odluku da li su nam pogažena prava jer smo mi tobož počinili krivično djelo koje je 
predmet u Višem sudu? Ne. Ovo je dokaz kako američka ambasada uvijek može da iznađe model 
i mehanizam da spašava svoje pitomce, kao što su spasavali Redova Rajana u onom filmu, a 
kada treba da se štite prava i Ustav, a u pitanju je Demokratski front onda su ona potpuno 
eliminisana.  
 Televizija Crne Gore od 16. oktobra 2016. godine nijednog lidera Demokratskog fronta nije 
pozvala u emisiju, izuzev Nebojšu Medojevića, i to u zabavnoj emisiji. Ali, zato Raško Konjević 
najavljuje vremensku prognozu, Ranko Krivokapić vodi dnevnik, Daliborka Uljarević vodi jutarnji 
program i pravi palačinke uživo, i priča o dostignućima. Tamo dođe američka ambasadorka, dođe 
nekakva engleska ambasadorka i tamo svi jedu i piju i hvale dostignuća i kulinarsko umijeće 
Daliborke Uljarević.  
 Međutim, kada treba da se Demokratski front pojavi tamo nema prostora za Demokratski 
front, ali ima za Milivoja Katnića. I on ima svoju autorsku emisiju tamo dva sata kod određene 
novinarke Duške Pejović koja ga nijednom nije prekinula, slušajući njegove tirade o Šišmakovu, 
Širokovu, Popovu, Paji, Sinđi i svemu ovome što mi sada gledamo u ovom Višem sudu.  
 Sada želim po ovoj analogiji da pitam vas, gospodine Luiđ Škrelja, od milošte zvani Ljubo, i 
da zamolim i vas i poslanicu Vuković, nema poslanika Miška Vukovića i Boba Radunovića, pošto 
sam juče doživio stres kada je prof. Branko Radulović viknuo "mrš" jer u nekoj meditaciji, dremežu 
mislio sam da me napada Edi, pošto je Sinđa rekao da će nas sve eliminisati jer smo izdali, 
možete li kako vi mene da ubacite u onu krivičnu prijavu protiv Branka Radulovića jer ono što sam 
preživio juče je mnogo gore nego što ste vi preživjeli 15. februara? Molim vas da mi protumačite tu 
pravnu prazninu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:17:47) 
 
 Hvala. 
 Za repliku se javio poslanik Škrelja.  
 Ovdje je stvar u tome da će se Skupština principijelno ponašati u svakom slučaju, kako i u 
vašim slučajevima tako i u ostalim slučajevima.  
 Pošto kolega Škrelja kaže komentar, u redu, po meni je on imao osnova za repliku, traži 
komentar, imaćete pravo na odgovor na komentar. Izvolite. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (15.02.18 15:18:35) 
 
 Hvala, gospodine predsjedniče.  
 Rekao sam da mogu i repliku i komentar. Uvrijedio se nijesam, ali samo hoću da kažem da 
nijesam mitraljezac. Igrom slučaja, imao sam tu nesreću da ne služim vojsku jer bih sigurno po 
visini bio mitraljezac, ali to ne mora da znači da ne umijem da baratam oružjem. Umijem da 
baratam jer sam lovac, u lovačkom, mirnodopskom smislu. Lovac sam, volim da idem u lov, bez 
ikakve zle namjere i bez ikakve političke konotacije na nešto što oni pokušavaju da kažu.  
 Gospodine Milane Kneževiću, znam vas kao Milan Knežević, ne znam da li imaš, Mićko, 
sada i ja vama da kažem Milane, iz milošte zvani Miško Kneževiću. Da vam kažem jednu stvar, 
mnogo zloupotrebljavate funkciju predsjednika Administrativnog odbora u nečasne i, po meni, 
neljudske političke konotacije prema meni, iz razloga što nisam ništa odlučio po tome ni po svojoj 
volji ni po svojoj savjesti ni po svemu onome što mi pripada kao čovjeku koji toliko godina zajedno 
sjedimo u ovom Parlamentu. Uradio sam ono što biste i vi isto uradili i s mnogo žara i s mnogo 
elana i s mnogo više entuzijazma nego što sam ja to uradio. Uradio sam ono što je bio zahtjev 
državnih organa države Crne Gore koje poštujem. Ponavljam da  tu nema ničega ličnog, znate vi i 
te kako da to nije tako. U svakom slučaju, ukoliko vam to politički odgovara mogu da istrpim i to i 



nema nikakvog problema. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:20:52) 
 
 Odgovorom na komentar završavamo ovu polemiku između Ljuba i Mićka.  
 Izvolite, poslaniče Kneževiću. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (15.02.18 15:21:00) 
 
 Hvala, Ico.  
 Gospodine Škrelja, stvarno nijesam znao da imate predispozicije za mitraljesca, više bih 
volio ako biste imali predispozicije za ronioca da nađemo ovo oružje, da vas iskoristimo da odete 
do Gazivoda da vidimo đe je ovaj Paja posijao ove metke, municiju, ove kalašnjikove pošto ste vi 
na Administrativnom odboru govorili da mi treba da dokažemo nevinost kao da ćemo da se 
udajemo u Saudijskoj Arabiji. Znači, vi ste uveli narativ dokažite nevinost na sudu. E, sada, ja 
vama sve opraštam. Vjerovali ili ne, ja Milan, od milošte zvani Mićko, u vašem glasu vama 
opraštam iz jednog prostog razloga jer ste vi rekli ovdje sada da se vi nijeste ništa pitali i da ste vi 
to uradili s entuzijazmom direktive koja vam je stigla. Znači, nemam ništa protiv. Vi ste saopštili da 
se radi o partijskom aktu i da ste samo odreagovali po tome. Uostalom, pitao sam vas objasnite 
kao predsjednik Administrativnog odbora i vi i ovi vrlo pravnici koji su nam odredili pritvor kako se 
sada odjednom Osnovni sud u Nikšiću može proglasiti nadležnim za smjenu Vukčevića i Đurovića, 
a za određivanje pritvora protivustavno i protivzakonito koji nije nadležnost Skupštine ne postoji 
sudska instanca u Crnoj Gori na koju se može adresirati ono što se dogodilo 15. februara u 
crnogorskom Parlamentu.  
 Samo želim još jednom da saopštim, što se nas tiče Televizija Crne Gore je ista kao kada 
je vodila Demokratska partija socijalista i nisam vjerovao da ću doći u ovo stanje da kažem da je 
Radojka Rutović, majka Tereza za sadašnji menadžment Televizije Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:22:51) 
 
 Hvala.  
 Nemate pravo. Razjasnili ste se.  
 Mislim da se potpuno slažete o nenadležnosti suda itd.  
 Sada riječ ima poslanik Goran Radonjić, a neka se pripremi Aleksandar Damjanović. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (15.02.18 15:23:13) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovani građani,  
 Veoma je ozbiljno pitanje o kojem danas raspravljamo,i mnogo je važnije od izbora jednog 
člana Savjeta Radio Televizije Crne Gore. Radi se o funkciji koju medij koji je u vlasništvu nas 
građana treba da ima, radi se o slobodi medija, radi se o pravu građana da budu istinito, 
objektivno i pravovremeno informisani, kao i o pravu da se javno izražavaju i da njihovi stavovi 
budu preneseni. Na ispitu su, dakle, osnovne vrijednosti društva, i to ne samo demokratija nego i 
elementarna pravičnost na kojoj bi društvo moralo da počiva. U Ustavu se ovdje kaže  da  u Crnoj 
Gori nema  cenzure, mogli bismo reći  cenzure nema, ali zato ima  proganjanje novinara, čak i  
ubijanje novinara, i uskraćivanje  informacija.  
 Treba reći, Radio Televizija  Crne Gore ne radi kako treba. Ona je daleko od funkcije koju  
bi trebalo da ispunjava, daleko od javnog interesa, daleko od javnih  servisa u Evropi  i u svijetu. 
Više decenija  rušene, uz rijetke izuzetke, sama ideja  objektivnosti i nepristrasnosti na toj televiziji 
i na radiju. Više decenija  to nije mediji čiji smo svi mi  građani, vlasnici, mediji koji služe svima 



nama, objektivan, istinit medij koji afirmiše  demokratiju, razmjenu mišljenja, dijalog, toleranciju, 
znanje, kulturu. Ne. Decenijama  je uglavno  bilten  vladajuće oligarhije. O tome govore i  podaci o 
gledanosti i povjerenju  u Radio Televiziju Crne Gore. Svugdje u Evropi  i u svijetu  gdje postoje 
javni servisi oni su sa najvećim povjerenjem  i najvećim kredibilitetom, kod nas to nije tako. Krivicu 
za to  dominatno snosi  DPS i njegovi partneri, ovi sadašnji, ali bogami i oni  raniji.  
 Radio Televizija Crne Gore  bila je došla do  toga da je  gotovo svaki segment programa  
bio kontiminiran  propagadom, nije se više moglo gledati ni zabavni  ni sportski program, a da ne 
bude  puno poruka  koje podržavaju  DPS, a žigošu  opoziciju i neprijatelje. Da ne govorimo o 
političkim emisijama, gdje  su nekad  novinari bili ostrašćeniji prema  opoziciji,  više  se svađali  sa 
njima nego sami prestavnici DPS-a. Neki pomaci, mali i nedovoljni, ali ipak  pomaci koje treba  
podržati i ohrabriti počeli su ipak da se dešavaju, sa dolaskom novog  rukovodstva, i to u okviru 
onog  procesa uspostavljanje  izbornog povjerenja. Rekoh, i dalje je to  veoma daleko  od 
poželjnog, daleko  i od drugih javnih servisa  i daleko je  ne samo  informativnom  programu. 
Umjetnost, kultura, nauka, budući da me to naročito  interesuje s obzirom na profesiju, i dalje su  
loše i jednostrano  predstavljeni na Radio Televiziji Crne Gore. I dalje su otvoreni  za ekstremiste, 
imaju jasan  ideološki  predznak. Sasvim su gluvi za različitosti,  pa za i kvalitet. Da navedem 
samo jedan primjer: Matica Srpska,  društvo članova u Crnoj Gori  jedno od najboljih  i 
najplodotvornijih mjesta u Crnoj Gori, čiji je značaj ogroman  i doprinos našoj kulturi. Tamo je 
organizovano desetine i stotine  kulturnih događaja  najvišeg reda, promocija knjiga, predavanja,  
projekcije, okrugli stolovi, skupovi. Ta knjižara Matice nalazi se na  stotinak metara od  zgrade 
Televizije Crne Gore. Svjesno i namjerno o tome nemamo ništa na tom mediju, a kažem radi se o  
prvorazrednim  događajima, to su gostovanja  dobitnika najvećih nagrada, recimo Ninove nagrade, 
slavni reditelji, glumci, vodeći stručnjaci, profesori. Mi smo imali prošle godine  najveći skup u 
Crnoj Gori, o kome ni riječi nijesmo imali na tom mediju. Ipak kažemo u infromativnom  programu, 
političkom  i nekih pomaka ima,  čuju se drugi  glasovi. Kako na to DPS reaguje? Tako što želi da 
uguši  svaku  pomisao na neku otvorenost, na neki dijalog, na neku slobodu medija. Na ispitu smo  
ovdje iz  vladavine prava, važno je da  li će poslanici  vladajuće koalicije  ovdje da ignorišu  i 
ponište odluku  suda. Ako se poništi odluka suda  jedna onda će svaka  moći da se  poništi, onda 
to nije demokratija, to nije vladavina prava, nego je   to diktatura. 
 Dakle,  razriješili ste jednog onda i drugog člana Savjeta  Radio televizije Crne Gore. I 
umjesto da razriješite  Savjet Agencije za borbu protiv korupcije  zato što je donio  pogrešna 
rješenja koje je sud oborio, a onda dao još jedno mišljenje  o tome da možda postoji sukob 
interesa, dakle, ta agencija nije više  ne može da ima kredibilitet, ako ga je ikad imala, vi sada 
nastavljate  sa sličnom praksom.  Ako naprave dvije tako  teške  greške  da za dva člana  Savjeta, 
a i za još jednog  takođe koja je javna ličnost,  naprave takvu  grešku koju sud mora da  poništi, 
onda bi zaista to bio  alarm da ne možemo vjerovati  ni za jednu buduću. Dakle, u tako važnim 
pitanjima  agencija drastično griješi, poništava odluke. I umjesto  da se nepravda ispravlja  DPS  i 
njegovi  koalicioni partneri  insistiraju na nepravdi, pokazujući šta je ovdje suštinski  cilj. Ovdje se 
samo  traži način da se uguši ono malo slobode  u Javnom servisu  i zbog toga smo mi dužni da 
se  ponašamo  principijelno. 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:29:14) 
 
 Ne dozvaljavam više od deset minuta, jer sam  nekoliko puta  prekoračenje  dozvolio. 
 Molim Vas, evo sad ste  naprimjer prekomentarisali   nešto, imali ste  veće produženje 
vremena  nego ijedan dosadašnji  po ovoj tački dnevnog reda, i trebalo bi da vodite računa  o 
tome. 
 Poslanik Vuletić, se javio za komentar. 
 
 
 MILORAD VULETIĆ (15.02.18 15:29:40) 
 
 Zahvaljujem, gospodine predsjedniče. 
 Uvaženi  kolega Radonjiću, vezano za vašu konstataciju  da su odluke  suda obavezujuće 
za ovaj Parlament, želim da  Vam saopštim  sljedeće: 



 Po članu 11 Ustava  izvršena je  podjela vlasti  na zakonodavnu, izvršnu  i sudsku. Dakle,  
mi smo  zakonodavna vlast,  i mi po istom Ustavu kao Skupština Crne Gore  imamo pravo da 
imenujemo i  razrješavamo određena lica. Prava iz radnih odnosa  ili neka druga lična prava 
kojima  Ustav jamči, građanima neku garanciju su nešto drugo. Dakle,  ako bi Osnovni sud mogao 
da obaveže ovaj  Parlament  da poštuje njegovu odluku,  pitam se šta bi onda bilo sa 
predmentima  prije četiri-pet godina, gdje su takođe  razrješavani, pa i predsjednik Skupštine, da li 
bi on sada trebao da se  javi  kod tog suda pa da kaže - izvolite, gospodo,  vratite me da ja malo 
predsjedavam  ovom Skupštinom jer ste vi pogriješili, navodno, otprilike bi trebalo. E da ne bismo 
dolazili u tu zabludu  ono što radi  Administrativni odbor  i poslanici  ove Skupštine  da primjenjuju  
to je obaveza svih  nas, i Ustav, i zakon i Poslovnik. Vjerujte, onoliko koliko smo  mentalno i koliko 
smo profesionalno sposobni  mi to radimo. Za sada  uspješno, bez obzira  na razne političke  
kalkulacije  i razne  političke kvalifikative na koje svako ima pravo, naravno, i iz pozicije i opozicije,  
nećemo dozvoliti da građanima Crne Gore  se manipuliše  na beskrupulozan način. Molio bih ako 
mogu samo minut. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:31:40) 
 
 Hvala vam, poslaniče. 
 Ne možete minut  možet da završite  rečenicu. 
 Izvolite. 
 
 
 MILORAD VULETIĆ (15.02.18 15:31:59) 
 
 A to se radi iz punih ustiju, jer svi oni koji protažiraju, nezakonje neka izvole neka izađu  na 
crtu, pa neka ima građani daju povjerenje,  pa tek onda  neka se  prse i  na neki način pokušavaju 
da dođu do  rješavanja nekakvih  svojih ideja  i toga. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:32:18) 
 
 Hvala, poslaniče Vuletiću. 
 Odgovor na komentar. 
 Izvolite, poslaniče Radonjiću. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (15.02.18 15:32:23) 
 
 Zahvaljujem. 
 Ovdje se  pozivam na svog kolegu  iz Ujedinjene Crne Gore  Sava Šofranca  koji je to 
objasnio u jednom saopštenju. Dakle,  ovdje se radi o  pojedinačnom aktu, i ovdje se radi o  
imenovanju odnosno razrješavanju člana Savjeta  za koji postoji jasni kriterijumi. Dakle, ako se 
razriješi,  smijeni predsjednik Skupštine, to je isključiva  nadležnost Skupštine,  jer ne postoje  
nikakvi uslovi  da bi se on izabrao, ali za sudiju postoje uslovi. Ako bismo mi ovdje  kao poslanici  
izabrali nekog ko nije pravnik  za sudiju,  onda bi sud mogao da poništi takvu odluku. Dakle,  u 
ovom slučaju Vi ste razriješili,  golom silom,  članove Savjeta  na osnovu  mišljenja odluke 
Agencije   da su u sukobu interesa. Sud je odredio  da su sukoba interesa  nema. Razlozi za 
razrješenje  više ne postoje, i onda bi i politički, i moralno, i pravno  obaveza bila  vaša da  
poništite vašu odluku koja je  na nepravu  na pogrešnom mišljenju zasnovana, i ne samo to nego 
da pozovete  na odgovornost  Agenciju čija je to isključiva  djelatnost,  koja nije umjela da procijeni 
da li  postoji konflikt interesa da ona  se preispita  i da se  smijene ljudi koji ne umiju da procijene  
ono  zašto su zaposleni da  procijene. 
 Dakle,  ako biramo  premijera, ministre  ne postoje uslovi, ali ako biramo guvernera 
Narodne banke pa ne ispunjava uslove onda će sud, naravno, da ima ingerenciju da to poništi.  



 Dakle, manipulacija da se dovodi u vezu to dvoje, ovo je pojedinačni akt za tačno određeno 
mjesto koje je zakonom propisano da neko mora da ispuni određene uslove. Ovdje te uslove koje 
ste vi našli da je prekršio, nije prekršio, i sud je utvrdio jednu činjenicu, o tome se radi.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:34:22) 
 
 Hvala i vama. 
 Proceduralno. Izvolite, da čujem šta je procedura. 
 
 
 MILORAD VULETIĆ (15.02.18 15:34:29) 
 
 Molim vas procedura je da se govori o onome što nije na dnevnom redu, 98 tačka, tu me ne 
možete uhvatiti. A ono što sam zaboravio da kažem sad ću da kažem. 
 Nadležnost Ustavnog suda, po članu 149 tačka 5 je da rješava sukob nadležnosti između 
državnih organa i grana vlasti, a ne opštinskog suda i ne osnovnog suda i ne nekih drugih sudova. 
Ukoliko se ocijeni da  postoji sukob nadležnosti među organima koji su nezavisni pred Ustavom, o 
tome odlučuje Ustavni sud, a ne da se nama spočitava sada treba prema nekim odlukama, znači 
kako kome padne na pamet, da se ćera po opštinskim sudovima i da ova skupština po čitav 
bogovetni dan o tome raspravlja.  
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:35:22) 
 
 Hvala. 
 Šta vi želite, poslaniče Radonjiću?  
 Imate li vi proceduralnu intervenciju? Izvolite. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (15.02.18 15:35:43) 
 
 Budući da ovo nije bilo proceduralno da kažem samo ovdje se mora poštovati podjela 
vlasti.  
 Prvo, da se neko od nas iz opozicije usudi da komentariše sudske odluke bilo bi da je to 
napad na nezavisnost sudstva. Ovdje imamo da neko ko je političar se na vrlo neumjesan način 
izražava o odlukama suda, valjda ste vi prvi koji ćete da branite nezavisnost sudstva. 
 Dakle, odluke suda ne možete da komentarišete, ako vam je sporno izvolite žalite se višoj 
instanci. Ali, ignorisati odluke suda to je zaista nedopustivo. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:36:17) 
 
 Hvala. 
 Nije ignorisao, nije se nekorektno odnosio prema odlukama suda nego je govorio stav svoj 
o nadležnosti.  
 Riječ ima poslanik Aleksandar Damjanović, neka se pripremi poslanik Jovan Vučurović. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (15.02.18 15:36:35) 
 
 Hvala. 
 Predsjedavajući privodimo kraju jedan interesantan takozvani zakonodavni dan.  
 Prvo smo počeli sa prvom tačkom danas koja se ticala turizma i ugostiteljstva gdje smo 



vidjeli kako se demonstrira žurba i brzina, pa se onda prave brljotine gdje se predlaže od strane 
predlagača kolega poslanika nevelik zakon sa osam članova, a onda ga matični odbor izmijeni sa 
devet članova, i to bude posljedica onoga što smo radili prije mjesec dana, takođe u žurbi. Onda 
dođemo do zakona koji tretira oblast mladih, gdje kolega Danilović javno ovdje iznese sumnju u  
falsifikat i  u norme koje teško mogu da se održe u Predlogu zakona. Onda ovdje dobijemo žurbu i 
haos i optužbe na kraju krajeva i izvinjenje iako još nijesmo dobili ovaj akt, je li tako sa ovim 
amandmanom, koji bi trebao da bude onakav kakav treba. Onda raspravljamo oko Državnog 
tužilaštva, gdje konstatujemo nekoliko činjenica da mi u ovom trenutku nemamo Tužilački savjet i 
nećemo imati najmanje do marta, do polovine marta. Dok shodno izmjenama zakona, ako ih ovaj 
Parlament usvoji, ne delegiramo jednog, dva, tri, četiri po pravilu, pa onda možda popunimo taj 
Tužilački savjet, a onda uđemo u zonu da zbog takvog popunjavanja nećemo stopostotno, a to 
vam ovdje kažem imati Sudski savjet 1. jula i dolazimo do kraja sa finalom koji se tiče javnog 
servisa.  
 Dakle, jedno stanje koje najbolje oslikava i ovu instituciju ili makar ovih godinu dana, kako 
je rađeno brzopotezno, pa onda moja molba da se polako i kolege prilagode realnosti, nema više 
na brzinu, nema više muljanje na odborima itd. i dostavljanje akata, promjene, izmjene itd. Sve će 
ovdje proći kroz filter,  dosta je bilo, dosta smo im tolerisali.  
 Da se vratim na ovu temu.  
 Kolega Brajoviću, da li vi imate saznanje, pošto sam ja u posjedu ovog rješenja Osnovnog 
suda u Nikšiću,   da je u roku od tri dana pošto je ovdje pouka o pravnom lijeku neko iz ovog 
Parlamenta ili zaštitnik interesa Crne Gore podnio žalbu ovom sudskom vijeću? Nemate saznanje. 
Pitam jer je to bitno za nastavak diskusije. Ako ovaj Parlament nije uložio žalbu ovom vijeću koje 
je donijelo ovo rješenje, onda moje pitanje koje su konsekvence ukoliko danas parlamentarna 
većina od 41 poslanika, jer vidim da kolege Nimanbegua nema, izglasa ovaj predlog 
Administrativnog odbora, koji se direktno kosi sa rješenjem Osnovnog suda u Nikšiću. Nijesam od 
onih koji će da vjeruje da je neko od zapadnih centara moći, zapadnih ambasada, međunarodnih 
zvaničnika ili čak iz DPS-a, kako se priča po ulici naložio Osnovnom sudu u Nikšiću da ovo uradi. 
Hoću da vjerujem da je sud ovo uradio po savjesti i po zakonu i donio ovo rješenje gdje je jasno 
naveo da se gospodin Vukčević u roku od tri dana vrati na radno mjesto ili na mjesto člana 
Savjeta. Normalno, biće mi interesantno kako će se i ovo rješenje izvršiti, s obzirom da bi 
vjerovatno taj isti Administrativni odbor morao da donese novu odluku koju bi ovaj Parlament 
morao ponovo da donese, a koliko znam on ne može zasijedati tokom mjeseca februara jer je 
istekao onaj termin za zakazivanje nove vanredne sjednice, tek u martu. Može sve kako je 
krenulo. Ako imamo te elemente onda još jedno pitanje. 
 Administrativni odbor je 24.novembra pokrenuo postupak za predlaganje novog člana, 
nakon što je ovaj dom, evo kako sada vidimo nezakonito smijenio dosadašnjeg člana gospodina 
Vukčevića. Ova procedura je trajala do 10.januara, gospodine Škrelja, Vama se obraćam. Bili ste 
u saznanju kao i ja, kao i svi da je 15.decembra usred procedure koju ste obavljali, usred 
procedure Upravni sud poništio Odluku ove Agencije za sprečavanje korupcije i da je nju oglasio 
nezakonitom, a ona je bila osnov za razrješenje gospodina Vukčevića i za pokretanje novog 
postupka, shodno zakonu, za imenovanje za predlog novog člana. Zašto tada u tom periodu po 
saznanju 15.decembra da je Upravni sud  poništio nezakonito Odluku Agencije koja je osnov za 
ovaj postupak, nijeste postupak zaustavili, sazvali Administrativni odbor i rekli nećemo bogomi da 
radimo nezakonito jer imam Upravni sud ,ako ovo odradimo do kraja, desiće nam se i ovo rješenje 
Osnovnoga suda i sada država ima problem. Šta ukoliko danas izglasate predlog za ovog člana 
Savjeta? Ko će da snosi konsekvence što se odluka suda ne poštuje? Ko će da plaća po žalbama 
s budžeta raznorazne žalbe zato što neko nije vratio na posao itd? Ovdje pažljivo izbjegavam da  
se  bavim uređivačkom politikom Radio Televizije Crne Gore, imao bihzamjerki, ne samo vezano 
za informativni program  već i za kulturni, naučni itd. i diskriminaciju makar pola Crne Gore. Ali, se 
ovdje bavim sa time da ćemo ući u zonu nepoštovanja sudskih odluka imaćemo ogroman 
problem. 
 
 
  
 



PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:42:03) 
 
 Hvala vam. 
 Vidjećete, naravno, što će se dešavati do kraja i onda će te biti suočeni i sa reakcijama i sa 
svim. 
 Za komentar se javio poslanik Knežević.  
 Vi želite komentar na ovo? 
 Izvolite, pa će te vi onda dobiti komentar.  
 Izvolite, poslanik Škrelja.  
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (15.02.18 15:42:45) 
 
 Gospodine, sugrađaninu iz Ulcinja,  
 Prvo si rekao da ja  mogu sve  da uradim za dva dana i za tri dana. Hvala.  
 Znači, poznajete moje kvalitete i ne sumnjam u to da mogu, da vas uvjerim i to da mogu.  
 Druga stvar, svi ovdje ste puni priče da političari ne treba da komentarišu odluke suda, a svi 
to prvo što činite komentarišete sudske odluke. Ja neću da komentarišem odluke suda nego ću 
javnost da obavještavam o onome što je realnost, što su činjenice, što su dokazi i što je istina.  
 Ja sam u ime Administrativnog odbora tražio od Upravnog suda nadležnog u prvom 
stepenu, rješenje donijeto od strane Agencije za sprečavanje korupcije, da mi dostavi dopis ko se 
od ljudi koji su se ogriješili o Zakonu o sprečavanju korupcije žalili i podnijeli tužbu Upravnom 
sudu. Dobio sam odgovor da sem Nikole Vukčevića niko se nije žalio na Odluku odnosno rješenje 
Agencije za sprejačvanje korupcije. Nikola Vukčević  se žalio ali on je sa takovm odlukom i 
sadržinom takve odluke, kao i mi upoznat ne 15. septembra, kao što vi kažete, to je neistina nego 
tokom januara, odnosno krajem decembra prošle godine. To je jedina i prava istina što se tiče 
toga i ako Administrativni odbor nije vezan ni odlukama agencije, ni odlukama suda da rješava 
problematiku shodno zakonu, shodno Poslovniku zašta je nadležan. Znači, jedan organ koji je 
nadležan da bira i da razrešava članove Savjeta, u ovom slučaju Radio televizije, u tom segmentu,  
transparentno, zakonito i u skladu sa zakonom. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:44:42) 
 
 Odgovor na komentar poslanik Damjanović. Pošto vidite koliko imate vremena vodite 
računa da Vas ne upozoravam, pa mi stalno tražite po jednu rečenicu. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (15.02.18 15:44:51) 
 
 Dakle, gospodine Škrelja, izbjegavam pažljivo i da ulazim u žučnu polemiku. Naime, danas 
je Sretrenje Gospodnje, čestitam svima onima koji slave taj datum. Hoću da Vas ovdje pohvalim 
jer ste Vi fakltički potvrdili ono što sam rekao. Dakle, Upravi sud je 15.decembra u momentu kada 
teče procedura prijavljivanja na oglas Administrativnog odbora donio presudu po tužbi 
zainteresovanog gospodina Vukčevića i oglasio rješenje ili odluku ove agencije čuvene kao 
nezakonitu. Vi ste tada mogli, a svakako do 10.januara kad je bio postupak za dostavljanje 
kandidatura ili do 19.januara kada ste vršili uvid u ta spisa ili do 25. januara, a tada ste valjda znali 
jer ste tada i meni priznali i svima nama da ste znali, mogli ste tada da postupak zaustavite kao da 
se ništa ne dešava, da sačekate ishod po tužbi, a imali ste odluku Upravnog suda. Ne, vi ste 
nastavili, predložili ste sada novog čovjeka za člana Savjeta, i sad imamo problem. Ovdje ne 
tumačim i ne polemišem sa odlukom suda, ja pred sobom imam rješenje Osnovnog suda u 
Nikšiću gdje se nalaže da se Vukčević Nikola vrati na mjesto člana Savjeta Radio televizije Crne 
Goreu roku od  tri dana od dana prijama rješenja. Interesuje me ili ćete ići protiv rješenja suda a 
onda možemo da sumnjamo ko je to rješenje i naložio, a mislim da ga je sudija uradio po savjesti i 
zakonu, neko kaže da nije nego da je dobio nalog iz DPS-a ili zapadnih centara, ili ćete ići protiv 



ovoga i izglasati nezakonito to što ste uradili i imaćemo još veći haos i posl,jedice pa i finansijske, i 
tu ćete biti krivi i Vi i ovi koji glasate, ili će ostati ovo rješenje na snazi, a onda pitam kako će ga 
Parlament izvršiti kad je rok od tri dana i kada se ne može zakazati vanredna sjednica tokom 
mjeseca februara kako bi se gospodin Vukčević vratio na svoje radno mjesto. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:46:51) 
 
 Hvala.  
 Poslanik Knežević, komentar. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (15.02.18 15:46:58) 
 
 Kolega Damjanoviću, uglavnom se slažem sa Vašim ranijim diskusijama i stavovima ali 
sada želim da Vam duboko oponiram, posebno na navode koji se odnose na uticaj međunarodnih 
organizacija, ambasada i zvaničnika.  
 Podsjetiću vas, kad je otpočela ova u političkom kontekstu mitraljerska vatra na Savjet 
Televizije Crne Gore prvi ko se oglasio, oglasila se američka ambasadorka i saopštila da se mora 
čuvati autonomija i integritet Televizije Crne Gore. Onda su došli na sjednicu Administrativnog 
odbora i onda se Luiđ, od milošte zvani Ljubo, Škrelja mnogo više uznemirio nego kad smo se mi 
sreli u hodniku 15.februara prošle godine, evo kao što ste vi čestitali građanima Srbije Dan 
državnosti, ja želim svima ovima ostalim da čestitam rođendan Milu Đukanoviću, pošto vjerujem 
da bolje slave njegov rođendan nego njihov. Jedna mala digresija. 
 Pogledajte šta se desilo sa nama prošle godine. Znači, 13.februara Adminsitrativni odbor 
kojim predsjedava Luiđ Ljubo Škrelja donosi odluku o ukidanju imuniteta i određivanju pritvora, a 
15.februara se održava sjednica plenuma, za dva dana, protivno članu 128 Poslovnika Skupštine 
Crne Gore. To je samo mogao sjednicu da zakaže Predsjednik Crne Gore iz svoje nadležnosti. 
Sad ja Vas pitam i pitam sve ovdje u ovoj sali, posebno ove vrle pravnike, da mi saopšte kako je to 
sud u Nikšiću nadležan da rješava po ovom slučaju, a nijedan sud u Crnoj Gori nije bio nadležan 
za brutalno kršenje Ustava i zakona kada smo u pitanju Andija Mandić, Nebojša Medojević i ja. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:48:59) 
 
 Hvala. 
 Odgovor  na komentar  Aleksandar Damjanović, želite li? 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (15.02.18 15:49:03) 
 
 Hvala Vam. 
 Imamo određenih neslaganja ovdje ali se u jednome slažemo da je ona odluka od 13. ili 15. 
februara prošle godine izazvala sve ove političke posljedice i nestabilnosti koje i dan danas traju i 
koje utiče na kompletno društvo, i da je to rađeno tada sa namjerom. Čini mi se da sam tada i bio 
jedini poslanik koji sam iskazao solidarnost sa kolegama iz DF, jedini i iz opozicije. No, o tom 
potom, i o tome će se nastaviti ovaj razgovor u Parlamentu. U odnosu na uticaj tog zapadnog 
svijeta, kako smo ga eufemistički nazvali, i tu možemo da se slažemo ili ne slažemo. Znate koliko 
me interesuje što ko misli po ambasadama, da ne kažem koliko me interesuje, interesuje me 
veoma malo ili nimalo, a pogotovo ovdje gdje mi suvereno odlučujemo o nekim stvarima i gdje bi 
trebali da suvereno odlučujemo ako je ovo suverena, nezavisna, samostalna i tako dalje država. 
To je sa druge strane negdje i poruka da na one na koje ne mogu da utiču i ne utiču i ne 
pokušavaju. Kada govorimo o centrima moći odakle god dolazili, zapad, istok ili bilo gdje.  
 Gospodine Kneževiću, sud u svom rješenju kaže: "Nije dovoljno da bi bila zakonita što je 
ovu odluku donio nadležni organ", odluku u smislu člana 6 stav 1 Konvencija o ljudskih pravima. 



Ovdje je i Konvencija povrijeđena, i ovo govorim bez imalo šale i smijeham ovdje je Konvencija o 
ljudskim pravima povrijeđena. Dakle, ta odluka mora biti detaljno obrazloženja, mora sadržati 
razloge kako bi se omogućilo osporavanje te odluke i tako dalje,š to Parlament nije obrazložio, a 
sud kaže da obraloženje Administrativnog odbora nije bilo dovoljno. Dakle, i Konvencija o ljudskim 
pravima i finansijski i ostale posljedice i novi haos koji ćemo imati, jer je ovo sudska koja je zadnja, 
to ste izazvali Vi,  gospodine Škrelja, kada ste napravili ovakav posao. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:51:12) 
 
 Hvala Vam. 
 Sada riječ ima poslanik Jovan Vučurović, a neka se pripremi poslanik Branko Radulović. 
 Na zahtjev poslanika Branka Radulovića imamo samo još tri prijavljena diskutanta i time 
završavamo, to su Jovan Vučurović, Branko Radulović i Marta Šćepanović. 
 Nema ljudi ovdje, ovako, vaš predsjednik Kluba prijavi ljude, da određene znakove upita 
ako se pojavi do tada, nema tu su svi, jedini još može da bude Andrija Mandić, ako želi da govori, 
jer on je bio u najavi da će da govori.  
 Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (15.02.18 15:52:09) 
 
 Gospodine predsjedniče, 
 Ovo je izuzetno važna tačka, u poslaničkom klubu su i Andrija Mandić, i Milutin Đukanović, i 
Nebojša Medojević i čekaju svoj redosled. Znači, molim Vas da imate to u vidu, zato sam i pitao. 
Znači, ta tri čovjeka su tu da govore i javili su se. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:52:33) 
 
 Izvinite što Vas upozoravam. 
 Komuniciramo sa predsjednikom Poslaničkog kluba koji je saopštio ko je zainteresovan da 
govori, Vi, znači, Jovan Vučurović, Branko Radulović i Marta Šćepanović. 
 Izvolite,  poslaniče Vučuroviću. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (15.02.18 15:52:52) 
 
 Evo, ja sebi prvo ne mogu da oprostim što se nijesam sjetio da je danas rođendan, dobro 
me je Milan podsjetio, Milu Đukanovću, baš ne mogu da oprostim kolega iz DPS-a što me nijesu 
na to podsjetili da to obilježimo i da proslavimo, i sad sam potpuno poremetio ono što sam htio da 
pričam.  
 Evo počeću od nečega što se juče ovdje dogodilo, odnosi se i na Televizuju Crne Gore i 
odnosi se na gospodina Dragutina Papovića. Dakle, na njegovu jednu kvalitetnu raspravu koju je 
juče imao o Kotoru, a nešto što ne možemo na Televiziji Crne Gore, dakle, ne možemo mnogo 
toga, pardon, da vidimo na Televiziji Crne Gore. On je juče sjajno govorio o Kotoru, jer on je inače 
verziran čovjek i naučnik, samo je u jednom dijelu kad je govorio od don Niku Lukoviću      ispustio 
neke veoma značajne  detalje, ako ja pogriješih nešto ovdje on ćeme ispraviti. Ja nijesam sujetan 
čovjek. Dakle, don Niko Luković, jedna veoma značajna ličnost iz istorije Crne Gore i katolički 
sveštenik i pisac, naučni radnik, dobrotvor. Upravo je ovdje, kao što je juče rekao, gospodin 
Papović u Skupštini Crne Gore te 1946.godine, između osalog rekao: "Drugovi i drugarice, kada 
su se kosovski orlovi ugnijezdili u ovim slavnim krševima zasadili su na Lovćenu crnogorskom 
Parnasu, svetom brdu svih unakrst Slovena, srpski barjak, simbol junaštva, viteštva i slobode gdje 
je pet vjekova slobodno lepršao ničim neokaljan". Između ostalog, takođe don Niko Luković je 
kazao:"Crnogorci su donijeli sa Kosova ne samo barjak slobode nego su i obnovili srpsku 



srednjovjekovnu slavu oružja u svojim legedarnim juncima. Oživljeli su Kraljevića Marka kroz Baja 
Pivljanina i Vuka Mandušića, Miloša Obilića kroz Nikca od Rovina, Novicu Cerovića i Marka 
Miljanova, kroz Anđeliju Kosorić i druge crnogorske junakinje stvorili su nam novu Juditu  i nove 
Amazonke". 
  Ovo je nešto što ne možemo da vidimo na Televiziji Crne Gore ni ovoj kad je bila 
gospođica Rutović, ni ovoj takozvanoj reformisanoj. Dakle, srpski narod je zakinut za ovakve 
velike detalje i meni je drago što gospodin Papović juče je pomenuo ovo, ali ne mogu da shvatim 
zašto je ispustio. Da li sam, gospodine Papoviću, pravilno citirao ovo, jer vi se bavite tim? Dobro. 
Nema pojma on o tome. 
 Ovdje imamo jednu veoma jasnu situaciju da režim pokušava zloupotrebom zarobljenih 
institucija i jednoumlja kojim upravlja gospodin Škrelja, da silom većine i na Administrativnom 
odboru i Agenciji za sprečavanje korupcije da direktno utiče na odnos snaga u Radio televiziji 
Crne Gore i da u potpunosti preuzme kontrolu nad Javnim servisom. Ovo nije ništa novo, ništa nije 
što nijesmo očekivali. DPS jednostavno vrh te partije ne može da dijeli sa nekim moć, može onako 
kao što dijeli na primjer sa SD-om i Bošnjačkom strankom, onako čisto podijeli nekoliko resora i 
ućuti ih sa nekoliko packi. I taj diktatorski manir se jednostavno primljenjuje i u ovom slučaju. Po 
ko zna koji put, dakle se ovdje se kao batina režima pojavljuje Agencija za sprečavanje korupcije 
koja je kao i većina institucija u Crnoj Gori, Tužilaštvo i sudstvo i ANB, samo partijska ćelija DPS-
a.  
 Mislim, da je Agencija za sprečavanje korupcije otprilike dio Izvršnog odbora DPS-a. Ovdje 
ima članova Izvršnog odbora DPS-a pa neka me demantuju. I upravo na ovom primjeru se 
pokazuje kako ovaj režim gleda na integracije, na preporuke Evropske unije, na te razne, da ne 
kažem gluposti, poglavlja, slobodu štampe, to su za njih gluposti, za mene nijesu, naravno. Kako 
gledaju na demokratizaciju društva i siguran sam da su se u petak kad je bio komesar Han ovdje, 
kad su mu vidjeli leđa, grohotno smijali njemu i njegovim preporukama i sugestijama. 
 Takođe, ja se ne bih složio sa gospodinom Damjanovićem u nekim njegovim tvrdnjama i 
mislim da on to može mnogo kvalitetnije da iznese u nekom sljedećem putu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 15:58:13) 
 
 Vi se javljate za komentar je li tako? 
 Ja imam pravo na repliku, zato što ste pomenuli u negativnom kontekstu SD. 
 Rekli ste:"Ućutka SD" - negativan kontekst. 
 Ja sam dopustio da govorite van teme u onom prvom dijelu, ali zašto ne don Niko Luković 
je jedan izuzetan čovjek i vrlo je važno, dobro je da se čuju mnogi njegovi citati. Ali, ovo o 
ućutkivanju. 
 Ovdje govorimo prvo o Javnom servisu odnosno o izboru sa liste za imenova  jednog člana 
javnog servisa i ovdje govorimo o tome da Skupština ima pravo da donosi odluke i polemisalo se 
sa nadležnošću suda. SD niko ne može da ućutka. I vi ste sigurno potpuno u toku s stim, pošto na 
svakim izborima  SD samo raste. 
 Prema tome, nemojte upotrebljavati te riječi kada je u vezi SD, inače ćete uvijek imati moj 
odgovor na repliku. A ja sad zbog racionalnosti vremena ne želim dalje. Vi nemate pravo, naravno, 
pošto je replika u pitanju. Imate sad komentar Aleksandara Damjanovića. 
 Izvolite, poslaniče Damjanoviću. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (15.02.18 15:59:41) 
 
 Hvala. 
 Ja sam u uvodnom izlaganju rekao da pažljivo biram riječi i da se neću baviti uređivačkom 
politikom Javnog servisa. Mogu ja to naravno mnogo kvalitetnije, i treba tu raspravu  treba obaviti 
u ovom domu, ako ništa makar zato što ovaj dom odvaja deset miliona eura za finansiranje javnog 
servisa i imamo pravo da se bavimo i sa tim segmentom. Naravno. Mogao bih da iznesem i ja niz 
opaski na račun sportskog programa, šta se sve prenosi iz okruženja,kako se tretiraju pojedine 



reprezentacije iz kulturnog programa, iz istorisjkog segmenta i tako dalje. Zašto pola države ovdje 
nije zastupljeno ili makar jedan dio? A govorim ovdje o potrebi da imamo stabilnost prije svega 
državotvornog naroda ovdje u Crnoj Gori i svih ostalih naroda i tako dalje i tako dalje. Ne. O tome 
danas ne. Biće prilike razgovaraćemo i direktno ovdje  sučeljavati stavove.  
 Mislim da se u jednom dijelu i slažemo da možemo iskazati rezerve prema jednom 
segmentu ozbiljnog  programa koji se nije promijenio u odnosu na ono što je bio dok je odlukama 
suda. Vi ste svjedoci i svi smo svjedoci, da je ovdje jedna druga odluka suda  brzopotezno 
ispoštovana od strane parlamentarne većine ovdje u ovom domu, to je ono kada je Ustavni sud, 
dao nalog da se promijeni ili donese novi zakona oko prava majki sa troje i više djece, pa ste svi 
potrčali i tada niko ne reče -  e, ovo je odluka suda, mi imamo odluku Parlamenta i tako dalje, on 
nas je natjeravo tamo da pravimo zakon, taj zakon može da napravimo za godinu, dvije, tri nikada, 
nego brzopotezno ispoštova se. Pa jesmo li sada i sudove počeli da dijelimo na male, velike 
sudove, na male velike sudije, pa ćemo nešto tamo ispoštovati kao bele lale, a ovdje ćemo onako 
da manišemo i da uđemo u jedan opasan slijed posljedica  ako se ovo desi. I samo me interesuje 
zaštoAdministrativni odbor ne uradi ono što je najmanja  šteta u ovom trenutku i ne povuče ovaj 
svoj predlog dok se ova stvar ne razjasni. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 16:01:40) 
 
 Hvala. 
 Ne govori se ovdje o malim i velikim nego nadležnim i nenadležnim. Izvolite, poslaniče 
Vučuroviću. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (15.02.18 16:01:48) 
 
 Slažem se sa većinom stvari koje ste rekli, gospodine Damjanoviću, i ja bih da budemo 
načisto. Mi sigurno nećemo plakati za bilo kim iz Savjeta Radio televizije Crne Gore, ni o onima 
koji su otišli voljom silom i gospodina Škrelje i jednoumlja  u Administrativnom odboru, a bogami ni 
ovima koji dolaze, jer kao ovaj Jovetić, to je jedan partijski vojnik, ne znam čovjeka, ali mogu da 
predpostavim. Vidim da je čovjek na UDG-u da ga interesuju integracije neke, NATO integracije, 
da  ga interesuju bezbjednost i ostalo, dakle partijski čovjek i tačka, što se tiče njega i  više nego 
što sam trebao rekao sam o njemu. 
  Meni se čini, čak je bilo javnih priznanja Televiziji Crne Gore, to mene mnogo tišti,  
kako su se neki ljudi odnosili i kakve su riječi koristili, dakle u odnosu na Demokratski front. Ima ih 
i na fejzbuku je bilo i na društvenim mrežama, priznanje njihovih rukovodilaca, kao oni karakterišu 
naš politički savez tako da ja nemam nikakvih emocija ni prema kome u tom Savjetu Radio 
televizije Crne Gore i zato mi je donekle i nebitna ta pompa koja se diže oko nekih ljudi, ne vidim 
da su oni napravili bilo kakav pozitivni iskorak u odnosu na Demokratski front, a posebno u 
odnosu na srpski narod i njegove vrijednosti u Crnoj Gori. 
  Evo mi, na primjer iz dana u dan gledamo neke životopise, neke istorijske portrete o 
raznim likovima iz vremena jednoumlja. Ne može da se uključi televizor, a da ne vidimo, ne znam 
ni ja, ajde da ne pominjem imena od Milatovića, Žarkovića i ostalih, uglavno ostrašćeni antisrbi. 
Nama se ovdje preko Televizije Crne Gore svakih deset dana plasira kao vrijednost rušenje 
Njegoševe kapele na Lovćen, koji su srušili komunisti, pa to je najveća sramota što može da bude 
za Crnu Goru i taj koji je to uradio on se predstavlja ovdje kao najveći Crnogorac u istoriji, što je 
jedna neistina. 
 
         
                  PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ:  
                  Ali molim vas vodite računa, da ne pominjete ljude. Prvo, potpuno su drugačiji stavovi i 
to je vaš stav ovdje, ljude koje ste pominjali su sjajni ljudi koji su vodili ovu državu. 
 Izvolite. 
 



 
 JOVAN VUČUROVIĆ (15.02.18 16:04:14) 
         Još dva minuta,  ne može 15 sekundi jer ste mi replicirali, replicirali ste mi molim vas 
nemojte još onda pola minuta, replicirali ste mi.  
 Dakle, šta se nudi ovdje mladim ljudima da gledaju? Kao model društva uzima se vrijeme 
jednoumlje. Je li to nešto, gospodine  Brajoviću, o čemu treba da stremi naš mladi čovjek, da im 
se prikazuju ti ljudi, ljudi koji su progonili neistomišljenike i likvidirali neistomišljenike? Ja mislim da 
to nije model, da mi treba da težimo nekom drugom društvu. I da zaključim, ovo nije javni servis 
svih građana Crne Gore. Dakle, još manje će ih biti kada u Savjet Radio Televizije uđe ovaj 
čovjek, ne znam kako se preziva, čini mi se Jovetić, jer višedecenijska diktatura je uništila taj 
sistem vrijednosti. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 16:05:17) 
 
 Hvala vam. 
 Poslanik Branko Radulović ima riječ. 
 Šta želite? Pa izvolite, komentar. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (15.02.18 16:05:33) 
 
 Mada imam pravo i na repliku.  
 Samo da kažem mislio sam da će da zaboravi tu riječ koju je uputio meni jednoumlje 
gospodina Škrelje, jer ne odgovara to, ali u svakom slučaju ponovite ga svaki put ne smeta meni. 
Znači, Administrativni odbor radi javno, transparentno, mislim čak i prejavno je radio svih ovih 
delikatnih situacija o kojim sada govorimo. Rekli ste   da smo bili srećni kad je Han pošao, kad 
smo vidjeli leđa Hanu. Ja sam ovdje bio prisutan i direktno sam uvaženog gospodina Hana pitao o 
slučaju Radio Televizije Crne Gore. Samo sam rekao da pravi usporedbu između onoga kad je 
ovdje zatraženo kao demokratski standard smjena kompletnog rukovodstva Radio Televizije i ovo 
što radi Administrativni odbor u skladu sa Poslovikom i u skladu sa svojim nadležnostima, da ne 
ulazim više u diskusijama oko toga. Rekao sam i ponavljam znači neću da komentarišem odluke 
suda, ne činim to ni sada. Samo ću da vam pročitam ono što su rekli umniji ljudi od mene.  U 
pravosuđu uvijek postoji neka opasnost, ako to nije zakon, onda su to sudije, to je rekao jedan 
uvaženi pravnik Šeldon. 
 Drugo je rekao: "Gdje je previše policajaca  tu nema govora o slobodi, gdje je previše 
vojnika tu ne može biti govora o miru, gdje je previše odvjetnika, odnosno advokata tu ne može biti 
govora o pravdi."  
 Gospodine Damjanoviću, ovoga vašega  klijenta brane tri advokata. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 16:07:21) 
 
 Izvolite, odgovor na komentar poslanik Vučurović. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (15.02.18 16:07:26) 
 
 Gospodin  Škrelja ide onako sistemom sačme  pa koga dohvati, političke sačme, kao što bi 
rekao gospodin Knežević, stari lovac, mitraljezac u ovom slučaju znači sačma da li je položara ili 
ona druga puška nema veze. Kad govorim o jednoumlju, da li je Administrativni odbor možda 
višestranački, naravno ja ne smatram da su SD i Bošnjačka stranka autonomne stranke, nego su 
pod komandom Demokratske partije socijalista, i ja sam mislio na to jednoumlje. Ja ne znam da je 
u tom Administrativnom odboru ima još neka druga stranka. Mislio sam na jednoumlje 
Administrativnog odbora, a govoriti sad o sudstvu i Tužilaštvu u Crnoj Gori u odnosu i na  ovaj 



slučaj, na bilo koji drugi meni je smiješno jer kao što sam i pomenuo ovdje i ponoviću sudstvo i 
Tužilaštvo su samo dio izvršnog odbora Demokratske partije socijalista. To se pokazalo i u ovom 
slučaju i Ustavnog suda, evo gospodin Damjanović je tu  verziraniji da kaže o tome i o slučaju 
majki i u mnogim drugim slučajevima. Dakle, da o tome ne bi imali dalje šta da razgovaramo. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 16:08:45 
 
 Da ne koristim repliku opet ste pomenuli SD, SD nema člana Administrativnog odbora i ja 
znam da vi osjećate tu superiornost  SD-a i hvala vam na tom pominjanju.  
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (15.02.18 16:09:14) 
 
 Ostaće zapisano pa da se razjasni dakle da ja imam nekog klijenta i da ga tri advokata 
brane. Naravno, pošto ja nemam ni klijenata ni advokata,  bogu hvala, gospodin  Škrelja je  mislio 
da je gospodin Vukčević moj klijent, a da ga brane tri advokata to su gospodin Filip Jovović, Veljko 
Baćović i Vanja Mugoša iz ovog rješenja. Jer rješenje je naravno dostupno. Gospodina Vukčevića  
najviše poznajem kao režisera jer sam imao prilike radove da gledam i kao komšiju koji je nekad 
živio blizu mene, a otac mu je pokojni bio dobar glumac, bard našeg glumišta i kao takvu familiju ja 
ne znam ništa loše o njima i sa te građanske strane. O tome kako obavlja  dužnost člana Savjeta, 
tu naravno nije ovo mjesto ni vrijeme da ja o tome sudim. Ja sam rekao da zahtijeva ta priča jednu 
možda sjednicu i da se razgovara o tom javnom servisu. Ovdje samo razgovaram, i ja se čuvam, 
gospodine Škrelja, pažljivo, o rješenju suda odnosno sud - Parlament i do čega će doći ukoliko 
Parlament nastavi, a ako vi ne povučete Odluku Administrativnog odbora i izjasni se o kandidatu 
kojeg ste predložili. Ništa više, evo toliko. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 16:10:32) 
 
 Hvala, poslaniče Damjanoviću. 
 Ne morate kratko procedura. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (15.02.18 16:10:41) 
 
 Nije tačka dnevnog reda Bošnjačka stranka, evo pokušao sam da ne uzmem učešće, ali 
moram reći da ni član Bošnjačke stranke nije član Administrativnog odbora. Još jednom 
potvrđujem da je Bošnjačka stranka autentični zastupnik Bošnjaka u Crnoj Gori i ono što neki 
ovdje neće da prihvate na svakim narednim izborima dobijamo više povjerenja građana. Meni je 
žao što neki ne idu u tom pravcu ali moraju se naviknuti da je Bošnjačka stranka faktor na 
političkoj sceni Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 16:11:12) 
 
 Hvala. 
 Poslanik Branko Radulović, ima riječ i neka se pripremi posljednji diskutant Marta 
Šćepanović.  
 Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 
 
 



 BRANKO RADULOVIĆ (15.02.18 16:11:21) 
 
 Građani Crne Gore, da vi rečem istinu.  
 Najveća meta u posljednjih 27 godina ko god došao na vlast, ovamo, onamo, tom javnom 
servisu ili u privatnim medijima je bila moja malenkost jer sam plivao uzvodno uz Moraču. Sjećam 
se 90-tih godina čuvenog Javnog servisa Slavko Perović meni veli - čovječe, shvati ne možeš da 
se svađaš sa medijima, a ja poslije jedne emisije da ne pričam da sam se potukao, ali tu je neđe 
bilo. Kako, tako, tako danas, kako, tako mediji tada, tako danas, samo što danas perfidniji. To je 
jedan od temelja, kad će biti slobodni mediji, nezavisni, profesionalni jedan od temelja kad će biti 
Univerzitet slobodan, nezavisan, kad će nevladin sektor biti u interesu nevladinog sektora i 
osnovnih postulata, kad će se opozicija bože po mozi ovo će se i dogovoriti sjutra to je znači već, 
ali ovo troje  tada će Crna Gora stvoriti pretpostavke. Ne treba mi ništa ovakvi javni servis i neću 
više da ga gledam niti da troši deterdžent jer non stop pljujem onaj ekran, to neću više da radim 
jer, sam opomenut zbog toga. Ne interesuje me da li će javni servis  biti DPS-ov ili takozvane 
dobro ste rekli dva puta građanske opozicije. Da li će biti auto cenzura ili cenzura, to me uopšte ne 
interesuje. Želim da bude da ne gledam prije svega ni beogradski ni hrvatski da bi se nešto 
informisao, ne želim ni da gledam ove privatne medije ne želim prije svega da gledam ni strane. 
Hoću da gledam naš javni servis i ono što se tamo dešava, znači da je istina. Hoću da gledam 
informativni program, jer javni servis treba da štiti interese javne i da štiti crnogorski identitet, sad 
ću malo i o tome. Javni servis to ne radi. Nas koliko nas da je vele da smo sad i mnogo jačii za to i 
opozicioni svi hoće da se okupe oko nas, rastemo što je naš i prirodni moć i sklonište. I tako da 
ljudi možete li vjerovati, ako uzmete aršin jedan da iza nas plaćaju tom javnom servisu 80.000 
birača, gospodine Brajoviću. Znači, po tome imamo 25%. Nema nas.  
 Ako govorimo nešto što je izuzetno važno za razvoj Crne Gore kao što su naše inicijative, 
ima nas u onome, kao ono da smo nekakva pojava, ono u jednu rečenicu, u jednu riječ. Znači sa 
toga interesa što je javni interes i ono što je i zastupljenost i plaćeni komercijalni nas nema.1990. 
godine sam bio manje žrtva jednog sulude idelogije nego što sam danas, znači nego što sam 
danas kao član Demokratskog fronta. Gore izvještavaju o lažnim procesima protiv Demokratskog 
fronta nego što PINK i ostale televizije. 
 Zato, građani Crne Gore ne gledajte informativni program a ostalo se, sad ću reći ostalo 
tamo. Gledajete Televiziju Vijesti, bačice pola, gledajte Televiziju Hrvatske bačite pola, gledajte 
Televihiju Srbije bačite pola, gledajte Kičen 24 sata da naučite dobro da kuvate. 
 Ono što me strašno boli cio život sam se borio za Crnu Goru u kojoj će stanište svoje 
utemeljeno imati i oni koji su pravoslavci i katolici i muslimani. Lažu, prekrajaju crnogorski identitet. 
Božićni ustanak, građani Crne Gore, se snima u mojoj prađedovoj kući.  Slušajte ovo što vi 
zborim. Ona pojata, ovaj i onaj sprat, molim vas ovo zbog istorije Crne Gore, znači molim vas, 
znači sad to moram da kažem, ljudi sve znam o toj kući. Mnogo pamtim neke stvari, izbačim ono 
što sam ručao juče, ali ono mi se što je važno, a sad sam najstariji u mojoj kući, moram da 
pamtim. Znate li koliko istine ima tamo što se to prikazuje? Nema, vrlo malo. 
 Druga jedna stvar, znači, prađedovska kuća sam vam reko, e sad znate kakvi smo bili a 
imali smo prvoga predsjednika Skupštine Crne Gore, to da znate iz one kuće. E sad znadnite od 
kojih sam ja a neću da priča. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 16:17:04) 
 
 Teško mi je da vas prekinem ali moram to da uradim. Imate 10 sekundi. 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (15.02.18 16:17:29) 
 
 Slušajte sad dalje, e ima sad dalje oko revolucionara tvojih i mojih. Gledam onu seriju, 
znate li koliko sam znao onih revolucionara, jer sam brzo rastao, posebno neki akademici su mi 
bili veliki drugari koji su otišli? 
 Ima jedna serija oko revolucionara. Znate li koja je istina 45. i znate li istina ti ljudi što su mi 
pričali, jer su to sve bili moji drugari? Vrlo malo ima u onome što se pravi, prekraja, jedan čovjek 



koji je isto iz mojega bataljona. Znači, građani Crne Gore, nemojte da vas lažu, razmislite svojom 
glavom, pitajte svoga oca, đeda, prađeda. Istina Crne Gore je svijetla,isprepletena i nije ovakva 
kao što pokušaju da je prikažu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 16:17:59) 
 
 Moram da vas prekinem. Drugi će poslanici da mi zamjere neravnopravan odnos prema 
njima. Isključeni ste, gospodine Raduloviću, sad moram, nema vremena više. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (15.02.18 16:18:20) 
 
 Dobro, gospodine Brajoviću, vi ste čovjek koji ste napravili, zajedno s nekima nama 90-te  
ne date istinu da govorim. Ja kad budem premijer i kad budem tu predsjedavao, ja ću vama 
dopustiti. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 16:18:41) 
 
 Hvala vam. To je vaša širina. 
 Naravno, neke konstatacije koje ste rekli svakako građani Crne Gore, ne ne, ne polemišem 
ja, građani Crne Gore izdvajaju 18.577.000 za finansiranje Javnog servisa i na tom javnom servisu 
treba da bude zastupljen javni interes, a javni interes promovišu svi segmenti društva i nevladine 
organizacije i opozicione partije, ali pretpostavljate i oni kojima su građani dali najveće povjerenje. 
Pa onda pogledajte o zastupljenosti svih i, naravno što ste pomenuli, hvala vam na tome da treba 
da štitimo crnogorski identitet. I ja sad želim da dam riječ posljednjem diskutantu poslanici Marti 
Šćepanović. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (15.02.18 16:19:35) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Poštovani građani, što se tiče ove tačke dnevnog reda ja ću početi sa pojedinim naslovima: 
Skupština da poštuje sud, Da se kazni Skupština, Skupština ne želi da ispoštuje odluke Osnovnog 
suda. Ovo su osude koje ovih dana čujemo sa svih strana, upućene najvišem zakonodavnom 
organu u državi. Odluke nenadležnih sudova i buka zainteresovanih medija i pojedinaca 
pokušavaju stvoriti pogrešan utisak u javnosti, kako Skupština i njeni poslanici ne rade u skladu sa 
zakonima ove države.  
 Osnovni sud da preispituje odluke skupštinske većine?Ne. Nekome je u interesu, sada je 
već sasvim jasno, da namjerno postavi stvari naopačke. Javnost se dovodi u opasnu zabludu o 
ustavnim ovlašćenjima i podjeli vlasti. Ovim odlukama se duboko zašlo u Ustavom zagarantovanu 
podjelu vlasti na zakonodavnu, izvršnu i sudsku i na pravo poslanika da glasa prema sopstvenom 
ubjeđenju. 
 Čitam član 85 Ustava: "Poslanik se opredjeljuje i glasa po sopstvenom opredjeljenju". 
 Po ovom nametnutom, netačnom, iskrivljenom tumačenju, to bi značilo da za svaki izbor od 
predsjednika Vlade do sudije Ustavnog suda, od Vrhovnog državnog tužioca do ministra, ubuduće 
možemo očekivati tužbe Osnovnom sudu za poništaj  odluka Skupštine o izboru sa predlogom 
određivanja privremene mjere do pravosnažnog okončanja parničnog postupka. 
 I koju situaciju imamo ovih dana. Predsjednik Skupštine, gospodin Ivan Brajović, nema 
svojstvo odgovornog lica u pravnom licu. Naš zakonski zastupnik je Zaštitnik imovinsko pravnih 
interesa. Zakonski zastupnik, naglašavam Države i Skupštine. Dakle, predsjednik Skupštine, 
gospodin Ivan Brajović, nije predsjednik Upravnog odbora javnog preduzeća, kako nas ovdje sa 
ovim odlukama izjednačavaju, niti je moj kolega ili naš kolega gospodin Ljubo Škrelja, izvršni 
direktor tog preduzeća, kako nas pojedinci žele predstaviti ovih dana i izjednačiti sa preduzećima i 



agencijama, niti sam ja zamjenik izvršnog direktora, niti je gospodin Nikola Vukčević zaposleni 
Skupštine Crne Gore da bi nas tužio, kao  da je u pitanju radni spor, a nije ni zaposleni  Savjeta 
Radio Televizije Crne Gore, jer se ovdje danas često pominjao izraz da se gospodin Vukčević vrati 
na radno mjesto. Dakle, on nije zaposlen i ovo nije radni spor. On je u Savjetu ostvarivao samo 
naknadu. 
 To što je neko glasniji ne znači da je u pravu i ne znači da radi po zakonu. Meni je žao što 
se fokus sa profesionalaca i programa u Radio Televiziji Crne Gore, javnog servisa, još jednom 
naglašavam, svih građana, stavlja na članove Savjeta koji su, ponavljam, nesavjesno vršili 
funkciju, članove Savjeta koji se teško mire sa činjenicom da više nijesu u foteljama članova 
Savjeta. 
 Uvjerena sam da građani prepoznaju ove pokušaje urušavanja Ustavom utvrđene podjele 
vlasti, kao što sam i uvjerena da zaposleni u Radio Televiziji Crne Gore prepoznaju ko nameće i 
kreira ovu situaciju.  
 Skupština će raditi u skladu sa Ustavom datim ovlašćenjima i neće podlijegati medijskoj 
hajci niti pritiscima koje kreiraju interesne grupe. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (15.02.18 16:23:46) 
 
 Hvala vama, poslanice Marta. 
 Pravo, čini mi se, izlaganje za završetak ove rasprave. Okončali smo raspravu.  
 Pitam da li  izvjestilac Odbora  želi dati završnu riječ? 
 Ne želi. 
 Završavamo raspravu. Prelazimo na izjašnjavanje  po tačkama dnevnog reda. 
 Poštovane kolege poslanici, stekli su se uslovi da pređemo na izjašnjavanje  o predlozima 
akata  o kojima smo  obavili pretres. 
 Prelazimo na  izjašnjavanje o Predloga zakona  o dopuni Zakona  o zaradama zaposlenih u 
javnom sektoru. Odlučuje se većinom  glasova svih poslanika. 
 Stavljam na glasanje  Predlog zakona  u načelu. Izvolite. 
 Hvala vam. 
 Glasalo je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa konstatujem 
da je  prihvaćen Predlog zakona  u načelu. 
 Na predlog  zakona nije bilo amandmana pa ćemo se izjasniti  o Predlogu zakona  u cjelini.  
 Stavljam na glasanje  Predlog zakona u cjelini. Izvolite. 
 Hvala vam. 
 Glasao je 41 poslanik svi su glasali za, nije bilo glasova  protiv  i uzdržanih, pa objavljujem 
da je  Skupština usvojila Predlog zakona  o dopuni Zakona o  zaradama zaposlenih u javnom 
sektoru. 
 Prelazimo na izjašnjavanje  o Predlogu zakona  o izmjenama i dopuna Zakona o  turizmu i 
ugostiteljstvu. Odlučuje se većinom glasova  prisutnih poslanika. Stavljam na glasanje  Predlog 
zakona u načelu. Izvolite. 
 Hvala vam. 
 Glasao je  41 poslanik svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa konstatujem 
da je prihvaćen Predlog zakona u načelu.  
 Sastavni dio  Predloga zakona  su devet amandmana  Odbora za turizam   poljoprivredu, 
ekologiju i prostorno planiranje. Nema drugih amandmana   pa ćemo se izjasniti  o Predlogu 
zakona u cjelini. 
 Stavljam na glasanje  Predlog zakona  u cjelini. Izvolite. 
 Hvala vam. 
 Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo  glasova  protiv i  uzdržanih, pa  
objavljujem da je Skupština usvojila Predlog zakona izmjenama i dopuna Zakona o turizmu i 
ugostiteljstvu. 
 Prelazimo na izjašnjavanje  o Predlogu zakona  o dopuni Zakona  o mladima. Odlučuje se 
većinom  glasova pristunih  poslanika. Stavljam na glasanje Predlog zakona u načelu. Izvolite. 
 Hvala vam. 



 Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za,  nije bilo glasova  protiv i uzdržanih, konstatujem da 
je  prihvaćen Predlog zakona  u načelu. 
 Sastavni dio predloga Zakona  su dva amandmana Zakonodavnog odbora, nema drugih 
amandmana, pa ćemo se izjasniti  o Predlogu zakona u cjelini.  Stavljam na glasanje  Predlog 
zakona u cjelini. Izvolite. 
 Hvala vam. 
 Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa objavljujem 
da je Skupština  usvojila Predlog zakona   o dopuni Zakona o mladima. 
 Prelazimo na izjašnjavanje  o Predlogu zakona  o dopuni Zakona o  državnom tužilaštvu. 
Odlučuje se većinom glasova  svih poslanika. Stavljam na glasanje Predlog zakona u načelu. 
Izvolite. 
 Hvala vam. 
 Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa konstatujem 
da je  prihvaćen Predlog zakona u načelu.  
 Sastavni dio  Predloga  zakona  čini amandman  poslanika Željka Aprcovića,  Marte 
Šćepanović, Jovanke Laličić  i Milorada Vuletića, predlagača zakona. Stavljam na glasanje  
Predlog zakona u cjelini. Izvolite. 
 Hvala. 
 Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa  objavljujem 
da je Skupština  usvojila  Predlog zakona  o dopuni  Zakona o državnom tužilaštvu. 
 Prelazimo na izjašnjavanje  o Predlogu liste  za imenovanjem jednog člana Savjeta  Radio 
Televizije Crne Gore po ovlašćenom predlagaču. Odlučuje se većinom  glasova  prisutnih 
poslanika.  
 Stavljam na glasanje  Predlog liste za imenovanje  jednog člana Savjeta  Radio Televizije 
Crne Gore  po ovlašćenom  predlagaču. Izvolite. 
 Hvala. 
 Glasao je 41 poslanik, 38 za, jedan protiv, dva uzdržana, pa objavljujem da je  Predlog liste  
usvojen  i za člana Savjeta  Radio Televizije Crne Gore  po ovlašćenom  predlagaču  imenovan je  
magistar Ivan Jovetić, kandidat Univerziteta Donja Gorica. 
 Ovim je sjednica  Drugog vanrednog zasijedanja  u 2018.godini završena. 
 Hvala vam. 
 


